
Tento dokument je vyhotoven v upravené verzi s ohledem na Nařízení Evropského 
Parlamentu a Rady (EU) 2016/679 o ochraně fyzických osob v souvislosti se zpracováním 
osobních údajů a o volném pohybu těchto údajů a o zrušení směrnice 95/46/ES (obecné 
nařízení o ochraně osobních údajů) a zákon č. 110/2019 Sb., o zpracování osobních údajů, v 
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             Statutární město Brno
             Zastupitelstvo města Brna

Z Á P I S

o průběhu zasedání Zastupitelstva města Brna č. Z8/33

konaného od 8:00 hodin dne 9. listopadu 2021, v zasedací síni Nové radnice, 

Dominikánské náměstí č. 1, včetně přijatých usnesení a protokolů o výsledcích hlasování

_________________________________________________________________________________

1. Technický bod

Zasedání  zahájila  a  řídila  primátorka  města  Brna  JUDr.  Markéta  Vaňková  (dále  jen  
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka).

Při jednání bylo přítomno 49 členů Zastupitelstva města Brna, včetně členů připojených on-line.

Připojeni on-line: Kristýna Černá, Mgr. Jitka Ivičičová, Marek Janíček, Mgr. Šárka Korkešová.

Omluveni: Ing. Jana Bohuňovská (od 11:00), Pavel Dvořák (do 9:00), Ing. Jiří Faltýnek, Jiří Ides,
Bc. Kateřina Jarošová, MBA, Mgr. Lucie Pokorná, Ing. Pavel Staněk, Ing. Petr Vokřál. 

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka, upozornila na skutečnost, že jednání Zastupitelstva města
Brna je  audiovizuálně  přenášeno  prostřednictvím  internetových  stránek  města  a  přenos  je
zaznamenáván, archivován a následně bude zveřejněn. 

Dále sdělila,  že zasedání  zastupitelstva se koná bez omezení  počtu osob v jednacím sálu  
a  bez  nutnosti  dodržování  rozestupů,  přičemž  upozornila,  že  je  nezbytná  ochrana  úst  
a  nosu  respirátorem  nebo  obdobným  prostředkem.  Občanům  města  Brna  bylo  umožněno
sledovat průběh jednání také v Rytířském sálu, kde jim byly k dispozici k nahlédnutí materiály
připravené pro dnešní jednání.  Pro případné vystoupení  v rámci  bodu Dotazy,  připomínky a
podněty občanů nebo k jinému bodu jednání byl ve středové uličce zasedacího sálu k dispozici
mikrofon. 
                     
Jmenování zapisovatelů a pověření právní asistencí
Zapisovatelkami  jednání  byly  jmenovány  Jana  Sovová  a  Klára  Drápalová,  pracovnice
Organizačního  odboru  MMB,  a  právní  asistencí  byly  pověřeny  JUDr.  Hana  Doležalová  
a Mgr. Simona Javůrková, pracovnice Právního oddělení Organizačního odboru MMB.

Schválení ověřovatelů zápisu 
Za ověřovatele zápisu byli navrženi Ing. David Grund, JUDr. Jana Přikrylová a Vít Prýgl.

Hlasování je dále uváděno v pořadí: pro - proti - zdržel se.
Hlasování č. 1: 47 - 0 - 0

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z8-33/20211109-1-29923.html


JUDr. Markéta Vaňková, primátorka, sdělila, že při prezenci členové Zastupitelstva města Brna
obdrželi:
 doplněk  k  bodu  42),  který  byl  dne  8.  11.  2021 vložen  na  chráněné  internetové  datové

úložiště
 materiál  k  nově  navrženému bodu 122),  který  byl  dne 4.  11.  2021  vložen na chráněné

internetové datové úložiště
 materiál  k  nově  navrženému bodu 123),  který  byl  dne 8.  11.  2021  vložen na chráněné

internetové datové úložiště
 Výpis  usnesení  Finančního  výboru  Zastupitelstva  města  Brna  k  bodům projednávaným  

na tomto zasedání, který byl dne 8. 11. 2021 vložen na chráněné internetové datové úložiště
 Informativní  zprávu  –  Podání  adresovaná  Zastupitelstvu  města  Brna,  která  byla  dne  

8.  11.  2021  včetně  vlastních  podání  vložena  na  chráněné  internetové  datové  úložiště.
Podání  Zastupitelstvu  města Brna v  listinné formě byla  rovněž k  dispozici  ve  složce  „K
nahlédnutí  
pro členy Zastupitelstva města Brna“ v jednacím sálu

 Informace o hlasování členů Rady města Brna neuvedené v předložených materiálech k
bodům programu Zastupitelstva města Brna č. Z8/33

K nahlédnutí byly dále přílohy:
 k bodu 16) - projektová dokumentace Mládežnických kluboven pod Bílou horou
 k bodu 23) – přílohy č. 1a-c a přílohy č. 2-10
 k bodu 62) – DÚR z 04/2020
 k bodu 79) - znalecký posudek č. 1903/018/2020
 k  bodům 97)  a 98)  – smlouvy  o  bezúplatném převodu vlastnického práva  k  nemovitým

věcem
 k bodům 99)  – 101)  – smlouvy o bezúplatném převodu vlastnického práva k nemovitým

věcem s omezujícími podmínkami
 k bodu 102) - smlouva o bezúplatném převodu vlastnického práva k nemovité věci

Schválení programu zasedání   Zastupitelstva města Brna   č. Z8/33  
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka, zdůvodnila tyto změny programu:

- stažení bodů:
  59), 69), 85), 118) a 119)

- zařazení nových bodů:
 120)  Návrh  na  poskytnutí  neinvestičního  příspěvku  Muzeu  města  Brna,  příspěvkové

organizaci,  na  vykrytí  očekávané  ztráty  hospodaření  roku  2021  –  návrh
rozpočtového opatření

 121) Návrh nabytí pozemku p. č. 970/1 v k. ú. Dolní Loučky, obec Dolní Loučky, návrh
rozpočtového opatření          

 122)  Záměr  poskytnutí  individuální  neinvestiční  dotace  na  uspořádání  zimního
Olympijského festivalu ve městě Brně v roce 2022

 123) Návrh na poskytnutí individuální neinvestiční dotace Cyrilometodějskému gymnáziu
a střední odborné škole pedagogické Brno - návrh rozpočtového opatření

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka, poté ještě upozornila, že:
- v názvu bodu 16) se upravuje text: návrh rozpočtových opatření na návrh rozpočtového

opatření,
- u bodu 27) se upravuje název, který nově zní:
  Navýšení rozpočtu Odboru strategického rozvoje a spolupráce Magistrátu města Brna,

poskytnutí  neinvestičního  příspěvku  Hvězdárně  a  planetáriu  Brno,  příspěvkové
organizaci - návrh rozpočtového opatření,

- v názvu bodu 29) se doplňuje text: návrh rozpočtového opatření,
- u bodu 37) se upravuje název, který nově zní:
  Návrh  na  poskytnutí  investičních  a  neinvestičních  transferů  městským  částem  z

rozpočtu Odboru investičního MMB v rámci postoupených příjmů od města na rok 2022,
- u bodu 42) se upravuje název, který nově zní:
  Návrh  na  změnu  termínu  vyúčtování  poskytnutých  transferů  městským  částem  z

rozpočtu Odboru investičního MMB v rámci postoupených příjmů od města na rok 2021
a roky předchozí,



- v názvu bodu 47) se upravuje text: neinvestiční dotace na investiční dotace,
- v názvech bodů 108) a 109) se vypouští texty: zákonného a dle § 3056 NOZ,
- v názvu bodu 113) se doplňuje text: návrh na zřízení služebnosti,
a k uvedeným úpravám sdělila, že nemají vliv na texty usnesení.
  
Mgr.  Jiří  Mihola,  Ph.D.  –  navrhl  zařazení  nového  bodu  s  názvem -  Návrh  na  poskytnutí
účelového  neinvestičního  příspěvku  Muzeu  města  Brna,  příspěvkové  organizaci,  
na rozšíření pracovního úvazku projektového manažera v roce 2021 – návrh rozpočtového
opatření  –  návrh  na  potvrzení  či  revokaci  usnesení  Z8/32.  zasedání  ZMB,  
bod č. 49 do programu dnešního zasedání.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka, nechala nejprve hlasovat o návrzích na změny v programu
zasedání Zastupitelstva města Brna, které uvedla v rámci Technického bodu, poté o návrhu  
Mgr. Jiřího Miholy, Ph.D., na zařazení nového bodu 124) a nakonec o celém programu zasedání.

Hlasování o návrhu na stažení bodů 59, 69), 85), 118) a 119) z programu jednání:
Hlasování č. 2: 47 - 0 - 0

Hlasování o zařazení nových bodů 120), 121), 122) a 123):
 Hlasování č. 3: 46 - 0 - 0

Hlasování o zařazení nového bodu 124) dle návrhu Mgr. Jiřího Miholy, Ph.D.:
 Hlasování č. 4: 39 - 0 - 1

Hlasování o celém programu zasedání, včetně bodů navržených na stažení a nově navržených
bodů:

Hlasování č. 5: 47 - 0 - 0

 

Schválený program zasedání Zastupitelstva města Brna č. Z8/33:

1. Technický bod
2. Dotazy, připomínky a podněty občanů

(bod projednáván v 8:30) 
3. Dotazy, připomínky a podněty členů Zastupitelstva města Brna

(dle ust. § 82, písm. b, zák. č. 128/2000 Sb., o obcích, v platném znění)
(1. bod 2. dne jednání, v případě jednodenního zasedání poslední bod jednání)

4. Změna ve složení Výboru pro národnostní menšiny Zastupitelstva města Brna
5. Obecně závazná vyhláška statutárního města Brna, kterou se mění a doplňuje obecně závazná

vyhláška statutárního města Brna č. 20/2001, kterou se vydává Statut města Brna, ve znění
pozdějších vyhlášek

6. Harmonogram zasedání Zastupitelstva města Brna v roce 2022

7. Změna stanov Sdružení obcí a měst jižní Moravy
8. Ukončení  členství  statutárního  města  Brna  v  mezinárodní  síti  „Evropské  fórum  

pro bezpečnost ve městech“ (EFUS)
9. Akční plán Strategie integrace cizinců ve městě Brně pro roky 2021-2023

10. Integrace cizinců ve městě Brně III.
11. Memorandum o spolupráci v rámci Koordinovaného přístupu k sociálnímu vyloučení 2021+
12. Výsledky hospodaření statutárního města Brna za I.-III. čtvrtletí roku 2021
13. Příjmy, které město Brno postoupí v roce 2022 do rozpočtů městských částí
14. Dodatek ke smlouvě o kontokorentním úvěru s Českou spořitelnou, a.s.
15. Dotační pravidla
16. Výjimky  ze  Zásad participativního rozpočtu statutárního města  Brna v souvislosti  s  realizací

vybraných projektů, rozpočtové opatření
17. Zásady participativního rozpočtu statutárního města Brna
18. Dodatek č. 4 ke zřizovací listině Národního divadla Brno, příspěvkové organizace
19. Dodatek č. 9 ke zřizovací listině Muzea města Brna, příspěvkové organizace

  20. Dodatek č. 28 Protokolu o předání a převzetí movitého a nemovitého majetku města Brna k

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z8-33/20211109-5-30378.html
https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z8-33/20211109-4-30356.html
https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z8-33/20211109-3-30323.html
https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z8-33/20211109-2-30297.html


hospodaření Správě hřbitovů města Brna, příspěvkové organizaci
21. Brněnské  centrum  pro  materiálové  využívání  odpadů,  vybudování  nové  dotřiďovací  linky  –

dodatek č. 1 ke smlouvě o náhradě újmy, předchozí souhlas s vydáním koncernového pokynu 
22. Členský příspěvek města Brna ve spolku Brněnsko, z.s., pro rok 2021; rozpočtové opatření
23. Aktualizace Plánu financování obnovy vodovodů a kanalizací pro období 2022 až 2031
24. Akce zajišťované Brněnskými vodárnami a kanalizacemi, a.s., dle přílohy č. 1/2021 mandátní

smlouvy č. 56019271 na rok 2021; dodatek č. 85 k mandátní smlouvě č. 56019271 - rozpočtové
opatření a aktualizace očekávaného čerpání v roce 2021

25. Použití zdrojů Fondu mobility
26. Tvorba Fondu rezerv a rozvoje, úprava rozpočtu výdajů města roku 2021 - rozpočtové opatření
27. Navýšení  rozpočtu  Odboru  strategického  rozvoje  a  spolupráce  Magistrátu  města  Brna,

poskytnutí  neinvestičního  příspěvku  Hvězdárně  a  planetáriu  Brno,  příspěvkové  organizaci  -
rozpočtové opatření

28. Rozpočtové opatření – Aktualizace očekávaného čerpání rozpočtu kapitálových výdajů Odboru
sportu MMB v roce 2021 

29. Aktualizace  očekávaného  čerpání  rozpočtu  kapitálových  výdajů  Odboru  městské  informatiky
MMB v roce 2021, rozpočtové opatření

30. Rozpočtové  opatření  –  přesun  běžných  a  kapitálových  výdajů  rozpočtu  Odboru  
dopravy MMB

31. Rozpočtové  opatření  -  přesun  kapitálových  výdajů  v  rámci  rozpočtu  Odboru  školství  
a mládeže MMB

32. Úprava rozpočtu Odboru sociální péče Magistrátu města Brna na rok 2021 - rozpočtové opatření
33. Aktualizace rozpočtu Odboru investičního MMB – listopad 2021 – rozpočtové opatření
34. Rozpočtové  opatření  na  zajištění  provozu  systému shromažďování,  sběru,  přepravy,  třídění,

využívání a odstraňování komunálních odpadů
35. Zapojení Veřejné sbírky na Lavičku Václava Havla v Brně - rozpočtové opatření
36. Veletrh LIFE! 2021 – Family hall, rozpočtové opatření 
37. Poskytnutí  investičních  a  neinvestičních  transferů  městským  částem  z  rozpočtu  Odboru

investičního MMB v rámci postoupených příjmů od města na rok 2022
38. Poskytnutí investičních a neinvestičních transferů městským částem z rozpočtu Odboru školství 

a mládeže MMB v rámci postoupených příjmů od města na rok 2022
39. Změna účelu použití investičního transferu městské části Brno-sever - rozpočtové opatření
40. Změna  účelu  použití  investičního  transferu  poskytnutého  městské  části  Brno-Kohoutovice  -

rozpočtové opatření
41. Změna účelu využití transferu na investice Filharmonii Brno, příspěvkové organizaci 
42. Změna  termínu  vyúčtování  poskytnutých  transferů  městským  částem  z  rozpočtu  Odboru

investičního MMB v rámci postoupených příjmů od města na rok 2021 a roky předchozí
43. Nemocnice  Milosrdných  bratří,  příspěvková  organizace  -  změna  účelu  využití  investičních

transferů, rozpočtové opatření
44. Poskytnutí investičních dotací v rámci dotačního programu „Podpora vytváření zelených střech“
45. Poskytnutí investičních dotací v rámci dotačního programu „Podpora využití srážkové vody“
46. Poskytnutí  individuální  neinvestiční  dotace  Domovu  Ludmila  o.p.s.  na  projekt  Domov  

pro seniory – rozpočtové opatření
47. Poskytnutí individuální investiční dotace spolku Tady to mám rád, z.s,, na projekt Nový domov -

rozpočtové opatření
48. Poskytnutí  individuální  neinvestiční  dotace  na  zabezpečení  projektu  „Brno  Dance  

Cup 2021“ v Brně v roce 2021 – rozpočtové opatření
49. Poskytnutí individuální neinvestiční dotace společnosti BASKETBAL SK KRÁLOVO POLE, s.r.o.,

na podporu vrcholového sportu na období 10-12/2021 - rozpočtové opatření
50. Poskytnutí  individuální  neinvestiční  dotace  spolku  JsemSen  z.s.  na  zabezpečení  sportovní

činnosti seniorů v projektu „Parkour koncept pro zdravé stárnutí“ v roce 2021
51. Poskytnutí  neinvestiční  dotace  společnosti  Žabiny  s.r.o.  a  BASKETBAL  SK  KRÁLOVO  

POLE, s.r.o., na podporu sportovních odvětví pro rok 2021 – rozpočtové opatření
52. Poskytnutí neinvestičních dotací na podporu handicapovaných sportovců – 2. kolo - rozpočtové

opatření
53. Poskytnutí  neinvestičních  dotací  na  podporu  významných  sportovních  akcí  konaných  

ve městě Brně v roce 2021 (4. kolo) – rozpočtové opatření
54. Poskytnutí  neinvestičních  příspěvků  základním  školám  na  zajištění  vzdělávacího  projektu

Příběhy našich sousedů – rozpočtové opatření
55. Poskytnutí  neinvestičních  příspěvků  základním školám na  zajištění  základní  plavecké  výuky

žáků základních škol – rozpočtové opatření 



56. Poskytnutí  individuálních  dotací  na  zajištění  zimního  provozu  nočních  krizových  center  
pro osoby bez přístřeší - rozpočtové opatření

57. Smlouva o poskytnutí  individuální  neinvestiční  dotace  JIC,  zájmovému sdružení  právnických
osob,  na realizaci  projektu  Regionální  inovační  strategie  Jihomoravského kraje  „Prototypuj  a
ověřuj“

58. Smlouva  o  poskytnutí  individuální  neinvestiční  dotace  Asociaci  nestátních  neziskových
organizací Jihomoravského kraje, z.s. – rozpočtové opatření

60. Smlouva  na  poskytnutí  neinvestičních  dotací  na  zajištění  správy,  údržby,  provozu  a  opravy
kolektorové  sítě  ve  vlastnictví  společnosti  Technické  sítě  Brno,  akciová  společnost,  
ve statutárním městě Brně pro roky 2022 až 2024 

61. Uzavření  dodatků  ke  smlouvám  se  společností  Dopravní  podnik  města  Brna,  a.s.,  
o  poskytnutí  individuálních  investičních  dotací  z  rozpočtu  města  Brna  v  oblasti  dopravy  -
rozpočtové opatření

62. Smlouva o poskytnutí investičního příspěvku „Polyfunkční komplex Cejl 76“
63. Zrušení  části  usnesení  Zastupitelstva  města  Brna  č.  Z8/28  konaného  dne  22.  6.  2021,  

bod  č.  59)  a  dodatek  č.  1  ke  smlouvě  o  poskytnutí  dotace  z  rozpočtu  města  Brna  
na podporu oživení zeleně ve vnitroblocích ve městě Brně pro rok 2021

64. Poskytnutí  peněžního  daru na podporu  projektů  záchrany  ohrožených druhů  zvířat  ve volné
přírodě prostřednictvím projektu „Koruna ze vstupu“ - rozpočtové opatření

65. Žádost  Opatství  Staré  Brno  Řádu  sv.  Augustina  o  vydání  všech  předmětů  nalezených  
v rámci exhumace čestného hrobu na Ústředním hřbitově města Brna – darovací smlouva

66. Záměr finanční podpory projektů žadatelů v programu 162 52 Národní sportovní agentury
67. Žádosti o souhlas se změnou projektu/činnosti a dodatky ke smlouvám o poskytnutí dotací v

oblasti kultury 
68. Dodatek č. 2 ke Smlouvě o společné realizaci projektu „Velké dějiny města Brna“
70. Veletrhy  Brno,  a.s.  -  náhrada  újmy  vzniklé  v  důsledku  plnění  Koncernového  pokynu  

č. 02/2019, Smlouva o náhradě újmy 
71. Český Domov Media House s.r.o.  (dříve Strategic  Consulting s.r.o.)  –  mimosoudní  dohoda  

o narovnání 
72. Žádost o prominutí části nájemného – Chlumco s.r.o.
73. Finanční prostředky Fondu kofinancování projektů – listopad 2021 – rozpočtová opatření
74. Projekty financované z Fondu kofinancování projektů – listopad 2021 – rozpočtové opatření
75. Projekt  „Realizace  protipovodňových  opatření  města  Brna  –  etapa  XXXI  –  projektová

dokumentace“ – posouzení projektu, rozpočtové opatření
76. Projekt „Nový domov“ – smlouva o poskytnutí návratné finanční výpomoci; zástavní smlouva;

rozpočtové opatření
77. Projekt  „Aktualizace  Akčního  plánu pro udržitelnou energii  a  klima města  Brna“  –  smlouva  

o poskytnutí dotace
78. Projekt  „Realizace  protipovodňových  opatření  města  Brna  –  etapa  XXX  –  projektová

dokumentace“ – změna parametrů posouzení projektu 
79. Návrh prodeje bytových domů Ibsenova 9, 10, 11, Brno včetně pozemků 
80. Prodej pozemku p. č. 1666/13, k. ú. Starý Lískovec 
81. Prodej pozemku p. č. 198, k. ú. Maloměřice 
82. Prodej pozemku p. č. 108/18, k. ú. Ivanovice. Zřízení služebnosti inženýrské sítě 
83. Prodej pozemku p. č. 849/2, k. ú. Ivanovice 
84. Prodej části pozemku p. č. 3966/29, k. ú. Řečkovice  
86. Prodej části pozemku p. č. 708/25 v k. ú. Nový Lískovec
87. Prodej částí pozemků p. č. 7889/1, p. č. 7878 a p. č. 7877, vše v k. ú. Židenice, společnosti

SAKO Brno, a.s.
88. Prodej částí pozemků p. č. 8116, 8125, 8126, vše k. ú. Líšeň
89. Nabytí budovy č. e. 600 stojící na pozemku p. č. 490/3 v k. ú. Kníničky 
90. Nabytí pozemku p. č. 2713/14 v k. ú. Žebětín, rozpočtové opatření 
91. Nabytí pozemků v k. ú. Přízřenice pro stavbu „Brno, Zelná – splašková kanalizace“
92. Nabytí pozemků p. č. 1310/2 a 1310/3 v k. ú. Nový Lískovec a rozpočtové opatření
93. Nabytí pozemků p. č. 1723/69, 1723/80, 3094/7 a 8234/8, vše v k. ú. Bystrc
94. Nabytí částí pozemku p. č. 768/3 v k. ú. Chrlice
95. Nabytí části pozemku p. č. 1225 v k. ú. Soběšice 
96. Zrušení části usnesení Z8/27. zasedání Zastupitelstva města Brna konaného dne 25. 5. 2021, 

bod č. 82 a rozpočtové opatření
97. Bezúplatné  nabytí  pozemku  pod  komunikacemi  p.  č.  2600/35  v  k.  ú.  Slatina  z  vlastnictví  

ČR-ÚZSVM
98. Bezúplatné nabytí pozemku pod komunikacemi p. č. 1299/2 v k. ú. Královo Pole z vlastnictví  



ČR-ÚZSVM 
99. Bezúplatné  nabytí  pozemků  v  k.  ú.  Bohunice  z  vlastnictví  ČR-ÚZSVM  na  základě  smluv  

s omezujícími podmínkami 
100. Bezúplatné  nabytí  spoluvlastnických  podílů  id.  ⅓  na  pozemcích  v  k.  ú.  Řečkovice  

z vlastnictví ČR-ÚZSVM na základě smlouvy s omezujícími podmínkami 
101. Bezúplatné nabytí  spoluvlastnických podílů  id.  ½ na pozemcích v  k.  ú.  Komín z  vlastnictví  

ČR-ÚZSVM na základě smlouvy s omezujícími podmínkami
102. Bezúplatné  nabytí  spoluvlastnického  podílu  id.  ¼  pozemku  p.  č.  1191/32  v  k.  ú.  Trnitá  

z vlastnictví ČR-ÚZSVM 
103. Bezúplatný převod pozemků p. č. 442/3 a 513/3 v k. ú. Nový Lískovec z vlastnictví statutárního

města Brna do vlastnictví ČR-Státní pozemkový úřad
104. Nabídka  předkupního  práva  ke  stavbě  bez  č.  p./č.  e.,  způsob  využití  garáž,  postavené  

na pozemku p. č. 3857/25 v k. ú. Královo Pole 
105. Nabídka  předkupního  práva  ke  stavbě  bez  č.  p./č.  e.,  způsob  využití  garáž,  postavené  

na pozemku p. č. 401/29 v k. ú. Královo Pole 
106. Nabídka  předkupního  práva  ke  stavbě  č.  p.  2236,  způsob  využití  jiná  stavba,  postavené  

na pozemku p. č. 875 v k. ú. Řečkovice 
107. Nabídka předkupního práva ke stavbě č. p. 578, postavené na pozemku p. č. 837 a ke stavbě 

č. p. 581, postavené na pozemku p. č. 836, obě užívané jako objekty určené k bydlení, vše  
v k. ú. Štýřice 

108. Nabídka  předkupního  práva  ke  stavbě  bez  č.  p./č.  e.,  způsob  využití  garáž,  postavené  
na pozemku p. č. 1837/23 v k. ú. Štýřice 

109. Nabídka předkupního práva ke stavbě č. e. 422, způsob využití rodinná rekreace, postavené  
na pozemku p. č. 1532 v k. ú. Jundrov

110. Předkupní právo dle § 101 stavebního zákona k pozemku p. č. 3676 v k. ú. Černá Pole
111. Řešení  porušené  nabídky  předkupního  práva  ke  stavbě  pro  technické  vybavení  

bez č.  p./č.  e.,  postavené na části  pozemku p.  č.  79/15 v k.  ú.  Lesná společně s výzvou k
převedení stavby za příslušnou úplatu do vlastnictví SMB  

112. Uznání vlastnického práva k části pozemku p. č. 327/1 v k. ú. Kníničky a uzavření souhlasného
prohlášení

113. Směna  pozemku  p.  č.  38,  jehož  součástí  je  bytový  dům  Mlýnská  337/26,  v  k.  ú.  Trnitá  
za pozemky p. č. 6726/3, p. č. 7010/2, p. č. 7014/1, vše v k. ú. Bystrc, zřízení služebnosti

114. Směna části pozemku p. č. 81/4 v k. ú. Štýřice 
115. Svěření majetku města městské části Brno-Tuřany, pozemku p. č. 1466/38 v k. ú. Brněnské

Ivanovice
116. Majetkoprávní vypořádání pozemků – směnná smlouva v k. ú. Řečkovice
117. Prominutí  části  nájemného  pro  část  roku  2020  a  2021  za  užívání  částí  pozemků  

p. č. 1938/299, p. č. 1938/301 a p. č. 1938/302, vše v k. ú. Bystrc 
120. Poskytnutí  neinvestičního  příspěvku  Muzeu  města  Brna,  příspěvkové  organizaci,  na  vykrytí

očekávané ztráty hospodaření roku 2021 – rozpočtové opatření
121. Nabytí pozemku p. č. 970/1 v k. ú. Dolní Loučky, obec Dolní Loučky, rozpočtové opatření
122. Záměr poskytnutí individuální neinvestiční dotace na uspořádání zimního Olympijského festivalu

ve městě Brně v roce 2022
123. Poskytnutí  individuální  neinvestiční  dotace  Cyrilometodějskému gymnáziu  a  střední  odborné

škole pedagogické Brno - rozpočtové opatření
124. Poskytnutí  účelového neinvestičního příspěvku  Muzeu města  Brna,  příspěvkové organizaci,  

na rozšíření pracovního úvazku projektového manažera v roce 2021 – rozpočtové opatření –
potvrzení či revokace usnesení Z8/32. zasedání ZMB, bod č. 49

Informativní zprávy:
 Informativní zpráva o vyřízení dotazů, připomínek a podnětů občanů ze zasedání Zastupitelstva

města Brna č. Z8/32 konaného dne 12. 10. 2021
 Informativní zpráva – Podání adresovaná Zastupitelstvu města Brna 
 Informativní zpráva o plnění úkolů zadaných Zastupitelstvem města Brna
 Informativní zpráva – Přehled zahraničních pracovních cest za červenec–září 2021
 Informativní zpráva – Interní postupy Zprostředkujícího subjektu ITI
 Informativní zpráva – Stav pořizovaných územně plánovacích dokumentací a územně plánovacích

podkladů - říjen 2021

Bod 56) byl projednán po bodu 62). 
Bod 58) byl projednán po bodu 56).
Bod 72) byl projednán po bodu 75).



Zápis  obsahuje  doslovný  přepis  rozpravy  k  jednotlivým  bodům.  Technické,  provozní  
a organizační záležitosti jsou zapsány ve zkrácené podobě.

2. Dotazy, připomínky a podněty občanů     

Bod byl zařazen na stanovenou dobu programu jednání v 8:30 hod.
3. Dotazy, připomínky a podněty členů Zastupitelstva města Brna

(dle ust. § 82, písm. b, zák. č. 128/2000 Sb., o obcích, v platném znění)

Tento bod byl projednán jako poslední bod programu.
4. Změna ve složení Výboru pro národnostní menšiny Zastupitelstva města Brna

Tímto  materiálem bylo  navrženo  navýšení  počtu  členů  Výboru  za  účelem rozšíření  spektra
zástupců národnostních menšin a větší názorové rozmanitosti,  a to o 6, na celkový počet 11
členů. Na základě dohody s organizacemi brněnských národnostních menšin byli  navrženi ke
zvolení  
do Výboru 4 kandidáti, na zbývající místa členů Výboru měli být navrženi 2 zástupci politické
reprezentace.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka, nechala nejprve hlasovat o zvýšení počtu členů Výboru  
pro národnostní menšiny Zastupitelstva města Brna na 11 členů:

Hlasování č. 6: 40 - 0 - 4

Poté předsedové klubů koaličních politických stran navrhli kandidáty na členy volební komise.
JUDr.  Robert  Kerndl,  náměstek primátorky,  za ODS s podporou Svobodných navrhl  Ludvíka
Kadlece, Mgr. Jaroslav Suchý, člen Rady města Brna, za KDU-ČSL navrhl Ing. Antonína Crhu 
a Bc. Tomáš Koláčný, náměstek primátorky, za Piráty navrhl Róberta Čumu.

Hlasování o složení volební komise:

Hlasování č. 7: 44 - 0 - 0

Členové volební komise se odebrali do předsálí, aby zvolili předsedu volební komise.
 
JUDr.  Markéta  Vaňková,  primátorka – navrhla přerušení  projednávání bodu 4)  a přistoupila  
k bodu 2) Dotazy, připomínky a podněty občanů. 

2. Dotazy, připomínky a podněty občanů
Bod byl zařazen na stanovenou dobu programu jednání v 8:30 hod.

RNDr. Daniel Borecký, CSc.:
Říkám to z toho důvodu, že oba mé příspěvky mají apelační charakter. Ten první, v tom prvním
se chci obrátit právě na Vás, na zastupitele města, z nichž mnozí jste i zastupitelé městských
částí. Říká se, že komunální politik má nejblíže k občanům, takže, protože máme období, ve
kterém uvažujeme často v městských částech o navyšování nájmů, tak bych chtěl  se obrátit
právě na Vás, na zastupitele z městských částí, abyste využili té, nebo abyste se podívali na tu
situaci toho zvyšování cen, které, obecné, veliké, a abyste se zasadili o to, aby nedocházelo při
zvyšování nájmů v jednotlivých městských částech k tomu skokovému navýšení. Já chápu, že
nějaké navýšení jo, ale k tomu skokovému. Nedovedu si třeba představit, nebo považuju třeba
takové skokové navýšení nájmu, ten návrh, který je třeba v městské části Černovice. Myslím si,
že je potřeba zvažovat, trošku, tu sociální únosnost. Takže, to byl apel na Vás, na zastupitele. A
druhý můj příspěvek, bych se chtěl obrátit přímo na Vás, paní primátorko, a na Vaše kolegy
právníky. Protože vím, že to není jednoduché, ale považuju, snad až za ostudné, tu situaci, která
se týká stojících pohyblivých schodů v tom Obchodním centru Letmo. Když nic jiného, tak by si,
myslím,  občané zasloužili,  pokud  opravdu ta  situace  nejde,  abyste  nám to  trošku  vysvětlila.

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z8-33/20211109-7-30571.html
https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z8-33/20211109-6-30449.html


Protože už ty schody stojí opravdu dlouho a není to, skutečně, dobrá vizitka pro město.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Apel  na  zvyšování  nájmů  samozřejmě  vnímáme.  Co  se  týče  nejezdících,  nefungujících
eskalátorů,  tak tato záležitost  je poměrně intenzivně řešena z úrovně Majetkového odboru a
příslušného radního, to znamená pana radního Čumy. Vím, že tam probíhalo několik jednání a
mělo  by  se  
v současné době pracovat na odstranění té závady, když, samozřejmě ale jako podotýkám, což
ale předpokládám, že všichni ví, že ty schody nejsou samozřejmě majetkem města, takže tam
musí probíhat jednání s vlastníkem. Pan radní Čuma mě ale doplní s aktuálními informacemi.

Róbert Čuma, člen Rady města Brna:
Je to tak, jak říkala paní primátorka. My jsme vlastně do jednání s tou firmou vstoupili okamžitě
poté,  co  nás  o  té  odstávce  informovali.  A  v  tuhle  chvíli  vlastně  máme  od  nich  potvrzený
harmonogram prací a bohužel to bude trvat, za mě, teda extrémně dlouho, ale je to způsobeno
výpadky dodavatelských řetězců. A opraveno by to mělo být nejpozději do konce února. Tvrdili
nám, že se pokusí o nějaký provizorní řešení, který by snad mohlo o Vánocích fungovat, ale to
není jistý. To znamená, pracujeme s tím termínem – konec února.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka – vzhledem k tomu, že žádný další občan neměl zájem  
o  vystoupení  v  rámci  tohoto  bodu,  navrhla  jeho  ukončení  a  pokračování  v  projednávání
přerušeného bodu 4).

4. Změna ve složení Výboru pro národnostní menšiny Zastupitelstva města Brna

Předsedou volební komise byl členy volební komise zvolen Ing. Antonín Crha.
 
Průběh  voleb  řídil  Ing.  Antonín  Crha,  předseda  volební  komise,  v  souladu  se  schváleným
Volebním řádem pro volbu neuvolněných předsedů, místopředsedů a členů výborů Zastupitelstva
města Brna obsaženým v předloženém materiálu, dle kterého volba probíhá pomocí hlasovacího
zařízení.

Na  členy  Výboru  pro  národností  menšiny  Zastupitelstva  města  Brna  byli  navrženi:  Roman
Reshetnikov  (za  ruskou  národnostní  menšinu),  Evangelos  Liolios  (za  řeckou  národnostní
menšinu),  Damir  Solak  (za  jihoslovanskou  –  primárně  srbskou  a  bosenskou  národnostní
menšinu) a Martina Horváthová (za romskou národnostní menšinu), kteří s kandidaturou vyslovili
souhlas.

Ing. Antonín Crha vyzval k podání návrhů na členy Výboru pro národností menšiny Zastupitelstva
města  Brna  z  řad  zastupitelů.  Ing.  David  Grund,  člen  Rady  města  Brna,  navrhl  za  klub  
ODS  s  podporou  Svobodných  JUDr.  Roberta  Kerndla,  náměstka  primátorky,  Mgr.  Jaroslav
Suchý, člen Rady města Brna, navrhl za klub KDU-ČSL Mgr. Jitka Ivičičovou. Ing. Ivan Fencl,
Ph.D., navrhl za klub SPD Olega Beznosika, který však nebyl členem Zastupitelstva města Brna. 

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka, požádala o právní pomoc JUDr. Hanu Doležalovou, vedoucí
Právního oddělení Organizačního odboru MMB, zda může být nečlen Zastupitelstva města Brna
nominován do Výboru. 

JUDr.  Hana Doležalová, vedoucí Právního oddělení Organizačního odboru MMB, uvedla, že  
podle zákona o obcích může být členem výboru i jiná osoba, než je člen zastupitelstva, nicméně 
podle platného volebního řádu nikoliv. Pokud by tomu tak mělo být, muselo by dojít ke změně
volebního řádu.

Ing. arch. Iva Kremitovská navrhla za klub Nezávislých zastupitelů pro Brno zastupitele Davida
Aleše, Ing. Ivan Fencl, Ph.D., navrhl za klub SPD namísto Olega Beznosika zastupitele Bc. Jiřího
Kmenta a Ing. Karin Karasová navrhla za Klub nezávislých Ing. Karla Kalivodu. 

JUDr.  Markéta  Vaňková,  primátorka,  požádala  opětovně  o  právní  pomoc  JUDr.  Hanu
Doležalovou,  vedoucí  Právního  oddělení  Organizačního  odboru  MMB,  s  dotazem,  zda  je



stanovený povinný  poměr  mezi  počtem členů  Výboru  pro  národností  menšiny  Zastupitelstva
města Brna z řad politiků a národnostních menšin. 

JUDr.  Hana Doležalová, vedoucí Právního oddělení Organizačního odboru MMB, sdělila,  že  
podle zákona o obcích musí členové zástupců národnostních menšin tvořit nadpoloviční většinu
všech členů Výboru, to znamená, v tuto chvíli, pokud máme 4 kandidáty za národnostní menšiny,
tak nemůže být  počet  členů ze zastupitelstva vyšší.   Před dnešní volbou byl  Výbor tvořen 3
zástupci  národnostních  menšin,  dnes  byli  navrženi  další  4,  to  znamená,  bude  7  zástupců
národnostních menšin. Dále byli ve Výboru 2 členové zastupitelstva, to znamená nyní možnost
dovolit až 4 členy z řad zastupitelů, avšak je nutné nejdříve navýšit počet členů ve Výboru z 11
na 13.

Ing.  Antonín  Crha,  předseda  volební  komise,  na  základě  žádosti  JUDr.  Markéty  Vaňkové,
primátorky, opětovně přednesl návrhy na členy Výboru pro národností menšiny Zastupitelstva
města  Brna  z  řad  zastupitelů,  a  to:  David  Aleš,  Ing.  Karel  Kalivoda,  Mgr.  Jitka  Ivičičová,  
JUDr. Robert Kerndl a Bc. Jiří Kment. Dále uvedl, že v tomto případě musí mezi těmi zástupci
politických stran proběhnout volba a měli by být zvoleni 2 zastupitelé.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka – upřesnila výsledný možný počet kandidátů z řad členů
zastupitelstva a postup jejich zvolení.

Ing. Karin Karasová – vzala zpět nominaci Ing. Karla Kalivody za Klub nezávislých.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka – podala tedy návrh na nové usnesení k bodu 4) ve znění:
„Zastupitelstvo města Brna stanoví počet členů Výboru pro národnostní menšiny Zastupitelstva
města Brna na 13 členů“ a o svém návrhu nechala hlasovat: 

Hlasování č. 8: Neplatné hlasování

Ing. Marek Fišer, člen Rady města Brna – prohlásil hlasování za zmatečné.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka – před opětovným hlasováním vyhlásila krátkou přestávku s
tím, že se členové Rady města Brna musejí poradit.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka – nechala opětovně hlasovat o navýšení počtu členů Výboru
pro národnostní menšiny Zastupitelstva města Brna na 13 členů:

Hlasování č. 9: 32 - 0 - 11

Ing.  Antonín  Crha,  předseda volební  komise,  požádal  navržené kandidáty,  aby  v  souladu  s
volebním  řádem  potvrdili  přijetí  své  kandidatury.  Všichni  navržení  kandidáti  vyslovili  
s kandidaturou souhlas.

O všech kandidátech na člena Výboru pro národnostní menšiny Zastupitelstva města Brna bylo
hlasováno společně.

Výsledek hlasování:
- hlasování se zúčastnilo …………………… 42 členů Zastupitelstva města Brna
- všichni navržení kandidáti obdrželi ……… 42 hlasů

Hlasování č. 10:

Za  členy  Výboru  pro  národnostní  menšiny  Zastupitelstva  města  Brna  byli  zvoleni:  
David Aleš, Martina Horváthová, Mgr. Jitka Ivičičová, JUDr. Robert Kerndl, náměstek primátorky,
Bc. Jiří Kment, Evangelos Liolios, Roman Reshetnikov a Damir Solak,

Schválené usnesení:
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ZMB stanoví
počet členů Výboru pro národnostní menšiny Zastupitelstva města Brna na 13 členů.

ZMB volí
volební komisi  pro volbu dalších členů Výboru pro národnostní menšiny Zastupitelstva města
Brna ve složení:
předseda volební komise: Ing. Antonín Crha
členové:                             Ludvík Kadlec
                                          Róbert Čuma

ZMB volí
v souladu s ustanovením § 84 odst. 2 písm. l) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení),
ve znění pozdějších předpisů, dne 9. listopadu 2021
Romana Reshetnikova
Evangelose Lioliose
Damira Solaka
Martinu Horváthovou
JUDr. Roberta Kerndla
Mgr. Jitku Ivičičovou
Davida Aleše
Bc. Jiřího Kmenta
členy Výboru pro národnostní menšiny Zastupitelstva města Brna.

5. Obecně závazná vyhláška statutárního města Brna, kterou se mění  a doplňuje obecně
závazná vyhláška statutárního města Brna č. 20/2001, kterou se vydává Statut města Brna,
ve znění pozdějších vyhlášek

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 11: 42 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB vydává
obecně závaznou vyhlášku statutárního města Brna, kterou se mění a doplňuje obecně závazná
vyhláška statutárního města Brna č.  20/2001, kterou se vydává Statut města Brna,  ve znění
pozdějších vyhlášek, která tvoří přílohu č. 1 tohoto zápisu.

6. Harmonogram zasedání Zastupitelstva města Brna v roce 2022

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 12: 46 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
harmonogram zasedání Zastupitelstva města Brna v roce 2022 v termínech zahájení zasedání:
 25. ledna
 1. března
 5. dubna
 17. května
 21. června
 6. září
 27. září

7. Změna stanov Sdružení obcí a měst jižní Moravy

Rozprava

Bc. Jiří Kment:
Jenom pro jistotu  bych se chtěl  zeptat,  na straně 6/8  je  napsáno,  že Evropská komise  tyto
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dokumenty schválí nejpozději do konce roku 2021, jestli to není nějaká chyba? Připadá mi to jako
dost blízký termín. Jestli tam nemá být třeba, spíš 2022?

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Předpokládám,  že  pan  vedoucí,  František  Kubeš,  zareaguje,  ale  ještě  dám  slovo  paní
zastupitelce Kremitovské.

Ing. arch. Iva Kremitovská:
Já  jsem  se  jenom  chtěla  zeptat,  kolik  taková  prostá  změna  názvu  bude  stát?  Co  se  týká
administrativních záležitostí, to znamená papíry, razítka a tak dále. Jestli to máme vyčísleno?

Mgr. František Kubeš, Ph.D., vedoucí Odboru strategického rozvoje a spolupráce MMB:
K dotazům. Ten první dotaz se týkal vlastně té přílohy. Tam je uveden rok 21, je to správně,
protože se předpokládá schválení tadytěch nařízení právě do konce roku, ale samozřejmě to
nelze  předjímat.  Pokud  jde  o  ten  druhý  dotaz,  vyčísleny  náklady  na  tuto  změnu  nejsou.
Každopádně  ty,  které  vzniknou,  tak  jsou  předmětem  rozpočtu  toho  sdružení.  Je  to  teda  z
interních prostředků. Není to o tom, že by město za to platilo nějaké dodatečné prostředky. 

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Nějaké další dotazy? Není tomu tak. Zahajuji hlasování:

Hlasování č. 13: 46 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
změnu  stanov  Sdružení  obcí  a  měst  jižní  Moravy  spočívající  ve  změně  názvu  subjektu  na
Euroregion Pomoraví.

*** 
ZMB ukládá zástupci statutárního města Brna hlasovat na Valné hromadě pro změnu stanov
spočívající ve změně názvu subjektu na Euroregion Pomoraví.
***
úkol č.: [Z8/33/07]
zodpovídá: Zástupce statutárního města Brna Mgr. P. Hladík – 1. náměstek     [3284]  
termín: [bezodkladně]   

8. Ukončení  členství  statutárního  města  Brna  v  mezinárodní  síti  „Evropské  fórum  
pro bezpečnost ve městech“ (EFUS)

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 14: 49 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

- ukončení  členství  statutárního  města  Brna  v  mezinárodní  síti  Evropské  fórum  pro
bezpečnost ve městech (EFUS) k datu 31.12.2021,

- text Oznámení o ukončení členství statutárního města Brna v síti EFUS (Evropské fórum
pro bezpečnost ve městech), který v českém originálu a anglickém překladu tvoří přílohu
č. 2 tohoto zápisu. 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 

9. Akční plán Strategie integrace cizinců ve městě Brně pro roky 2021-2023

Rozprava

Ing. arch. Iva Kremitovská:
Já předpokládám, že tento materiál úzce souvisí s materiálem č. 10), který bude následovat,  
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a protože jsem si ty 2 materiály dala nějak dohromady, pak jsem se podívala na poslední stránku
tadytoho materiálu č. 9), kdy je napsáno, kdo to zpracoval, kdo byl zpracovatelem, tak jsem se
chtěla  zeptat.  Tadyta  strategie integrace cizinců byla zpracovávána v roce 2020, kdy byla  s
firmou uzavřena dohoda o partnerství, nebo v roce 2019, kdy byla také uzavřena, anebo v roce
2021, kdy byla uzavřena ta dohoda?

Mgr. Tomáš Jurčík,  vedoucí Oddělení sociálního začleňování (poradce pro národnostní
menšiny), Odbor sociální péče MMB:
Příprava  strategie  integrace  cizinců  probíhala  v  letech  2018  a  19,  práce  se  dokončovaly  v
průběhu roku 2020, přičemž v září byla schválena na zastupitelstvu. A co se týče tohoto Akčního
plánu strategie integrace cizinců, který je tedy vlastně 1. prováděcím dokumentem, tak ten byl
připravován v průběhu let 2020 a v průběhu ještě letošního roku byl dokončován.

Ing. arch. Iva Kremitovská:
Tak potom mám takovou, drobnou, ještě otázku. Když to bylo v roce 2020, tak to bylo na základě
smlouvy o partnerství, která byla podepisována až 13. 10. 2020?

Mgr. Tomáš Jurčík,  vedoucí Oddělení sociálního začleňování (poradce pro národnostní
menšiny), Odbor sociální péče MMB:
Já asi nerozumím otázce. Jestli byste mi ji mohla, prosím Vás, ještě zopakovat?
Ing. arch. Iva Kremitovská:
Já jsem jmenovala smlouvy o partnerství, které byly podepisovány s tou firmou Sio, či jak se
jmenuje tedy, a ta smlouva za rok 2020 byla podepisována až 13. 10. 2020. Takže jestli ty práce
probíhaly bez ohledu na to, že …?

Mgr. Tomáš Jurčík,  vedoucí Oddělení sociálního začleňování (poradce pro národnostní
menšiny), Odbor sociální péče MMB:
Bohužel se jednalo, v podstatě,  o administrativní  zdržení z úrovně Ministerstva vnitra,  jelikož
vlastně deadline pro podávání projektových žádostí na rok, na další vlastně rok probíhá vždycky
do,  tuším,  konce ledna toho roku.  To znamená,  že my,  i  když jsme podávali  projekt  na ten
konkrétní  rok,  tak  v  lednu  jsme  ho  podali,  někdy  v  průběhu  března,  dubna  nám z  úrovně
Ministerstva  vnitra  přišlo  rozhodnutí  a  teprve  následně  potom  se  připravovala  smlouva  o
partnerství. Je to v podstatě standardní postup v tomto dotačním titulu, a to z hlediska času. A
abych ten Váš dotaz zodpověděl úplně, tak práce probíhaly už v průběhu toho roku. Společnost
SocioFaktor je uznávanou společností, jak z úrovně Ministerstva vnitra, tak Ministerstva práce a
sociálních  věcí.  Jako  výzkumná společnost  dlouhodobě i  s  oběmi  ministerstvy  spolupracuje,
takže ta výzkumná společnost si mohla být vlastně jistá, že ty peníze doputují potom, na základě
té uzavřené partnerské smlouvy. Tudíž pracovala i bez té partnerské smlouvy.

Ing. arch. Iva Kremitovská:
Tak pak už mám poslední dotaz. Protože já jsem si ty smlouvy našla v registru, a tadyzrovnata
smlouva z toho roku 2020 byla bez částky, na rozdíl od těch ostatních, které byly třeba v roce 21
ve výši 1.200.000, zhruba. Víte, kolik v tom roce 2020 na tu smlouvu bylo vyplaceno?

Mgr. Tomáš Jurčík,  vedoucí Oddělení sociálního začleňování (poradce pro národnostní
menšiny), Odbor sociální péče MMB:
To Vám, takto z hlavy, neřeknu, musel bych se na to podívat a dohledat. Jsem schopen Vám to
zodpovědět následně.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Nějaké další dotazy? Není tomu tak. Tak zahajuji hlasování:

Hlasování č. 15: 40 - 0 - 5 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
Akční plán Strategie integrace cizinců ve městě Brně pro roky 2021-2023, který tvoří přílohu č. 3
tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 

10. Integrace cizinců ve městě Brně III.
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Rozprava

Bc. Jiří Kment:
Jsem se  v  materiálu  dočetl,  že  tady  nebude probíhat  žádné  vyhodnocení,  tadyté  integrace.
Vzhledem  k  tomu,  že  v  dalším  materiálu  je  napsáno,  že  sociálním  vyloučením  tady  trpí  
3-5 000 cizinců, chtěl jsem se zeptat jakoby, esi aspoň nějaké vyhodnocení by tady nemohlo být?

Mgr. Tomáš Jurčík,  vedoucí Oddělení sociálního začleňování (poradce pro národnostní
menšiny), Odbor sociální péče MMB:
V podstatě  součástí  každého toho  projektu,  který  realizujeme z  dotačního titulu  Ministerstva
vnitra, tak je určitá míra sebeevaluace, jak toho partnera, tak nás, tudíž vlastně k vyhodnocení
pravidelně  dochází.  A  toto  vyhodnocení  se  posílá  na  úroveň  poskytovatele  dotace,  a  to
prostřednictvím závěrečné zprávy o projektu, která se předkládá na úroveň Rady města Brna
každý rok.

Ing. Ivan Fencl, Ph.D.:
Já jsem se chtěl  ještě zeptat,  jestli  Brno,  které se snaží  o,  vlastně být  městem vzdělanosti  
a městem, které je schopno poskytovat přidanou hodnotu, tak jestli tadyta integrace, ten materiál
se zabývá taky tou otázkou, vlastně preference vysoce vzdělaných cizinců, kteří by mohli v této
věci Brnu pomoci?

Mgr. Tomáš Jurčík,  vedoucí Oddělení sociálního začleňování (poradce pro národnostní
menšiny), Odbor sociální péče MMB: 
To projekt míří na integraci všech cizinců žijících na území města Brna, nejenom těch vysoce
kvalifikovaných, ale všech. Protože my zde máme i poměrně velký počet cizinců, který pracují  
v manuálních profesích,  a ti  cizinci  mnohdy vlastně jsou úplně opomíjeni  nějaký integračním
procesem. A to nejenom oni, ale i jejich děti. Takže my míříme komplexně vlastně na celou tu
škálu cizinců a míříme právě primárně na problematiku vzdělávání, protože jsme toho názoru, že
vzdělávání je základem dobré integrace. To znamená umět český jazyk a umět se orientovat  
v naší legislativě a v zákonech.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Nějaké další dotazy? Není tomu tak, tak přistoupíme k hlasování. Zahajuji hlasování:

Hlasování č. 16: 41 - 0 - 4 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
projektový záměr "Integrace cizinců ve městě Brně III", který tvoří přílohu č. 4 tohoto zápisu.
 
ZMB souhlasí
s přípravou žádosti o dotaci z Ministerstva vnitra České republiky na projekt "Integrace cizinců ve
městě Brně III".
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 

11. Memorandum  o  spolupráci  v  rámci  Koordinovaného  přístupu  k  sociálnímu  vyloučení
2021+

Rozprava

Bc. Jiří Kment:
Takže v tomto bodě bych chtěl jenom shrnout, že v Brně máme nějakých 40 250 cizinců, což je
nějakých 10 % obyvatel Brna, nebo přes 10 %, roční přírůstek 8-10 % z tohoto počtu, a sociálním
vyloučením trpí 3-5 000 cizinců. Tam jsem nějak se nedočetl, jestli nějak jde specifikovat blíž ta
skupina, která trpí tím sociálním vyloučením, nebo jestli  je to skrz všechny nějaké, takové ty
skupiny cizinců. Rád bych se na to zeptal.

Mgr. Tomáš Jurčík,  vedoucí Oddělení sociálního začleňování (poradce pro národnostní
menšiny), Odbor sociální péče MMB:
Ve své podstatě se dá říci, že to, pokud bych to rozdělil podle národností, poskytuje všechny ty
cizinecké skupiny, vyjma samozřejmě těch, které nám jsou kulturně nejblíž, to znamená, úplně se
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to asi nedotýká primárně například, já nevím, Němců, Poláků a Slováků, ale míříme u sociálního
vyloučení  právě  například  na,  já  nevím,  Ukrajince,  Rusy,  případně  na  Vietnamce,  Rumuny,
Moldavany a vlastně další skupiny, které se na našem území vyskytují  a který se pohybují v
rámci života v Brně pouze mezi ubytovnou a prací, jo? Tudíž vlastně k nim dochází k určité míře
sociálního vyloučení.  Sociální  vyloučení neznamená jenom příjmová chudoba. To má mnoho
aspektů a rozměrů.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Nějaké další dotazy? Není tomu tak, zahajuji hlasování:

Hlasování č. 17: 40 - 0 - 4 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
Memorandum o spolupráci v rámci Koordinovaného přístupu k sociálnímu vyloučení 2021+ mezi
statutárním městem Brnem a Ministerstvem pro místní rozvoj, se sídlem Praha - Staré Město,
Staroměstské náměstí 932/6, PSČ 110 00, IČO: 66002222, které tvoří přílohu č. 5 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 

12. Výsledky hospodaření statutárního města Brna za I.-III. čtvrtletí roku 2021

Rozprava

Richard Mrázek:
Já se chci zeptat na pár věcí. Spíše teda, ještě na začátek, takový upřesnění. Příjmy, tak jak
jsem se dočetl, jsou poměrně pozitivní. Na straně výdajů už to tak moc nevypadá. Běžné výdaje
jsou zhruba o 500.000.000 vyšší oproti předchozímu roku. A kapitálové výdaje, ty jsou naprosto 
na tristním čísle, někde kolem 32, 35 % celkového rozpočtu. Čili já bych se chtěl zeptat, jak tento
vývoj  bude  pokračovat  do  konce  roku,  jak  v  těch  běžných  výdajích,  kam  vlastně  se  až
dostaneme? A i v těch kapitálových, kde teda, jak nás tady už několikrát ujišťoval pan radní
Grund,  ta  čísla  
na  konci  roku  doženeme.  To  znamená,  kde  bude  těch,  já  nevím,  90  % toho  objemu  těch
kapitálových výdajů?

Ing. Andrea Pazderová, předsedkyně Finančního výboru ZMB:
Já už jsem to tady říkala několikrát. Pokaždé, když schvalujeme prostě výsledky hospodaření,
tak abych se vrátila k tomu, jak jsme sestavovali rozpočet a jaké informace jsme měli na závěru 
roku 2020. To znamená, že jsme opravdu byli  v nejistotě, nevěděli jsme, jak se bude vyvíjet
ekonomika. Také jsme neměli informace o tom, jak nám vláda rozdá karty na rok 2021, nevěděli
jsme,  jak  to  dopadne  se  superhrubou  mzdou.  Proto  jsme  tento  rozpočet  sestavili  velmi
konzervativně. Co se týče běžných výdajů, my jsme je zařazovali v průběhu času, to znamená,
jak se vyvíjela ekonomika a plnily se daňové příjmy, tak jsme opravdu velmi mírně navyšovali
běžné výdaje. Protože rozpočet na rok 2021 jsme v této části zkrátili o 5 %, to všichni víme.  
Nemyslím si, že by to byl nějaký trend, který je odlišný od toho, co zde bylo za minulé koalice. Já
zde mám z ORF vytažené, vytaženou statistiku toho, jak se vyvíjely běžné výdaje za minulé
koalice, a nemyslím si, že bychom vybočovali z tohoto trendu. Naopak, za vedení minulé koalice
ty běžné výdaje v čase byly daleko vyšší.  Co se týče investic, to bych asi  požádala kolegu,
možná pana Grunda.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Tak, nějaké další dotazy?

Ing. David Grund, člen Rady města Brna:
Byl jsem dvakrát zmíněn, tak jenom krátce zareaguju. Když se podíváme na čísla, skutečnost  
a absolutní čísla v měsících 1-9 za rok 2020, tak skutečnost čerpání byla 517, skutečnost 1-9,
2021, 640. Takže tolik za odbor, který mám v gesci.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Nějaké další dotazy k tomuto bodu?

Richard Mrázek:
Tak  já  zkusím tu  otázku  položit  ještě  jednou.  Čerpání  finančních  prostředků  v  kapitálových
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výdajích je zhruba 35 % navržených, které máte v upraveném rozpočtu. Já se ptám, zdali  v
posledním kvartále bude toto číslo dělat nějakých 55 %, tak abyste třeba dosáhli 90% úspěchu?
 
Ing. David Grund, člen Rady města Brna:
Tak, kdybych věděl, co bude a jaká budou čísla na konci roku, tak bych si šel asi vsadit. Ale jako
každý rok, ta míra, nebo ten poměr se samozřejmě ke konci roku zvyšuje. A já předpokládám, že
letos to nebude jiné. O kolik to bude, to skutečně nedokážu odhadnout. 

Richard Mrázek:
Tak já ještě jako jeden dotaz, poslední. Já bych se na to teda zeptal, kdo to řídí potom, když to
neví pan radní Grund? Jestli teda je tady někdo, kdo na to umí odpovědět?

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Jsou nějaké další dotazy?

Ing. arch. Iva Kremitovská:
Já jsem se původně nechtěla vůbec ptát,  nicméně se zeptám. Protože hned strana 6 tohoto
materiálu nám meziročně srovnává loňský rok k 30. 9., a letošní, takže já bych se pana Grunda
zeptala, proč je tam o 13 % propad na kapitálových výdajích, když vloni, ve stejné období už bylo
46 %, a letos je teprve 32, tak jestli očekáváme, že v tom 4. kvartále doženeme i ten meziroční
výpadek?

Ing. David Grund, člen Rady města Brna:
Já očekávám, že ano.
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Nějaké další dotazy?

Ing. Petr Kratochvíl, člen Rady města Brna:
Takle,  já  bych  chtěl  říct  jednu  věc.  Když  se  podíváte  na  stranu  4,  tak  vidíte,  že  i  čerpání
městských částí, kapitálových výdajů, je ve výši 30 %. To, že se diametrálně nelišíme od toho, co
se  děje  
v jednotlivých městských částech, a samozřejmě problém byl, a to si povězme narovinu, určitá
příprava spojená s covidovým režimem, kdy řada vlastně,  i  těch stavebních úřadů a institucí
nepracovala v tom režimu standardním. To znamená, ty věci se protahovaly mnohonásobně déle
a  díky  tomu  samozřejmě  nejsme  schopni  určité  projekty,  které  byly  naplánovány  v  tom
predikovaném čase, splnit a realizovat. To je ten zásadní důvod. A předpokládáme samozřejmě,
že uděláme všechno pro to,  abysme to číslo,  které dneska je nějakých 32 % navýšili,  nebo
respektive zrealizovali jsme to, co máme naplánováno, v co největší možné míře.

JUDr. Robert Kerndl, náměstek primátorky:
Tak já jsem původně nechtěl vůbec reagovat, ale na dotaz kolegy Mrázka, myslím si, že budeš,
Richarde, velmi příjemně překvapen na konci roku.

Richard Mrázek:
Já jsem taky nechtěl reagovat, já doufám.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Nikdo další se nehlásí, můžeme přistoupit k hlasování:

Hlasování č. 18: 35 - 0 - 12 

Schválené usnesení:
ZMB bere na vědomí
výsledky hospodaření statutárního města Brna za I.-III. čtvrtletí roku 2021.

13. Příjmy, které město Brno postoupí v roce 2022 do rozpočtů městských částí

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 19: 47 - 0 - 0 
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Schválené usnesení:
ZMB bere na vědomí
kritéria a jejich veličiny, použité pro rozdělení neúčelové dotace, postupované městem Brnem v
roce 2022 do rozpočtů městských částí, dle přílohy č. 6a tohoto zápisu.

ZMB schvaluje
procentní podíl kritérií pro rozdělení neúčelové dotace z rozpočtu města Brna městským částem
v roce 2022, dle přílohy č. 6b tohoto zápisu.

ZMB stanoví
příjmy, které město Brno postoupí v roce 2022 do rozpočtů městských částí v celkovém objemu 1
903 287 tis. Kč, dle přílohy č. 6c tohoto zápisu.

***
ZMB ukládá městským částem předložit vyúčtování účelových dotací, poskytnutých z rozpočtu
města Brna městským částem v roce 2022:

- dotace  na  zajištění  činností  souvisejících  s  výkonem  práv  a  povinností  k  veřejně
přístupným účelovým komunikacím a dopravním plochám v majetku města a na zajištění
zimní údržby na chodnících a ostatních dopravních plochách Odboru dopravy MMB

- dotace pro jednotky sboru dobrovolných hasičů Odboru vnitřních věcí MMB
- dotace na správu a údržbu kontejnerových stání,  určených pro nádoby na komunální

odpad, umístěných na pozemcích ve vlastnictví města Odboru životního prostředí MMB

v termínu do 15. 2. 2023.
***
úkol č.: [Z8/33/13]
zodpovídá: městské části     [27]  
termín: [2023-02-15]   

14. Dodatek ke smlouvě o kontokorentním úvěru s Českou spořitelnou, a.s.

Rozprava

Bc. Jiří Kment:
Tak, jenom krátce. Máme tady vlastně navýšení z 1+1 miliardy toho kontokorentu na 1,5+1,5, ale
zároveň je zde psáno, že se nepředpokládá čerpání do konce roku. Je tedy opravdu nutné to
navyšovat?

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Tak,  já  vidím,  že  se  chystá  na  odpověď  paní  vedoucí  Červencová,  ale  necháme  ještě  asi
proběhnout další dotazy, ať, kdyžtak to shrneme.

Ing. arch. Iva Kremitovská:
Já,  jestli  jsem  dobře  pochopila  z  toho  materiálu,  tak  jenom  to  rezervování  nás  stojí  
nějakých 0,3 %, to znamená, z 1,5 miliardy je to nějakých 4,5, jestli počítám z hlavy, 4,5 milionu?
Možná počítám špatně? A chtěla jsem se zeptat, ta aktuální, třeba včerejší, pokud víme, úroková
sazba, která by byla při tom čerpání toho úvěru, je jaká? To bude paní Červencová určitě taky
vědět.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Poprosím paní Červencovou o reakci na všechny dotazy.

Ing. Jana Červencová, vedoucí Odboru rozpočtu a financování MMB:
Tak k prvnímu dotazu,  jestli  je  nutné mít  ty smluvní  vztahy takle teď uzavřené,  je  to nutné,
protože ten úvěr bude sloužit ke krytí rozpočtu, kapitola výdajů pro příští rok, a aktuální legislativa
je postavená tak, že do rozpočtu to nemůžeme mít zahrnuto, pokud to nebude smluvně ošetřeno.

A jak je uvedeno, budeme mít eště ten druhý úvěr na prosincovém zastupitelstvu. A k druhému
dotazu, ano, jsou to ty částky, co jsou uvedeno, rezervační provize, tak při tom objemu 2 miliard
to je zhruba přes 5 milionu a u 3 miliard už to bude 8. A aktuální sazby, určitě jste zachytili, že
Česká národní banka zvyšovala úrokový sazby. Když jsme ten materiál zpracovávali, tak byla  
sazba 1,5 %, 1denní PRIBOR, a pátého už 2,75. 



JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Doplnění ještě paní Pazderová. 

Ing. Andrea Pazderová, předsedkyně Finančního výboru ZMB:
Já děkuji paní Červencové za vyčerpávající odpověď.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Nějaké další dotazy? Nejsou. Zahajuji hlasování:

Hlasování č. 20: 31 - 0 - 15 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
dodatek  č.  2  ke  Smlouvě  o  kontokorentním úvěru  (číslo  smlouvy  město  1720173778,  číslo
smlouvy  banka  162/20/LCD)  uzavřené  dne  11.9.2020  mezi  statutárním  městem  Brnem  a
společností Česká spořitelna, a.s., se sídlem Praha 4, Olbrachtova 1929/62, PSČ 140 00, IČO:
452 44 782, jehož předmětem je navýšení limitu úvěru z 1 miliardy Kč na 1,5 miliardy Kč a
prodloužení doby trvání smlouvy na dobu neurčitou, který tvoří přílohu č. 7 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 

ZMB pověřuje
Ing.  Janu  Červencovou,  vedoucí  Odboru  rozpočtu  a  financování  MMB,  podpisem  výše
uvedeného dodatku ke smlouvě.

15. Dotační pravidla

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 21: 38 - 0 - 7 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
Dotační pravidla, která tvoří přílohu č. 8 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 

ZMB pověřuje
vedoucí útvarů MMB podpisem veřejnoprávních smluv u programových dotací za podmínky jejich
předchozího schválení Zastupitelstvem města Brna.

16. Výjimky  ze  Zásad  participativního  rozpočtu  statutárního  města  Brna  v  souvislosti  s
realizací vybraných projektů, rozpočtové opatření

Rozprava

Ing. Karin Karasová:
Já bych se chtěla zeptat, že část z toho participativního rozpočtu se bude přesouvat z městské
části Brno-sever na Brno-střed, kde se navrhuje vlastně alokovat finanční částku 974.000 Kč  
pro Brno- střed. Já se jenom ptám, tuto částku bude Brno-sever vracet?

David Aleš:
Já odpovím paní kolegyni Karasové. Ano, budeme to vracet. Buď to bude převodem na střed,
anebo přes magistrát. Je to z důvodu, že původně vytipované objekty by, nejsou ve shodném
stavu, aby na ně bylo možné ty malby realizovat. Takže došlo k dohodě s Odborem participace
magistrátu a městskou částí Brno-střed a zároveň s Brno-severem.

Ing. Karin Karasová:
Já děkuju panu kolegu Alešovi za odpověď a ještě se chci zeptat. Náš klub nemá problém ani 
s  prvním,  ani  s  tím  posledním  projektem,  ale  velký  problém  máme,  navýšení  o  100  %,  s
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projektem Mládežnické klubovny pod Bílou horou, kde se ze 3.000.000 projekt navyšuje na 6. A
nechápu pak, k čemu jsou nějaké Zásady, když se to takle, o tak vysokou částku navyšuje, a
proč to už není spíše zařazeno, jak nějaká investiční akce, do rozpočtu města Brna na příští rok?
Proč se to bere z participace, když se porušují Zásady, nebo dává se výjimka ze Zásad?

Bc. Tomáš Koláčný, náměstek primátorky:
Já si dovolím zareagovat. Skutečně, Zásady se neporušují, proto je tady předložen ten návrh  
na výjimku. Důvod je v důvodové zprávě, myslím si, zevrubně popsán. My jsme se skutečně
intenzivně snažili vysoutěžit, nicméně vzhledem k tomu drastickému růstu cen stavebních prací
to, zkrátka v té současné situaci, za ty původně plánované náklady není možné. Ostatně ten
další materiál,  který je v pořadí bod č. 17), pokud se nemýlím, tak směřuje k tomu, aby i ta
maximální hodnota projektu byla navýšena tak, aby v té současné situaci a v současných cenách
stavebních prací ty projekty nemusely býti kráceny. Doufám, že je to takto srozumitelné.

Ing. Karin Karasová:
Já bych Vás chtěla poprosit  o hlasování,  ne po odrážkách, ale po určitých částech. Strašně
nerada  Vám to  komplikuju,  ale  jedno  hlasování  navrhuji  teda,  které  by  začínalo  odrážkou  -
změnu realizátora, a končilo by - v termínu 31. 12. 25. Druhá odrážka - výjimka ze Zásad, prostě,
aby všechny ty, každý z těch projektů byl hlasován zvlášť. Jestli to budete umět tak, umět načíst?

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Určitě.  Teda nevím,  jestli  určitě,  ale pokusím se o to.  Tak,  nějaké další  dotazy? Tak,  pokud
nejsou, tak začneme postupně hlasovat. A podle toho, jak paní starostka navrhovala, tak v tuto
chvíli  budeme  hlasovat  o  prvních  3  odrážkách.  To  znamená,  ty  odrážky  začínají  -  změnu
realizátora projektu, potom je to - poskytnutí neinvestičního transferu, tam je těch 974.000, a třetí
odrážka je - poskytnutí neinvestičního transferu, částka 91.000. Takže tyto 3 odrážky dohromady.
Zahajuji hlasování:

Hlasování č. 22: 44 - 0 - 4 

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Takže tato usnesení byla přijata. Teď budeme hlasovat o další odrážce, to je - výjimka ze Zásad,
a je to ten projekt „Městské galerie“. Zahajuji hlasování:

Hlasování č. 23: 35 - 0 - 8 

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Usnesení bylo přijato. Teď budeme hlasovat o další odrážce, což je taky výjimka ze Zásad. A je
to ten projekt „Mládežnické klubovny pod Bílou horou“. Zahajuji hlasování:

Hlasování č. 24: 35 - 4 - 7 

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Usnesení bylo přijato. Nyní budeme hlasovat o další odrážce, a to je výjimka ze Zásad. A je to
projekt „Veřejný přístup k řece Svratce“. Zahajuji hlasování:

Hlasování č. 25: 40 - 0 - 5 

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Usnesení bylo  přijato.  A nyní  hlasování o poslední odrážce,  a to je  rozpočtové opatření  dle
tabulky. Zahajuji hlasování:

Hlasování č. 26: 36 - 0 - 6 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

- změnu realizátora projektu participativního rozpočtu statutárního města Brna ORG 9332
"Městská galerie" z MČ Brno-sever na MČ Brno-střed,

- poskytnutí neinvestičního transferu z rozpočtu města Brna na rok 2021 městské části
Brno-střed ve výši 974 tis. Kč na realizaci projektu ORG 9332 s tím, že městská část
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vyúčtuje transfer Odboru participace MMB v termínu do 31. 12. 2022,

- poskytnutí neinvestičního transferu z rozpočtu města Brna na rok 2021 městské části
Brno-střed ve výši  91 tis.  Kč na údržbu projektu  ORG 9332 s tím,  že městská část
vyúčtuje transfer Odboru participace MMB v termínu do 31. 12. 2025,

- výjimku  ze  Zásad  participativního  rozpočtu  statutárního  města  Brna  schválených  na
Z8/14.  zasedání  Zastupitelstva  města  Brna  konaném  dne  11.  2.  2020  ve  znění
pozdějších změn, spočívající v umístění dvou projektů mimo majetek města v souvislosti
s realizací projektu ORG 9332 "Městská galerie",

- výjimku  ze  Zásad  participativního  rozpočtu  statutárního  města  Brna  schválených  na
Z8/14.  zasedání  Zastupitelstva  města  Brna  konaném  dne  11.  2.  2020  ve  znění
pozdějších změn, spočívající v překročení finančního limitu o více než 20 % určených na
realizaci projektu participativního rozpočtu ORG 9320 "Mládežnické klubovny pod Bílou
horou",

- výjimku  ze  Zásad  participativního  rozpočtu  statutárního  města  Brna  schválených  na
Z8/14.  zasedání  Zastupitelstva  města  Brna  konaném  dne  11.  2.  2020  ve  znění
pozdějších změn, spočívající v překročení limitu o více než 20 % na realizaci projektu
participativního rozpočtu ORG 9321 "Veřejný přístup k řece Svratce",

- rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 9 tohoto zápisu.

17. Zásady participativního rozpočtu statutárního města Brna

Rozprava

Ing. Karin Karasová:
Já jsem se dočetla, že odbor navrhuje zvýšení z 3.000.000 na 5.000.000 na jednotlivé projekty, 
a bylo to tam odůvodněno navýšením cen za stavební materiál. Nicméně týká se to i takzvaných
měkkých  projektů,  tak  se  ptám,  proč  tedy  to  tam  není  rozlišeno,  kdy  u  měkkých  projektů
pravděpodobně ke zvýšení nedojde? A také bych se chtěla zeptat, do dnešní, do letošního roku
bylo alokovaných 30.000.000, vždycky, na participativní rozpočet. Tak se ptám, zda se bude tato
částka navyšovat na 50.000.000, nebo to zůstane stále v tom rozmezí těch 30.000.000?

Bc. Tomáš Koláčný, náměstek primátorky:
Děkuji za otázky, já to zkusím odzadu. Co se týká celkově vyčleněné částky, tak to je 35.000.000
a zůstane, neplánujeme pro příští rok navýšení. Co se týká toho, proč není odlišeno investiční
projekty od měkkých projektů, je to z důvodu jednoduchosti a srozumitelnosti pro navrhovatele,
tak aby skutečně jsme je tadytěmito děleními zbytečně nemátli.

Ing. arch. Iva Kremitovská:
Já jenom teď takovou drobnou poznámečku, nebo drobný dotaz. Takže, samozřejmě budeme
tady schvalovat nějaká nová pravidla, nebo nové zásady,  kdy zvíháme částku na 5.000.000.
Pokud  teďka  schvalujeme  výjimky  se  100% navýšení,  tak  to  znamená,  že  můžeme počítat
projekty participativního rozpočtu až do výše 10.000.000?

Bc. Tomáš Koláčný, náměstek primátorky:
Ty zásady definují jaksi maximální výši navýšení potom, v průběhu realizace o 20 %. Já pevně
věřím,  že  to  navýšení  na  5.000.000  bude  znamenat,  že  nebude  potřeba  dále  přistupovat  
k výjimkám. Pevně tomu věřím.

Ing. Ivan Fencl, Ph.D.:
Já bych chtěl jenom zopakovat stanovisko našeho klubu SPD k těmto projektům, že považujeme
celou tuto agendu za zcela zbytečnou, a rádi bychom byli, kdyby se toto přesunulo na jednotlivé
městské části, abychom se tady v tom, z úrovně Zastupitelstva města Brna, nemuseli zabývat.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Tak, děkuji moc za názor. Nějaké další dotazy? Nejsou, přistoupíme k hlasování:



Hlasování č. 27: 33 - 0 - 12 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
aktualizované znění Zásad participativního rozpočtu statutárního města Brna, které tvoří přílohu
č. 10 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 

18. Dodatek č. 4 ke zřizovací listině Národního divadla Brno, příspěvkové organizace

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 28: 47 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
ve  smyslu  ust.  §  27  odst.  2  zákona  č.  250/2000  Sb.,  o  rozpočtových  pravidlech  územních
rozpočtů, ve znění pozdějších předpisů,
Dodatek č. 4 ke zřizovací listině Národního divadla Brno, příspěvkové organizace, který tvoří
přílohu č. 11 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 

19. Dodatek č. 9 ke zřizovací listině Muzea města Brna, příspěvkové organizace

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 29: 48 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
ve  smyslu  ust.  §  27  odst.  2  zákona  č.  250/2000  Sb.,  o  rozpočtových  pravidlech  územních
rozpočtů, ve znění pozdějších předpisů,
Dodatek č. 9 ke zřizovací listině Muzea města Brna, příspěvkové organizace, který tvoří přílohu
č. 12 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 

20. Dodatek č. 28 Protokolu o předání a převzetí movitého a nemovitého majetku města Brna
k hospodaření Správě hřbitovů města Brna, příspěvkové organizaci

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 30: 49 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
vynětí  majetku statutárního  města  Brna  ze správy Správy hřbitovů  města  Brna,  příspěvkové
organizace, ve smyslu Dodatku č. 28 Protokolu o předání a převzetí movitého a nemovitého
majetku města Brna k hospodaření Správě hřbitovů města Brna, příspěvkové organizaci, který
tvoří přílohu č. 13 tohoto zápisu;
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 

ZMB pověřuje
vedoucího Odboru  životního prostředí  MMB podpisem Dodatku  č.  28 Protokolu  o  předání  a
převzetí movitého a nemovitého majetku města Brna k hospodaření Správě hřbitovů města Brna,
příspěvkové organizaci.

21. Brněnské centrum pro materiálové využívání odpadů, vybudování nové dotřiďovací linky –
dodatek č. 1 ke smlouvě o náhradě újmy, předchozí souhlas s vydáním koncernového
pokynu 
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Rozprava

Bc. Jiří Kment:
V tomto bodě bych chtěl jenom požádat, aby byly aktualizovány nějaké ty částky, třeba za výkup
papíru, protože v současné chvíli  ty výpočty očekávaných ztrát prostě jsou nereálné hodnoty.
Protože v mezidobí, co to bylo zpracováváno, třeba papír vzrostl výkup až na 4 Kč/kg.

Ing. arch. Iva Kremitovská:
Já jsem měla jeden podobný takový dotaz. Mě tam spíš zajímaly ceny energií, které jsou tam
také zmiňované,  že ten materiál  nepočítá s obrovským skokovým nárůstem cen energií.  Ale
chtěla jsem se zeptat. Tady je napsáno, že projekt má pravomocné stavební povolení a fyzická
realizace je naplánována na roky 21 a 22. Takže v jaké fázi je ta fyzická realizace?

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Je tady pan ředitel? Jo, výborně, vidím Vás, tak poprosím o reakce.

Ing. Karel Jelínek, ředitel SAKO Brno, a.s.:
Projekt je vysoutěžený, je připravená realizace s tím, že by se zahájila ještě v tomto měsíci.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Nějaké další dotazy? Nevypadá to, tak můžeme přistoupit k hlasování. Zahajuji hlasování:

Hlasování č. 31: 38 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB vyslovuje
předchozí  souhlas  s  udělením koncernového  pokynu,  kterým se  mění  koncernový  pokyn  č.
04/2019, ze dne 31. 10. 2019, udělený Radou města Brna v působnosti řídící osoby v rámci
Koncernu SMB v souladu s Deklarací koncernu SMB, ve znění které tvoří přílohu č. 14a tohoto
zápisu.

ZMB schvaluje
dodatek  č.1  ke  smlouvě  o  náhradě  koncernové  újmy  mezi  SAKO  Brno,  a.,  s.,  se  sídlem
Jedovnická 4247/2, Židenice, 628 00 Brno a statutárním městem Brnem, dle přílohy č. 14b tohoto
zápisu.
Ověřené přílohy jsou uloženy na Organizačním odboru MMB. 

22. Členský  příspěvek  města  Brna  ve  spolku  Brněnsko,  z.s.,  pro  rok  2021;  rozpočtové
opatření

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 32: 45 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB souhlasí
s navýšením členského příspěvku města Brna pro Brněnsko, z.s. pro rok 2021 na 1 381 346 Kč.

ZMB schvaluje
rozpočtové  opatření  dle  tabulky,  která  tvoří  přílohu  č.  15  tohoto  zápisu,  z  důvodu  zajištění
prostředků na navýšení členského příspěvku pro rok 2021.

***
ZMB ukládá
zástupci  statutárního  města  Brna  hlasovat  na  valné  hromadě  Brněnsko  z.s.  pro  členský
příspěvek města Brna ve výši 1.381.346,- Kč se splatností do 15. 12. 2021.
 T: nejbližší schůze valné hromady Brněnsko, z.s.
***
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úkol č.: [Z8/33/22]
zodpovídá: zástupce statutárního města Brna Kristýna Černá     [3307]  
termín: [dle usnesení]   

23. Aktualizace Plánu financování obnovy vodovodů a kanalizací pro období 2022 až 2031

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 33: 45 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
Aktualizaci Plánu financování obnovy vodovodů a kanalizací pro období 2022 až 2031, která tvoří
přílohu č. 16 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 

ZMB pověřuje
vedoucího Odboru investičního MMB podpisem Aktualizace Plánu financování obnovy vodovodů
a kanalizací pro období 2022 až 2031.

24. Akce  zajišťované  Brněnskými  vodárnami  a  kanalizacemi,  a.s.,  dle  přílohy  č.  1/2021
mandátní smlouvy č. 56019271 na rok 2021; dodatek č. 85 k mandátní smlouvě č. 56019271
- rozpočtové opatření a aktualizace očekávaného čerpání v roce 2021

Rozprava

Bc. Jiří Kment:
Jenom taková drobnost. V té tabulce na konci, já si myslím, že by měla být, když je to vlastně
tvorba rezervy, že by to mělo být v kladných číslech. Protože záporná rezerva mi nepřipadá jako
rezerva.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Tak já poprosím, jestli paní vedoucí Červencová může?

Ing. Jana Červencová, vedoucí Odboru rozpočtu a financování MMB:
Ano, ještě jednou dobrý den. Je to v pořádku. To je vlastně, tvorba rezervy je minusem a čerpání
rezervy je plusem. Ta položka 8115 a 13 se tak rozpočtově chová.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Nějaké další dotazy? Není tomu tak. Zahajuji hlasování:

Hlasování č. 34: 48 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
rozpočtové opatření dle tabulky – „Rozpočtové opatření ZMB“, která tvoří přílohu č. 17 tohoto
zápisu z důvodu aktualizace očekávaného čerpání rozpočtu kapitálových výdajů na realizace
investičních akcí na rekonstrukci vodohospodářské infrastruktury.

25. Použití zdrojů Fondu mobility

Rozprava

Mgr. Šárka Korkešová:
Já mám dotaz k dopravnímu hřišti. Co se týká, v rámci BESIPU a mobility je to určitě skvělý
nápad, ale chtěla bych se zeptat,  zřejmě asi  radního pro dopravu, pana Kratochvíla,  jestli,  s
ohledem  
na to,  na potřeby městské  části,  jestli  byl  tento  návrh  nějak  s  městskou částí  konzultován  
a  projednáván?  A  navíc,  pozemek  před  společností  Mosilana  je  ve  správě  městské  části  
a dlouhodobě máme z pronájmu, městská část, příjem. Dělá to kolem 850.000 měsíčně, což není
pro městskou část  malá částka.  A proto mě zajímá, s ohledem i  na to, že tento pozemek v
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městské části Černovice je jediným, snad posledním, pozemkem, který je nezastavěný, a pro
rozvoj Černovic, nevím, jestli jste to s městskou částí zkonzultovali, jestli je to úplně tak šťastný
nápad,  
i když určitě podporuji dětská dopravní hřiště. A ještě by mě zajímalo, kdo bude realizovat projekt
a zhotovení, jestli Brno, nebo městská část? A také by mě ještě zajímalo, kdo v případě realizace
bude správcem tohoto dopravního hřiště, protože ty náklady na provoz určitě nebudou malé.
Proto se ptám, kdo by se staral o dopravní hřiště a jestli by bylo možný poprosit o zaslání té
studie?  Protože  já  jsem ji  ještě  neviděla,  jako  zastupitelka,  i  když  jsem žádala  včera  pana
vedoucího z Odboru dopravy. Tak o to jsem Vás chtěla poprosit, jenom o zodpovězení aspoň na
tyto otázky. 

Ing. Petr Kratochvíl, člen Rady města Brna:
Já začnu odzadu. Ten dotaz jsem měl zpracovanej dneska o půl šesté ráno. Přiznám se, že v tu
dobu jsem tedy ještě nepracoval, jo, to se omlouvám, a samozřejmě zašlu veškeré odpovědi k
těm dotazům. Na úvod ale každopádně bych chtěl povědět, že já mám k Černovicím, v podstatě
je to jedna z mých nejoblíbenějších městských částí. Myslím si, koneckonců, že všichni, kdo se
dlouhodobě jako o dopravu zajímají, nebo pracují v dopravě, že tam skončí, a z toho titulu mně
připadalo jako celkem vhodný tam to dopravní hřiště umístit. A teď samozřejmě trošku vážněji  
k tomu tématu. My jsme dlouhodobě hledali vlastně vhodnou lokaci pro dětské dopravní hřiště v
té  oblasti.  Ta  lokace  se  nám zdála  vhodná  i  vzhledem k  tomu,  že  je  v  blízkosti  té  školy.
Diskutovali jsme to samozřejmě i s Mosilanou, která dlouhodobě má pronajatý ten pozemek, a
nepřeje si, aby před tou vlastní, řeknu, fabrikou, továrnou, nebo jejich firmou, vyrostl nějaký jiný
projekt. To znamená, že jsme to s ní diskutovali, konkrétně s panem Zezulou, ti tento projekt
vítají.  Vnímáme,  že  bysme  museli  ten  pozemek  odsvěřit  městské  části.  S  městkou  částí,
konkrétně  s  vedením,  respektive  s  paní  starostkou  Quittovou  jsme  to  konzultovali,  ta  nám
přislíbila podporu, v podstatě, tomuto projektu, a to jsme v tuto chvíli považovali za to, v těchto
prvních krocích, za to podstatné. Co se týče té vlastní, toho projektu, tak v tuto chvíli je opravdu
zpracována pouze jakási studie, která rozhodně půjde k připomínkovacím, nějakým řízením, i do
komise dopravy. My počítáme s investicí v příštím roce. A samozřejmě vlastníkem i správcem, i
ten, kdo se o to město bude starat dále, bude statutární město Brno. Jestli jsem takto odpověděl
na všechny dotazy? Pokud ne, tak mně klidně povězte.

Mgr. Šárka Korkešová:
Určitě. Děkuji za odpovědi. A mohli bychom, při tom zpracování, třeba podrobnějšího projektu, s
Vámi nějak více spolupracovat, ta městská část, rozšírněji, než jenom s paní starostkou? Protože
my jsme o tom samozřejmě, někteří zastupitelé, ani nevěděli, že se tam plánuje dopravní hřiště. 
I  ta  městská  část,  protože  to  nebylo  projednáno  na  nějakém řádném zasedání,  co  se  týká
zastupitelstva. Takže, za to děkuji, a určitě, pokud to má smysl, jako že má, pro děti dělat ty
dopravní hřiště, tak věřím tomu, že ten projekt bude dobrý. A pokud bude realizovat tu správu
město Brno, tak to je určitě fajn, protože ty náklady nebudou určitě nízké.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
O slovo se nám hlásí pan radní Černovic, pan Kadlec.

Ludvík Kadlec:
Já musím potvrdit, nebo chci potvrdit to, co říkal, naprosto přesně všechno, co říkal pan kolega
radní Kratochvíl. Bylo jednáno s městskou částí, já, jako radní pro územní rozvoj, jsem u tohoto
jednání byl taky a to, že, jako zastupitel městské části, o tomto projektu něco vím, to je jenom
plus.  A  pokud  budete  mít,  paní  kolegyně,  nějaké  dotazy,  tak  se  za  mnou  můžete  stavit  v
Černovicích. 

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Pan radní Kratochvíl ještě doplní.

Ing. Petr Kratochvíl, člen Rady města Brna:
Ne, já ještě doplním, a samozřejmě toto není žádnej tajnej projekt, to znamená, v momentě, že
se budou jako nějaký posílat, v nějaké návrhové fázi, rádi pozveme. Akorát musíte chápat, paní
zastupitelko, v dobrém slova smyslu, že my v tu chvíli  budem asi,  logicky, kontaktovat, nebo
informovat to vedení, myslím paní starostku, a je pravděpodobně na ní, koho k tomu jednání
přizve, Ale pokud si na to vzpomenu, a já ještě občas něco v hlavě udržím, tak předpokládám, že



určitě na Vás tady se hezky, zalíbeně, podívám doleva, anebo v případě tady před sebou, a
vyzvu Vás taky k účasti. Jestli takhle stačí?
  
Mgr. Šárka Korkešová: 
Jo, určitě.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Tak, teď nevím, jo, asi paní zastupitelka už nemluví. Tak, nějaké další dotazy k tomuto bodu?
Nevypadá to, tak zahajuji hlasování: 

Hlasování č. 35: 46 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
použití zdrojů Fondu mobility ve výši:
 4 000 tis. Kč na akci ORG 2139 „Parkovací místa Purkyňova“ na rok 2022
 10 000 tis. Kč na akci ORG 2140 „Dětské dopravní hřiště Černovice“ na rok 2022
 15 000 tis. Kč na akci ORG 2144 „Ulice Bakalovo nábřeží - úprava vnitrobloku“ na rok
2022
 21 060 tis. Kč na akci ORG 2145 „Parkoviště na ulici Labská“ na rok 2022
 14 820 tis. Kč na akci ORG 2146 „Parkoviště na ulici Kyjevská“ na rok 2022
 3 800 tis. Kč na akci ORG 2147 „Parkoviště ul. Gabriely Preissové“ na rok 2022
 14 900 tis. Kč na akci ORG 2272 „Řezáčova – parkoviště“ na rok 2022
 2 000 tis. Kč na akci ORG 2282 „P+R Voroněž“ na rok 2022
 2  274  tis.  Kč  na  akci  ORG  2284  „Ulice  Veslařská  –  nové  parkování  K+R,  úprava
cyklostezky v k. ú. Pisárky“ na rok 2022.

26. Tvorba Fondu rezerv a rozvoje,  úprava rozpočtu výdajů města roku 2021 -  rozpočtové
opatření

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 36: 46 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
- tvorbu Fondu rezerv a rozvoje ve výši 1.050 tis. Kč;

- rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 18 tohoto zápisu.

27. Navýšení  rozpočtu Odboru strategického rozvoje a spolupráce Magistrátu města Brna,
poskytnutí neinvestičního příspěvku Hvězdárně a planetáriu Brno, příspěvkové organizaci
- rozpočtové opatření

Rozprava

Bc. Jiří Kment:
Takže v tomto bodě, tam vlastně máme celkem 4 nějaké aktivity, které budeme financovat. Ale
není tam z toho úplně jasné, kolik na kterou půjde. Na té straně 4/5 jsou akorát vypsané, ale ani 
z té koncové tabulky není jasné, kolik třeba půjde, třeba na tu značku Mendel.Brno. Bylo by
možné to nějak blíž specifikovat, jak ty peníze budou rozděleny?

Mgr. František Kubeš, Ph.D., vedoucí Odboru strategického rozvoje a spolupráce MMB:
Z té rozpočtové, z toho rozpočtového opatření vyplývá, že 1.300.000 jde na příkazní smlouvu 
s Brno iD, těch 228.000, ta nestavební investice, to je právě ta značka, která už je používána, 
na zprovozněném webu Mendl.Brno.cz., 200.000 je to, co jde na tu URBANIU, respektive je to
převod z prostředků Odboru územního plánování a rozvoje, a potom je tam teda ten příspěvek
Hvězdárně ve výši 1.000 000. Myslím, že jsou to všechno, jo.

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z8-33/20211109-36-34716.html
https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z8-33/20211109-35-34689.html


JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Jo. Tak já se omlouvám, já jsem se tady mezitím překlikla, že jsem zahájila a ukončila hlasování,
tak doufám, že se s tím technici pak nějak popasují:

Hlasování č. 37: Neplatné hlasování

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Každopádně děkuju za odpověď a ptám se, jestli jsou ještě nějaké další dotazy? Nevypadá to,
tak tím pádem můžeme přistoupit k hlasování. Zahajuji hlasování:

Hlasování č. 38: 42 - 0 - 4 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

- poskytnutí neinvestičního příspěvku z rozpočtu města Brna na rok 2021 Hvězdárně a
planetárium Brno, příspěvkové organizaci ve výši 1 000 tis. Kč na dorovnání výpadku
výnosů v prvním čtvrtletí 2021,

- rozpočtové opatření dle tabulky z důvodu poskytnutí neinvestičního příspěvku Hvězdárně
a planetáriu Brno, příspěvkové organizaci, pořízení nové značky Mendel.Brno, navýšení
výdajů  na  Integrovanou  dostupnost  služeb  v  eshopu  Brno  iD  a  realizaci  interaktivní
výstavy URBANIA, která tvoří přílohu č. 19 tohoto zápisu.

28. Rozpočtové opatření  –  Aktualizace  očekávaného čerpání  rozpočtu kapitálových výdajů
Odboru sportu MMB v roce 2021

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 39: 45 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

- příděl do Fondu kofinancování projektů ve výši 40 000 tis. Kč,

- rozpočtové opatření dle tabulky, za účelem tvorby Fondu kofinancování projektů, která
tvoří přílohu č. 20 tohoto zápisu.

 
29. Aktualizace  očekávaného  čerpání  rozpočtu  kapitálových  výdajů  Odboru  městské

informatiky MMB v roce 2021, rozpočtové opatření

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 40: 44 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
rozpočtové opatření dle tabulky, na základě navržené aktualizace očekávaného čerpání rozpočtu
kapitálových výdajů Odboru městské informatiky MMB v roce 2021,  která tvoří  přílohu č.  21
tohoto zápisu.

30. Rozpočtové  opatření  –  přesun  běžných  a  kapitálových  výdajů  rozpočtu  Odboru  
dopravy MMB

Rozprava

Bc. Jiří Kment:
Chtěl bych se zeptat na tu tabulku na straně 7/7. Dole vlastně jsou nějaké ty ORG čísla, ale
třeba, když si vezmeme tady řádek 6315, tak je tam v úpravě rozpočtu +15 123, ale dole 6315 je
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-17 543. Jesi, nějak mi připadá, že by tam buď měly být jiné položky, nebo ty čísla, prostě je tam
nějaká chyba.

Ing. Bc. Pavel Pospíšek, pověřen zastupováním dočasně neobsazené funkce vedoucího
Odboru dopravy MMB:
Já jsem si tu tabulku pročítal, ale přiznám se, že tímto jste mě zaskočil. Jenomže, 6315 se váže 
k jinýmu paragrafu, jestli se nepletu? 6315, protože tady máme paragrafu toho původního, 2212,
a položku 5171. A tady je paragraf 2219, 5171. Jestli to čtu správně?

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Má někdo nějaké další dotazy, nebo?

Ing. Bc. Pavel Pospíšek, pověřen zastupováním dočasně neobsazené funkce vedoucího
Odboru dopravy MMB:
Ne, ne, ne. To je v pořádku, to je pouze z jiných položek. Můžu?

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Tak, já to vnímám tak, že pan vedoucí má za to, že tabulka je správně. Ano. Tak, vypadá to, že
oba dva pánové pokývávají hlavou, doufám, že souhlasně. Zeptám se, jestli jsou nějaké další
dotazy? Není tomu tak. Zahajuji hlasování:

Hlasování č. 41: 43 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
rozpočtové  opatření  dle  tabulky,  která  tvoří  přílohu  č.  22  tohoto  zápisu,  z  důvodu  přesunu
běžných a kapitálových výdajů části schváleného rozpočtu Odboru dopravy MMB na rok 2021.

31. Rozpočtové opatření  -  přesun kapitálových výdajů  v  rámci  rozpočtu  Odboru školství  
a mládeže MMB

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 42: 46 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
rozpočtové  opatření  dle  tabulky,  která  tvoří  přílohu  č.  23  tohoto  zápisu  z  důvodu  přesunu
kapitálových výdajů v rámci rozpočtu Odboru školství a mládeže MMB.

32. Úprava rozpočtu Odboru sociální péče Magistrátu města Brna na rok 2021 - rozpočtové
opatření

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 43: 46 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

- snížení neinvestičních příspěvků
 Domovu pro seniory Kociánka, příspěvkové organizaci, o částku 2 500

tis. Kč
 Domovu pro seniory Kosmonautů, příspěvkové organizaci,  o částku 1

000 tis. Kč
 Domovu pro seniory Nopova, příspěvkové organizaci, o částku 500 tis.

Kč
 Domovu pro seniory Foltýnova, příspěvkové organizaci, o částku 1 000

tis. Kč
 Domovu  pro  seniory  Koniklecová,  příspěvkové  organizaci,  o  částku
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1.500 tis. Kč
 Domovu pro seniory Podpěrova, příspěvkové organizaci, o částku 1 300

tis. Kč
 Domovu  pro  seniory  Mikuláškovo  nám.,  příspěvkové  organizaci,  o

částku 3 000 tis. Kč 

- poskytnutí  neinvestičního  příspěvku  Domovu  pro  seniory  Holásecká,  příspěvkové
organizaci, ve výši 800 tis. Kč na dofinancování provozu

- poskytnutí  neinvestičního  příspěvku  Domovu  pro  seniory  Vychodilova,  příspěvkové
organizaci, ve výši 1 000 tis. Kč na dofinancování provozu

- poskytnutí neinvestičního příspěvku DROMu, romskému středisku, ve výši 270 tis. Kč na
dofinancování provozu

- poskytnutí  účelového neinvestičního  příspěvku  Centru  sociálních  služeb,  příspěvkové
organizaci

 
 ve výši 4 800 tis. Kč na dofinancování mzdových nákladů, s termínem

vyúčtování do 15. 1. 2022
 ve  výši  1  000  tis.  Kč  na  refundaci  nákladů  spojených  s  provozem

karanténních ubytoven, s termínem vyúčtování do 15. 1. 2022
 ve výši 7 000 tis. Kč na náklady spojené s provozem služeb Domovy pro

osoby se zdravotním postižením Mostecká a Nováčkova,  s  termínem
vyúčtování do 15. 1. 2022

 
- poskytnutí  investičního transferu Centru sociálních služeb, příspěvkové organizaci,  ve

výši 3 800 tis. Kč na „Přístavbu sídla Centra sociálních služeb, Sejkorova 6“, s termínem
vyúčtování do 30. 6. 2022

- poskytnutí investičního transferu městské části Brno-Bohunice, ve výši 3 800 tis. Kč, na
pořízení spotřebičů do stravovacího provozu Arménská 4, s termínem vyúčtování do 30.
12. 2022

- prodloužení termínu vyúčtování schváleného investičního transferu Domovu pro seniory
Kociánka, příspěvkové organizaci, ve výši 1 750 tis. Kč na pořízení výtahu, do 30. 6.
2022

- rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 24 tohoto zápisu.

33. Aktualizace rozpočtu Odboru investičního MMB – listopad 2021 – rozpočtové opatření

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 44: 46 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

- poskytnutí investičního transferu městské části Brno-Žabovřesky na investiční akci ORG
2399  „Rekonstrukce  výměníkové  stanice  na  Plovdivské  ulici  na  SVČ  Lužánky  –
pracoviště LATA“ ve výši 30.000 tis.Kč z rozpočtu města Brna na rok 2021 s tím, že
městská část tyto finanční prostředky vyúčtuje Odboru investičnímu MMB v termínu do
31.12.2023,
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- změnu  termínu  vyúčtování  investičního  transferu  poskytnutého  městské  části  Brno-
Žabovřesky usnesením Z8/24,  bod 20 na akci  „Rekonstrukce výměníkové stanice na
Plovdivské ulici na SVČ Lužánky – pracoviště LATA“ z 31.01.2023 na 31.12.2023,

- poskytnutí  investičního  transferu  městské  části  Brno-Řečkovice  a  Mokrá  Hora  na
investiční akci „Rekonstrukce areálu bývalého pivovaru“ ve výši 20.000 tis.Kč z rozpočtu
města Brna na rok 2021 s tím, že městská část tyto finanční prostředky vyúčtuje Odboru
investičnímu MMB v termínu do 30.06.2023,

- rozpočtové  opatření  dle  tabulky rozpočtové  opatření,  která  tvoří  přílohu  č.  25 tohoto
zápisu z důvodu aktualizace rozpočtu Odboru investičního MMB.

34. Rozpočtové  opatření  na  zajištění  provozu  systému  shromažďování,  sběru,  přepravy,
třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 45: 45 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
rozpočtové  opatření  dle  tabulky,  která  tvoří  přílohu  č.  26  tohoto  zápisu,  z  důvodu  zajištění
provozu  systému  shromažďování,  sběru,  přepravy,  třídění,  využívání  a  odstraňování
komunálních odpadů.

35. Zapojení Veřejné sbírky na Lavičku Václava Havla v Brně - rozpočtové opatření

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 46: 44 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

- poskytnutí účelového neinvestičního příspěvku Veřejné zeleni města Brna, příspěvkové
organizaci,  ve  výši  1  tis.  Kč  na  údržbu  Lavičky  Václava  Havla  v  Brně  s  termínem
vyúčtování do 25.1.2022,

- rozpočtové  opatření  dle  tabulky,  která  tvoří  přílohu  č.  27  tohoto  zápisu,  z  důvodu
zapojení veřejné sbírky.

36. Veletrh LIFE! 2021 – Family hall, rozpočtové opatření 

Rozprava

Bc. Jiří Kment:
Tento materiál mně připadá takový, trochu neúplný. Není mi úplně jasné, kdo žádá tadyotyto
peníze, kdo to organizuje, kdo bude příjemcem, navíc náklady by měly být nějakých 1.600.000,
ale žádá se o 2.000.000. Takže, jestli by to mohl někdo trošku rozvést?

Mgr. Petr Hladík, 1. náměstek primátorky:
Tím příjemcem těchto financí bude městská společnost STAREZ, která tyto finance následně
využije dvojí způsobou. Zaprvé, objednáním u Veletrhy Brno, té haly, jako takové, to znamená,
část  těch  financí  bude na pronájem,  a  druhá část  bude na ten  obsah.  To znamená na ten
program, jako takový.
 
Ing. arch. Iva Kremitovská:
V tom, hodně stručném, materiálu je mimo jiné věta, že tadyten veletrh spojuje expozice města
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Brna a Jihomoravského kraje. Jakou částkou se bude podílet Jihomoravský kraj?

Mgr. Petr Hladík, 1. náměstek primátorky:
Já se přiznám, že to teď nevím. Vím, že to na úrovni Rady Jihomoravského kraje je řešeno, ale
přiznám se, že mám takovou informaci, že by to měli řešit zítra na radě. A přiznám se, že nemám
doposavad informaci, kolik Jihomoravský kraj SPORT Life! poskytne.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Já možná, za sebe, jenom doplním. My jsme samozřejmě tu debatu vedli. Ta Family Hall na tom
festivalu, nebo veletrhu bývá tradičně. Není to žádná novinka a z naší strany je to i určitá zase
pomoc společnosti Veletrhy Brno. Víme, že když tam bude tadyta Family Hall, že přijde více rodin
s dětmi na celkový veletrh. Takže i tímto směrem jsme uvažovali, když jsme se rozhodli tuto
aktivitu finančně podpořit. Jsou nějaké další dotazy? Pokud ne, přistoupíme k hlasování. Zahajuji
hlasování:

Hlasování č. 47: 41 - 0 - 4 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 28 tohoto zápisu, z důvodu úhrady výdajů
na organizační zajištění akce Family hall v rámci Veletrhu LIFE! 2021 a prezentace statutárního
města Brna prostřednictvím akce.

37. Poskytnutí investičních a neinvestičních transferů městským částem z rozpočtu Odboru
investičního MMB v rámci postoupených příjmů od města na rok 2022

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 48: 45 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
- poskytnutí investičních transferů městským částem v celkové výši 74.797 tis.Kč z rozpočtu

města  Brna  pro  rok  2022  v  rámci  postoupených  příjmů  od  města  dle  tabulky
„Investiční/neinvestiční transfery městským částem pro rok 2022 v oblasti investic“ s tím, že
městské části tyto prostředky vyúčtují Odboru investičnímu MMB do 31.1.2023 a

- poskytnutí neinvestičních transferů městským částem v celkové výši 12.700 tis.Kč z rozpočtu
města  Brna  pro  rok  2022  v  rámci  postoupených  příjmů  od  města  dle  tabulky
„Investiční/neinvestiční transfery městským částem pro rok 2022 v oblasti investic“ s tím, že
městské části tyto prostředky vyúčtují Odboru investičnímu MMB do 31.1.2023, která tvoří
přílohu č. 29 tohoto zápisu.

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
  
***
ZMB ukládá Radě města Brna zajistit poukázání finančních prostředků městským částem až po 
předložení smluvní dokumentace k realizaci jednotlivých akcí.
***
úkol č.: [Z8/33/37]
zodpovídá: RMB     [29]  
termín: [průběžně]   

38. Poskytnutí investičních a neinvestičních transferů městským částem z rozpočtu Odboru
školství a mládeže MMB v rámci postoupených příjmů od města na rok 2022

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:
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Hlasování č. 49: 46 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
- poskytnutí investičních transferů městským částem v celkové výši 188.110 tis. Kč z rozpočtu

města  Brna  na  rok  2022  v  rámci  postoupených  příjmů  od  města  dle  tabulky
"Investiční/neinvestiční  transfery městským částem pro rok 2022 v oblasti  školství",  která
tvoří přílohu č. 30 tohoto zápisu, s tím, že městské části tyto finanční prostředky vyúčtují
Odboru školství a mládeže MMB v termínu do 31. 1. 2023,

- poskytnutí  neinvestičních  transferů  městským  částem  v  celkové  výši  12.865  tis.  Kč  z
rozpočtu  města  Brna  na  rok  2022  v  rámci  postoupených  příjmů  od  města  dle  tabulky
"Investiční/neinvestiční  transfery městským částem pro rok 2022 v oblasti  školství",  která
tvoří přílohu č. 30 tohoto zápisu, s tím, že městské části tyto finanční prostředky vyúčtují
Odboru školství a mládeže MMB v termínu do 31. 1. 2023.

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 
*** 
ZMB ukládá Radě města Brna zajistit poukázání finančních prostředků městským částem až po
předložení smluvní dokumentace k realizaci jednotlivých akcí. 
***
úkol č.: [Z8/33/38]
zodpovídá: RMB     [29]  
termín: [průběžně]   

39. Změna  účelu  použití  investičního  transferu  městské  části  Brno-sever  -  rozpočtové
opatření

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 50: 45 - 0 - 1

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

1) změnu účelu použití  investičního transferu poskytnutého městské části Brno-sever na
základě usnesení Zastupitelstva města Brna Z8/27., bod č. 135 z investiční akce "ZŠ
Cacovická 4 rekonstrukce bytových prostor (realizace, AD, BOZP)" ve výši 1.170.000 Kč
na investiční akci "ZŠ a MŠ nám. Republiky - rekonstrukce soc. zařízení budovy ZŠ" ve
výši 1.170.000 Kč,

2) rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 31 tohoto zápisu, z důvodu změny
účelu použitého investičního transferu poskytnutého městské části Brno-sever.

40. Změna účelu použití investičního transferu poskytnutého městské části Brno-Kohoutovice
- rozpočtové opatření

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 51: 37 - 0 - 6 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

- změnu účelu použití investičního transferu poskytnutého městské části Brno-Kohoutovice
na základě usnesení Zastupitelstva města Brna č. Z8/21, konaného dne 10.11.2020, bod
č. 40 v rámci postoupených příjmů od města Brna na rok 2021 z „Kulturně společenské
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centrum vč. garáží a ÚMČ MB Brno-Kohoutovice" na investiční a neinvestiční transfery
dle tabulky,

- rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 32 tohoto zápisu, z důvodu změny
účelu použití investičního transferu, který byl v letošním roce poskytnut z rozpočtu města
Brna městské části Brno-Kohoutovice.

41. Změna účelu využití transferu na investice Filharmonii Brno, příspěvkové organizaci

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 52: 43 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
změnu  účelu  využití  části  schváleného  transferu  na  investice  Filharmonii  Brno,  příspěvkové
organizaci v roce 2021, ve výši 400 tis. Kč z „Výtah“ na „Zálohy na kontrafagot a fagot“.

 
42. Změna termínu vyúčtování poskytnutých transferů městským částem z rozpočtu Odboru

investičního MMB v rámci postoupených příjmů od města na rok 2021 a roky předchozí
K tomuto bodu obdrželi členové Zastupitelstva města Brna doplněk.

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 53: 44 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
posunutí  termínu  vyúčtování  poskytnutých  transferů  městským  částem  z  rozpočtu  Odboru
investičního MMB dle tabulky, která tvoří přílohu č. 33 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 

43. Nemocnice Milosrdných bratří, příspěvková organizace - změna účelu využití investičních
transferů, rozpočtové opatření

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 54: 44 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 34 tohoto zápisu, z důvodu změny účelu
využití  schválených  investičních  transferů  pro  Nemocnici  Milosrdných  bratří,  příspěvkovou
organizaci.

44. Poskytnutí investičních dotací v rámci dotačního programu „Podpora vytváření zelených
střech“

Rozprava

JUDr. Jana Přikrylová:
Já  jsem  se  jenom  chtěla  zeptat,  protože  my  tyto  projekty  obecně  podporujeme,  vždycky,  
na každém zastupitelstvu jsme hlasovali pro podporu vytváření zelených střech. Ale tady, u toho
bodu nás tam zaujaly některé domy, když jsme se na ně podívali přes Google, tak měly šikmé
střechy.  Tak  jsme  se  chtěli  zeptat,  jestli  je  možno  realizovat  zelenou  střechu  i  na  šikmém
povrchu?
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Mgr. Petr Hladík, 1. náměstek primátorky:
Ano, lze to. Jo? Jde o sklon střechy, ale lze to i na šikmých střechách.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Žádné další dotazy nejsou, zahajuji hlasování:

Hlasování č. 55: 45 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

- poskytnutí investičních dotací z rozpočtu města Brna v celkové výši 1 214 000 Kč, dle
přehledu  navržených  dotací  v  tabulce  "Přehled  podaných  žádostí  o  dotaci  v  rámci
dotačního programu Podpora vytváření zelených střech"; která tvoří přílohu č. 35 tohoto
zápisu;

- uzavření veřejnoprávních smluv o poskytnutí dotace z rozpočtu města Brna s žadateli
uvedenými v tabulce "Přehled podaných žádostí o dotaci v rámci dotačního programu
Podpora  vytváření  zelených  střech"  dle  vzorové  veřejnoprávní  smlouvy  o  poskytnutí
dotace z rozpočtu města Brna v rámci dotačního programu "Podpora vytváření zelených
střech"  schválené  na  Z8/28  zasedání  Zastupitelstva  města  Brna  konaném  dne
22.6.2021.

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 

45. Poskytnutí  investičních dotací  v  rámci  dotačního programu „Podpora  využití  srážkové
vody“

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 56: 46 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

- poskytnutí  investičních dotací  z  rozpočtu města Brna v celkové  výši  66 000 Kč,  dle
přehledu  navržených  dotací  v  tabulce  "Přehled  podaných  žádostí  o  dotaci  v  rámci
dotačního programu Podpora využití  srážkové vody";  která  tvoří  přílohu č.  36 tohoto
zápisu;

- uzavření veřejnoprávních smluv o poskytnutí dotace z rozpočtu města Brna s žadateli
uvedenými v tabulce "Přehled podaných žádostí o dotaci v rámci dotačního programu
Podpora využití srážkové vody" dle vzorové veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace z
rozpočtu  města  Brna  v  rámci  dotačního  programu  "Podpora  využití  srážkové  vody"
schválené na Z8/25 zasedání Zastupitelstva města Brna konaném dne 23.3.2021.

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 

46. Poskytnutí  individuální  neinvestiční  dotace Domovu Ludmila  o.p.s.  na projekt  Domov  
pro seniory – rozpočtové opatření

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 57: 45 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

- poskytnutí  individuální  neinvestiční  dotace  z  rozpočtu  města  Brna  Domovu  Ludmila
o.p.s., se sídlem Táborská 684/190, Židenice, 615 00 Brno, IČO: 26657325, ve výši 300
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tis. Kč na projekt „Domov pro seniory“,

- smlouvu o poskytnutí individuální neinvestiční dotace z rozpočtu města Brna Domovu
Ludmila o.p.s., se sídlem Táborská 684/190, Židenice, 615 00 Brno, IČO: 26657325, ve
výši 300 tis. Kč na projekt „Domov pro seniory“, která tvoří přílohu č. 37a tohoto zápisu,

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 

- rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 37b tohoto zápisu.

 
ZMB pověřuje
vedoucího Odboru sociální péče Magistrátu města Brna podpisem této smlouvy

47. Poskytnutí individuální investiční dotace spolku Tady to mám rád, z.s,, na projekt Nový
domov - rozpočtové opatření

Rozprava

David Aleš:
Já bych se chtěl zeptat, jak vlastně, co je důvodem toho, že investujeme do něčeho, co není  
na území města Brna, jestli tam máme zajištěné nějaká místa pro obyvatele města Brna?

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Ještě nechám další dotaz, paní zastupitelky Kremitovské, pak asi bude odpovězeno souhrnně.
Ing. arch. Iva Kremitovská: 
Já si myslím, že se ode mě očekávalo, že k tomuto bodu vystoupím, protože my už jsme vlastně,
opravte mě, jestli  se mýlím, jednou tento projekt projednávali. S tím, že jsme tam financovali
nákup domu, který má být realizován, nebo upravován, s tím, že tato společnost se stěhovala po
různých městských částech, nakonec zakotvila v té Mokré. Já jsem se tam tehdy ptala, jak je
zajištěno,  my jsme jim dávali  nějakou,  vratnou půjčku,  nebo jsme jim dávali  peníze na část
nákupu, zbytek si oni měli dofinancovat. Jestli toto už je vyřešeno a jakým způsobem?

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Já poprosím o reakce pana vedoucího Poláka, jestli  ho tady vidím? A jenom upozorním, že  
k tomuto vlastně se budeme vyjadřovat ještě v jednom bodě, já si teď z hlavy nepamatuju, který
ten bod to je, ale tato problematika je dnes na pořadu jednání dvakrát. A blíže nám vše řekne 
pan vedoucí Polák, který má slovo.

PaedDr. Jan Polák, CSc., vedoucí Odboru sociální péče MMB:
Je to bod 76), který předkládá OIEF, ten návazný bod k té návratné finanční výpomoci. Jinak, co
se týká tohoto materiálu, tak město Brno, občané, 6 občanů města Brna jsou ti, o kterých se tady
píše, kteří jsou ti autisté. Je to řešeno v rámci ITI, Brněnské metropolitní oblasti, a ten pozemek
je v Mokré, ta organizace tam působí dlouho. A jde o to, že je potřeba všechno předfinancovat.
Samozřejmě je to návratná finanční výpomoc, o které se bude mluvit  v bodě 76), a tadytato
částka je spolufinancování tadytohoto, této návratné finanční pomoci, respektive té dotace, která
bude.

Ing. arch. Iva Kremitovská: 
Takže já se zeptám ještě jednou. Já jsem se možná špatně vyjádřila. My už jsme tam nějakou
dotaci dávali, nebo nějakou částku dávali na nákup nemovitosti s tím, že zbytek toho nákupu té
nemovitosti nebyl pokrytý, podílel se na tom i Jihomoravský kraj a bylo řečeno, že nějakých,
opravdu si  to  nepamatuji,  nestihla  jsem si  ten materiál  najít,  nějakých  10.000.000,  který  jim
chybělo,  budou  shánět  z  jiných  zdrojů.  Má  tento  materiál  nějakou  souvislost  s  nákupem té
nemovitosti a jak je to zajištěno, ta návratnost?

Ing. Ivan Hloušek, vedoucí Odboru implementace evropských fondů MMB:
Já jenom zkusím odpovědět na ten položený dotaz. Co se týká nějaké jistoty těch peněz, tak v
tom bodě 76) bude vlastně i návrh zástavní smlouvy na tu nemovitost, znamená, tam by ta jistota
měla být. A co se týká té druhé otázky, jestli tyhle prostředky jdou na nákup té nemovitosti, tak
nikoli. To byl vlastně ten první materiál, schvalovaný, tuším, že v červnu, nebo na květnovém



zastupitelstvu.  A  tohle  už  je  na  tu  vlastní  realizaci,  to  znamená  rekonstrukci  toho  objektu,
vybavení a související práce na tom pozemku. Nebo na těch pozemcích.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
A pan vedoucí Polák ještě doplní.

PaedDr. Jan Polák, CSc., vedoucí Odboru sociální péče MMB:
Já ještě jednu větu k té dvoumilionové částce v tom květnovém zastupitelstvu. Tam se na tom
kofinancování  podílely  okolní  obce,  kteří  přivítaly  tuto  iniciativu,  a  kraj.  Takže  tam,  k  tomu
kofinancování bylo.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Nějaké další dotazy? Nevypadá to, tak zahajuji hlasování:

Hlasování č. 58: 41 - 0 - 4 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

- poskytnutí individuální investiční dotace z rozpočtu města Brna na rok 2021 spolku Tady
to mám rád, z.s., se sídlem Mokrá 313, 664 04 Mokrá-Horákov, IČO: 27032582 ve výši
780 tis. Kč na projekt „Nový domov“,

- smlouvu o poskytnutí individuální investiční dotace z rozpočtu města Brna na rok 2021
spolku  Tady  to  mám rád,  z.s.,  se  sídlem Mokrá  313,  664  04  Mokrá-Horákov,  IČO:
27032582 ve výši 780 tis. Kč na projekt „Nový domov“, která tvoří přílohu č. 38a tohoto
zápisu,

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
- rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 38b tohoto zápisu.

 
ZMB pověřuje
vedoucího Odboru sociální péče Magistrátu města Brna podpisem této smlouvy.

48. Poskytnutí  individuální  neinvestiční  dotace  na  zabezpečení  projektu  „Brno  Dance  
Cup 2021“ v Brně v roce 2021 – rozpočtové opatření

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 59: 45 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

- poskytnutí  individuální  neinvestiční  dotace  nefinančnímu  podnikatelskému  subjektu  -
fyzické osobě XXX. XXXXXX XXXXXXXX, se sídlem Úvoz 667, 664 61 Rajhrad, IČO:
08360359, na zabezpečení projektu „Brno dance cup 2021“ v roce 2021, ve výši 15 000
Kč z rozpočtu města Brna na rok 2021, § 3419 – ostatní tělovýchovná činnost, pol. ve j.n:
Dotace do sportu pro brněnské sportovní kluby,

- rozpočtové  opatření  dle  tabulky,  z  důvodu  poskytnutí  dotace  nefinančnímu
podnikatelskému subjektu – fyzické osobě, která tvoří přílohu č. 39a tohoto zápisu,

- uzavření veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí individuální neinvestiční dotace z rozpočtu
města Brna, která tvoří přílohu č. 39b tohoto zápisu.

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 
ZMB pověřuje

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z8-33/20211109-59-36102.html
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vedoucího Odboru sportu Magistrátu města Brna podpisem této smlouvy.

49. Poskytnutí individuální neinvestiční dotace společnosti BASKETBAL SK KRÁLOVO POLE,
s.r.o., na podporu vrcholového sportu na období 10-12/2021 - rozpočtové opatření

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 60: 45 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

- poskytnutí  individuální  neinvestiční  dotace  společnosti  BASKETBAL  SK  KRÁLOVO
POLE, s.r.o., se sídlem Vodova 336/108, 612 00 Brno, IČO: 25501909 ve výši 842 000
Kč z rozpočtu města Brna na rok 2021 na podporu vrcholového sportu na období 10-
12/2021,

- rozpočtové opatření dle tabulky, z důvodu převedení finančních prostředků na příslušnou
položku rozpočtu, která tvoří přílohu č. 40a tohoto zápisu,

- uzavření veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí individuální neinvestiční dotace z rozpočtu
města Brna, která tvoří přílohu č. 40b tohoto zápisu.

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 

ZMB pověřuje
vedoucího Odboru sportu Magistrátu města Brna podpisem této smlouvy.

50. Poskytnutí individuální neinvestiční dotace spolku JsemSen z.s. na zabezpečení sportovní
činnosti seniorů v projektu „Parkour koncept pro zdravé stárnutí“ v roce 2021

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 61: 46 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

- poskytnutí  individuální  neinvestiční  dotace  spolku  JsemSen z.s.,  se  sídlem Veselská
310/53, 664 41 Popůvky, IČO: 09925864 na zabezpečení sportovní činnosti seniorů v
projektu „Parkour koncept pro zdravé stárnutí“ v roce 2021, ve výši 25 000 Kč z rozpočtu
města Brna na rok 2021, § 3419 – ostatní tělovýchovná činnost, pol. 5222 – neinvestiční
transfery spolkům, ve j.n: Dotace do sportu pro brněnské sportovní kluby,

- uzavření veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí individuální neinvestiční dotace z rozpočtu
města Brna, která tvoří přílohu č. 41 tohoto zápisu,

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 

ZMB pověřuje
vedoucího Odboru sportu Magistrátu města Brna podpisem této smlouvy.

51. Poskytnutí  neinvestiční  dotace  společnosti  Žabiny  s.r.o.  a  BASKETBAL SK KRÁLOVO
POLE, s.r.o., na podporu sportovních odvětví pro rok 2021 – rozpočtové opatření

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 62: 46 - 0 - 0 
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Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

- poskytnutí neinvestiční dotace ve výši 300 000 Kč z rozpočtu města Brna na rok 2021
společnosti Žabiny s.r.o. se sídlem Haasova 3152/31, 616 00 Brno, IČO 11682116 na
zabezpečení účasti ve dvou evropských soutěžích, a to v soutěži EuroCup Women a v
evropské  lize  European  Women’s  Basketball  League  v  roce  2021,  dle  tabulky
„Neinvestiční  dotace nefinančním podnikatelským subjektům - právnickým osobám na
podporu sportovních odvětví v roce 2021“, která tvoří přílohu č. 42a tohoto zápisu,

- poskytnutí neinvestiční dotace ve výši 700 000 Kč z rozpočtu města Brna na rok 2021
společnosti BASKETBAL SK KRÁLOVO POLE, s.r.o., se sídlem Vodova 336/108, 612
00 Brno, IČO 25501909 na zabezpečení účasti v evropské soutěži EuroCup Women v
roce 2021,  dle  tabulky „Neinvestiční  dotace nefinančním podnikatelským subjektům -
právnickým osobám na podporu sportovních odvětví v roce 2021“, která tvoří přílohu č.
42a tohoto zápisu,

- rozpočtové opatření dle tabulky, z důvodu převodu na příslušnou položku, která tvoří
přílohu č. 42b tohoto zápisu,

- uzavření veřejnoprávních smluv o poskytnutí neinvestiční dotace z rozpočtu města Brna,
které tvoří přílohu č. 42c tohoto zápisu.

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 

52. Poskytnutí  neinvestičních  dotací  na  podporu  handicapovaných  sportovců  –  2.  kolo  -
rozpočtové opatření

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 63: 46 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

- poskytnutí neinvestičních dotací spolkům ve výši 300 000 Kč, dle tabulky 1. „Neinvestiční
dotace  spolkům  na  podporu  handicapovaných  sportovců  pro  rok  2021-  2.  kolo  ,  z
rozpočtu města Brna na rok 2021, § 3419 – ostatní tělovýchovná činnost, pol. 5222 –
neinvestiční  transfery spolkům, ve j.n.:  Dotace – Handicapovaní sportovci,  která tvoří
přílohu č. 43a tohoto zápisu,

- rozpočtové opatření dle tabulky, z důvodu převedení finančních prostředků na příslušnou
položku rozpočtu, která tvoří přílohu č. 43b tohoto zápisu,

- uzavření smluv o poskytnutí neinvestičních dotací z rozpočtu města Brna, dle bodu 1. za
podmínek  pro  uzavření  veřejnoprávních  smluv  o  poskytnutí  neinvestičních  dotací  z
rozpočtu  města  Brna  na  PROGRAM:  Podpora  sportu  pro  rok  2021  –  podpora
handicapovaných sportovců- 2. kolo, které tvoří přílohu č. 43c tohoto zápisu. 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.

53. Poskytnutí  neinvestičních dotací  na podporu významných sportovních akcí  konaných  
ve městě Brně v roce 2021 (4. kolo) – rozpočtové opatření

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 64: 46 - 0 - 0 
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Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

- poskytnutí neinvestičních dotací spolkům ve výši 582 000 Kč z rozpočtu města Brna na
rok  2021,  §  3419 –  ostatní  tělovýchovná činnost,  pol.  5222  –  neinvestiční  transfery
spolkům, ve j.n.: Dotace – Významné sportovní akce, dle tabulky I. „Neinvestiční dotace
spolkům na podporu významných sportovních akcí konaných ve městě Brně v roce 2021
- 4. kolo“, která tvoří přílohu č. 44a tohoto zápisu,

- poskytnutí  neinvestiční  dotace  nefinančnímu  podnikatelskému  subjektu  -  právnické
osobě  ve  výši  400  000  Kč  z  rozpočtu  města  Brna  na  rok  2021,  §  3419  –  ostatní
tělovýchovná  činnost,  pol.  5213  –  neinvestiční  transfery  nefinančním podnikatelským
subjektům – právnickým osobám, ve j.n.: Dotace – Významné sportovní akce, dle tabulky
II.  „Neinvestiční dotace nefinančnímu podnikatelskému subjektu - právnické osobě na
podporu významných sportovních akcí konaných ve městě Brně v roce 2021 - 4. kolo“,
která tvoří přílohu č. 44b tohoto zápisu,

- rozpočtové opatření dle tabulky, z důvodu poskytnutí dotací nejen spolkům, ale také i
jiným právnickým osobám, která tvoří přílohu č. 44c tohoto zápisu,

- uzavření  veřejnoprávních  smluv  o  poskytnutí  neinvestičních  dotací  z  rozpočtu  města
Brna dle  bodu 1.  -  2.  usnesení,  za podmínek pro uzavření  veřejnoprávních smluv  o
poskytnutí  neinvestičních  dotací  z  rozpočtu  města  Brna  na  PROGRAM:  Podpora
významných sportovních akcí ve městě Brně pro rok 2021, které tvoří přílohu č. 44d
tohoto zápisu.

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.

54. Poskytnutí neinvestičních příspěvků základním školám na zajištění vzdělávacího projektu
Příběhy našich sousedů – rozpočtové opatření

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 65: 46 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

- poskytnutí neinvestičních příspěvků v celkové výši 439.000,- Kč z rozpočtu města Brna
na rok 2021 základním školám na území města Brna na zajištění vzdělávacího projektu
Příběhy  našich  sousedů  dle  přiložené  tabulky  „Návrh  rozdělení  neinvestičních
příspěvků”, která tvoří přílohu č. 45a tohoto zápisu, s tím, že základní školy tyto finanční
prostředky vyúčtují Odboru školství a mládeže MMB v termínu do 30. dubna 2022,

- rozpočtové opatření  dle přiložené tabulky,  která  tvoří  přílohu č.  45b tohoto zápisu,  z
důvodu poskytnutí neinvestičních příspěvků na zajištění vzdělávacího projektu Příběhy
našich sousedů.

55. Poskytnutí  neinvestičních  příspěvků  základním  školám  na  zajištění  základní  plavecké
výuky žáků základních škol – rozpočtové opatření

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 66: 46 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

- poskytnutí neinvestičních příspěvků v celkové výši 57 000 Kč z rozpočtu města Brna na
rok 2021 základním školám na území města Brna na zajištění základní plavecké výuky
žáků základních škol dle přiložené tabulky „Návrh rozdělení neinvestičních příspěvků”,
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která tvoří přílohu č. 46a tohoto zápisu, s tím, že základní školy tyto finanční prostředky
vyúčtují Odboru školství a mládeže MMB v termínu do 15. ledna 2022,

- rozpočtové  opatření  dle  tabulky,  která  tvoří  přílohu  č.  46b  tohoto  zápisu,  z  důvodu
poskytnutí  neinvestičních  příspěvků  na  zajištění  základní  plavecké  výuky  žáků
základních škol.

56. Poskytnutí individuálních dotací na zajištění zimního provozu nočních krizových center  
pro osoby bez přístřeší - rozpočtové opatření

Rozprava

David Aleš:
Já bych si dovolil navrhnout, abysme oběma organizacím dali to, o co žádaly, a nekrátili jim to,
protože si myslím, že toto je částka, která se nám několikanásobně vrátí. Pokud se mě zeptáte,
jako vedení, kde to vzít,  tak bych bral v bodě 58), to jest poskytnutí  individuální neinvestiční
dotace ANNO, to znamená Asociaci nestátních neziskových organizací.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Dobře.  A poprosím o konkrétní  návrh usnesení,  pokud ho máte písemně a s těmi  přesnými
částkami? Tak, a bude to asi nějakou dobu trvat, takže přerušíme projednávání tohoto bodu než
pan, respektive zeptám se, jestli k tomuto bodu chce ještě někdo diskutovat? Pokud ne, tak ho
přerušíme, aby pan zastupitel David Aleš měl možnost nachystat ten návrh na změnu usnesení, 
a přejdeme k bodu 57).

57. Smlouva  o  poskytnutí  individuální  neinvestiční  dotace  JIC,  zájmovému  sdružení
právnických osob,  na  realizaci  projektu  Regionální  inovační  strategie  Jihomoravského
kraje „Prototypuj a ověřuj“

JUDr.  Markéta  Vaňková,  primátorka  –  upozornila,  že  v  tomto  bodě  je  navrženo  usnesení  
ve variantách A a B, a dodala, že Rada města Brna jednomyslně, 10 členy, schválila variantu B.
Do rozpravy se nikdo nepřihlásil, a proto nechala o přijetí usnesení k bodu 57) ve variantě B
hlasovat:

Hlasování č. 67: 36 - 0 - 6 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

- poskytnutí  individuální  neinvestiční  dotace  ve  výši  5  000  000,-  Kč  JIC,  zájmovému
sdružení právnických osob, Purkyňova 649/127, Medlánky, 612 00 Brno, IČO: 71180478,
na projekt Regionální inovační strategie Jihomoravského kraje "Prototypuj a ověřuj";

- Smlouvu  o  poskytnutí  individuální  neinvestiční  dotace  ve  výši  5  000  000,-  Kč  JIC,
zájmovému sdružení  právnických osob,  Purkyňova 649/127, Medlánky,  612 00 Brno,
IČO:  71180478,  na  projekt  Regionální  inovační  strategie  Jihomoravského  kraje
"Prototypuj a ověřuj", která tvoří přílohu č. 47 tohoto zápisu.

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.
  

ZMB pověřuje
vedoucího Odboru strategického rozvoje a spolupráce Magistrátu města Brna podpisem Smlouvy
o poskytnutí individuální neinvestiční dotace.

58. Smlouva o poskytnutí  individuální neinvestiční dotace Asociaci nestátních neziskových
organizací Jihomoravského kraje, z.s. – rozpočtové opatření

Rozprava
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JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Jestli  jsem  dobře  zachytila  návrh  pana  zastupitele  Davida  Aleše,  pokud  by  byl  jeho  návrh
schválen,  v bodu 56),  mělo by to,  možná,  dopad i  do bodu 58),  proto  si  ho také odložíme,
respektive pan zastupitel Aleš se mně hlásí.

David Aleš:
Ano, já jsem chtěl požádat o přeskočení, odložení, abysme se k němu vrátili podle toho, jak nám
dopadne hlasování o bodu 56).
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Takže máme bod 60), protože bod 59) byl stažen.

60. Smlouva  na  poskytnutí  neinvestičních  dotací  na  zajištění  správy,  údržby,  provozu  a
opravy  kolektorové  sítě  ve  vlastnictví  společnosti  Technické  sítě  Brno,  akciová
společnost,  
ve statutárním městě Brně pro roky 2022 až 2024

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 68: 44 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

- poskytnutí  neinvestičních  dotací  na  zajištění  správy,  údržby,  provozu  a  opravy
kolektorové sítě  ve statutárním městě Brně společnosti  Technické sítě Brno,  akciová
společnost, se sídlem Brno, Barvířská 822/5, Zábrdovice, 602 00 Brno, IČO 255 12 285,
ve výši 14.504.880,- Kč pro rok 2022, 14.940.026,- Kč pro rok 2023, 15.388.227,- Kč pro
rok 2024;

- smlouvu o poskytnutí neinvestičních dotací na zajištění správy, údržby, provozu a opravy
kolektorové  sítě  ve  statutárním  městě  Brně  mezi  společností  Technické  sítě  Brno,
akciová společnost, se sídlem Brno, Barvířská 822/5, Zábrdovice, 602 00 Brno, IČO 255
12 285 a statutárním městem Brnem, která tvoří přílohu č. 48 tohoto zápisu.

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.
  
ZMB pověřuje
vedoucího Odboru investičního MMB podpisem smlouvy o poskytnutí dotací.
 

61. Uzavření  dodatků  ke  smlouvám  se  společností  Dopravní  podnik  města  Brna,  a.s.,  
o poskytnutí individuálních investičních dotací z rozpočtu města Brna v oblasti dopravy -
rozpočtové opatření

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 69: 46 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

- změnu v poskytnutých individuálních investičních dotacích Dopravnímu podniku města
Brna, a.s. , IČO 25508881, se sídlem Hlinky 64/151, 603 00 na realizaci projektů ORG
2780  "Rekonstrukce  ulice  Lesnická"  a  ORG  4280  "VMO  Tomkovo  náměstí  a  VMO
Rokytova",

- dodatek č.  1 ke smlouvě č.  5420094478 o poskytnutí  dotace z rozpočtu statutárního
města Brna, který tvoří přílohu č. 49a tohoto zápisu,

- dodatek č.  1 ke smlouvě č.  5420093980 o poskytnutí  dotace z rozpočtu statutárního
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města Brna, který tvoří přílohu č. 49b tohoto zápisu,

Ověřené přílohy jsou uloženy na Organizačním odboru MMB.
  

- rozpočtové  opatření  dle  tabulky,  která  tvoří  přílohu  č.  49c  tohoto  zápisu,  z  důvodu
navýšení dotací Dopravnímu podniku města Brna, a.s. na realizaci projektů ORG 2780
"Rekonstrukce ulice Lesnická" a ORG 4280 "VMO Tomkovo náměstí a VMO Rokytova".

ZMB pověřuje
- vedoucího Odboru dopravy MMB podpisem dodatků ke smlouvám.

62. Smlouva o poskytnutí investičního příspěvku „Polyfunkční komplex Cejl 76“

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 70: 45 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
Smlouvu o poskytnutí  investičního příspěvku „Polyfunkční  komplex Cejl  76“  mezi  statutárním
městem Brnem a společností STEMFIRE s.r.o. se sídlem Šámalova 1537/60a, Židenice, 615 00
Brno, IČO 293 76 831, která tvoří přílohu č. 50 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.
 
ZMB pověřuje
vedoucího Odboru investičního MMB podpisem výše uvedené smlouvy.

JUDr.  Markéta Vaňková, primátorka – obdržela od zastupitele Davida Aleše návrh na změnu
usnesení k bodu 56), a tudíž se vrátila k opětovnému projednání přerušeného bodu 56).

56. Poskytnutí individuálních dotací na zajištění zimního provozu nočních krizových center  
pro osoby bez přístřeší - rozpočtové opatření

Rozprava

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Ta  změna  usnesení  spočívá  v  tom,  že  by  bylo  poskytnutí  individuální  neinvestiční  dotace  
pro Armádu spásy ve výši 150.000, to znamená nikoli 120, ale 150.000. A stejně ta, poskytnutí
individuální neinvestiční dotace Diecézní charitě Brno ve výši 150.000, nikoli 120.000. A propsalo
by se to do všech těch odrážek, to znamená, jak do těch prvních, kde máme poskytnutí dotace,
tak do těch druhých, kde schvalujeme smlouvu o poskytnutí  těchto dotací.  Takže tadystímto
návrhem na změnu, úplně jednoduše, prostě oběma subjektům místo 120.000 bychom dávali
150.000. Tak, k tomu nějaká diskuse? Diskuse není, pan zastupitel Fencl.

Ing. Ivan Fencl, Ph.D.:
Diskuse je, paní primátorko, ale spíš v pozitivním slova smyslu. My tento návrh pana zastupitele
Davida Aleše podpoříme a samozřejmě k tomu bodu 58) si případně ještě řekneme své, také.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Tak, zahajuji hlasování:

Hlasování č. 71: Neplatné hlasování

Ing. David Grund, člen Rady města Brna – omluvil se a požádal o opětovné hlasování.

JUDr.  Markéta Vaňková, primátorka – prohlásila hlasování za zmatečné a nechala o návrhu
Davida Aleše na změnu usnesení k bodu 56) opětovně hlasovat:

Hlasování č. 72: 22 - 0 - 16 

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Návrh nebyl přijat. Budeme tedy hlasovat o původním návrhu usnesení, tak jak byl předložen.

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z8-33/20211109-72-36767.html
https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z8-33/20211109-70-36586.html


Zahajuji hlasování:
Hlasování č. 73: 42 - 0 - 1 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
- poskytnutí individuální neinvestiční dotace z rozpočtu města Brna Armádě spásy v České

republice, z.s., se sídlem Petržílkova 2565/23, Stodůlky, 158 00 Praha, IČO: 40613411 ve
výši 120 tis. Kč na projekt „Zajištění zimního provozu nočního krizového centra pro osoby
bez přístřeší v období od prosince 2021 do konce února 2022“,

- poskytnutí individuální neinvestiční dotace z rozpočtu města Brna Diecézní charitě Brno, se
sídlem třída Kpt. Jaroše 1928/9, 602 00 Brno, IČO: 44990260 ve výši 120 tis. Kč na projekt
„Zajištění zimního provozu nočního krizového centra pro osoby bez přístřeší v období od
prosince 2021 do konce února 2022“,

- smlouvu o poskytnutí individuální neinvestiční dotace z rozpočtu města Brna Armádě spásy v
České  republice,  z.s.,  se  sídlem  Petržílkova  2565/23,  Stodůlky,  158  00  Praha,  IČO:
40613411 ve výši 120 tis. Kč na projekt „Zajištění zimního provozu nočního krizového centra
pro osoby bez přístřeší v období od prosince 2021 do konce února 2022“, která tvoří přílohu
č. 51a tohoto zápisu,

- smlouvu o poskytnutí individuální neinvestiční dotace z rozpočtu města Brna Diecézní charitě
Brno, se sídlem třída Kpt. Jaroše, 1928/9, 602 00 Brno, IČO: 44990260 ve výši 120 tis. Kč na
projekt „Zajištění zimního provozu nočního krizového centra pro osoby bez přístřeší v období
od prosince 2021 do konce února 2022“, která tvoří přílohu č. 51b tohoto zápisu,

Ověřené přílohy jsou uloženy na Organizačním odboru MMB. 

- rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 51c tohoto zápisu.

  
ZMB pověřuje
vedoucího Odboru sociální péče Magistrátu města Brna podpisem těchto smluv.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka – přistoupila k projednání odloženého bodu 58).

58. Smlouva o poskytnutí  individuální neinvestiční dotace Asociaci nestátních neziskových
organizací Jihomoravského kraje, z.s. – rozpočtové opatření

Rozprava

David Aleš:
Tak  já  musím  napřed  si  povzdechnout,  protože  úplně  nechápu  řízení  této  schůze,  paní
primátorko. Tadyten pokyn, který jste vydala svým kolegům, jakože mají hlasovat jinak, to je
trapné.,  Tak  to  
zaprvé. Zadruhé, kolegové, místo toho, abysme řešili bezdomovectví, tak tady budem vyhazovat
peníze v bodě 58), kde to dáme na platy, na provoz. Když se podíváte na webové stránky, tak
poslední aktualizace je v bodě, je v roce 2017, 18. Tak na toto budem vyhazovat statisíce. A
přidat 2× 30.000 dvěma organizacím, které jsou zkušené a které tu práci umí, Armáda spásy,
Diecézní charita, tak na to nám, je mi líto?

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Já se vyjádřím k tomu procesnímu vedení jednání Zastupitelstva města Brna. Myslím si, že jsem
se nedopustila žádného porušení jednacího řádu. A předávám slovo panu náměstku Kerndlovi.

JUDr. Robert Kerndl, náměstek primátorky:
Myslím si, že sis tyto emotivní výpady vůči paní primátorce mohl odpustit. To je první věc. Druhá
věc, co se týká nočních krizových center a, v obecné rovině, několikrát už nám peníze i vracely,
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takže my navrhujeme tu částku 120.000 Kč s tím, že jsme přesvědčeni, že tato částka stačit
bude. A nemusíš mít vůbec žádné obavy, že v případě, že bysme zjistili, že tato částka nestačí,
tak že bysme jim nedorovnali. To, že pana Hrona nemáš rád, to je možné, ale ještě to Tě nějak
neopravňuje k těmto emotivním výpadům.
Ing. arch. Iva Kremitovská: 
Já jsem ráda, že jsme si  tady vyříkali  emotivně,  neemotivní,  obzvlášť po některých minulých
zastupitelstvech, co tady probíhalo, ale to je jedno. Já jsem chtěla říct jinou věc. Zřejmě, podle
mě,  jak  charita,  tak  druhá  organizace  podávaly  svou  žádost  v  době,  kdy  ještě  nedošlo  ke
skokovému navýšení všech médií, a předpokládám, že tadyta noční péče o občany, kteří jsou
bez přístřeší, si samozřejmě vyžádá větší energetické nároky, a pokud já vím, tak v současné
době teplárny zdvihají o 28 % cenu tepla. Co se týká zařízení ostatních, ať to jsou plynárny, nebo
dodavatel  elektrických energií,  tam je  avizovaná navýšení minimálně o 15 %, takže proto  si
myslím, že podpořit tu žádost v té původní výši, kterou oni měli, si myslím, že bylo rozumné.
Nicméně, už je to prohlasováno jinak. Věřím tomu, že určitě bude tady vůle jim, kdyžtak, přispět
nějakým dalším rozpočtovým opatřením. Ale chtěla jsem se zeptat. My tady řešíme především,
že se snažíme zachovat pracovní místa Jihomoravského kraje, úvazek 0,2, 0,5 %. Bude to dále
provozováno formou dohody o provedení práce, dodavatelsky – formou služby a podobně. Mně
to  připadne,  opravdu,  že  peníze  jsou  dávány  na  něco,  co  vůbec  de  facto  my,  jako  řadoví
zastupitelé, nevíme na co, a myslím si, že se ty prostředky dají využít určitě lépe.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Tak. Děkuji  paní zastupitelce, že se vrátila k předmětu projednávaného bodu, což je dotace  
pro ANNO, a poprosím Františka Kuboše o reakci.

Mgr. František Kubeš, Ph.D., vedoucí Odboru strategického rozvoje a spolupráce MMB:
Já zareaguji tadynapaní Kremitovskou. Tam v té žádosti je popsáno, na co ty prostředky jsou
určeny.  Ano,  zahrnuje  to  i  tadytuto  část,  nicméně,  domnívá  se  i  komise,  na  které  to  bylo
projednáno, že je to důležitá aktivita.

David Aleš:
Tak já bych se jenom ohradil vůči, tedy, nařčení, že nemám rád pana Hrona. Já se přiznám, že
pana Hrona jsem nikdy neviděl, nevím ani, kdo to je, a mým předmětem té kritiky není to, kdo je,
či není předsedou či zástupcem předkládaného návrhu, respektive spolku, ale to, co říkala paní
kolegyně  Kremitovská,  to  znamená  pochybnosti  o  tom,  že  tyto  prostředky  jsou  správně
vynaložené.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Nějaké další dotazy? Není tomu tak. Zahajuji hlasování:

Hlasování č. 74: 31 - 5 - 9 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
- poskytnutí  individuální  neinvestiční  dotace  ve  výši  690  000,-  Kč  Asociaci  nestátních

neziskových organizací Jihomoravského kraje, z.s., Česká 141/31, 602 00 Brno, IČO: 67 00
73 17 na projekt „Partnerství Asociace NNO JMK a statutárního města Brna 2022“,

- smlouvu  o  poskytnutí  individuální  neinvestiční  dotace  ve  výši  690  000,-  Kč  Asociaci
nestátních neziskových organizací Jihomoravského kraje, z.s., Česká 141/31, 602 00 Brno,
IČO: 67 00 73 17 na projekt  „Partnerství Asociace NNO JMK a statutárního města Brna
2022“, která tvoří přílohu č. 52a tohoto zápisu,

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.

- rozpočtové  opatření  dle  tabulky,  pro  zajištění  financování  projektu  „Partnerství  Asociace
NNO JMK a statutárního města Brna 2022“, která tvoří přílohu č. 52b tohoto zápisu

ZMB pověřuje
vedoucího Odboru strategického rozvoje a spolupráce Magistrátu města Brna podpisem Smlouvy
o poskytnutí individuální neinvestiční dotace.

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z8-33/20211109-74-37115.html


63. Zrušení  části  usnesení  Zastupitelstva města Brna č.  Z8/28 konaného dne 22.  6.  2021,  
bod  č.  59)  a  dodatek  č.  1  ke  smlouvě  o  poskytnutí  dotace  z  rozpočtu  města  Brna  
na podporu oživení zeleně ve vnitroblocích ve městě Brně pro rok 2021

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 75: 47 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB ruší
část usnesení Zastupitelstva města Brna č. Z8/28 ze dne 22. 6. 2021 bod č. 59, která zní: „ZMB
schvaluje dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace z rozpočtu města Brna v rámci dotačního
programu na podporu aktivit k oživení zeleně ve městě Brně v roce 2021 – „Vnitroblok“, číslo:
4221091970 uzavřené se Společenstvím vlastníků Körnerova 2,  Brno,  IČO: 29299934, sídlo:
Körnerova 219/2, Zábrdovice, 602 00 Brno“;

ZMB schvaluje
dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace z rozpočtu města Brna v rámci dotačního programu
na podporu oživení  zeleně ve vnitroblocích ve městě Brně pro rok 2021 – „Vnitroblok“  číslo
4221091970 uzavřené se Společenstvím vlastníků Körnerova 2, Brno, IČO: 292 99 934, sídlo:
Körnerova 219/2, Zábrdovice, 602 00 Brno, který tvoří přílohu č. 53 tohoto zápisu;
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 

ZMB pověřuje
vedoucího Odboru životního prostředí MMB podpisem výše uvedeného dodatku č. 1.

64. Poskytnutí  peněžního daru na  podporu projektů  záchrany ohrožených druhů zvířat  ve
volné přírodě prostřednictvím projektu „Koruna ze vstupu“ - rozpočtové opatření

Rozprava

Ing. Ivan Fencl, Ph.D.:
Já jsem se jenom dočetl, že už léta se podporuje nějaký projekt záchrany želv, nebo želviček 
na Bali.  Samozřejmě všichni  víme,  že  těch  zvířat,  které  jsou  ohroženy klimatickou  krizí,  jak
všichni tomu říkají, tak je mnohem víc, jsou lední medvědi, nebo ozonovou dírou nad Antarktidou
tučňáci císařští a spol., a samozřejmě Afrika je celá v ohrožení. Tak jsem se chtěl zeptat, jestli
nějakým způsobem by  ty  peníze,  které  se  generují  tímto  projektem „Koruna  ze  vstupu“,  se
nemohly věnovat třeba,  pro změnu, i  jiné oblasti,  jinému zvířeti.  A já sice chápu, že jako je
potřeba  potom  tu  dotaci  zkontrolovat,  cestou  na  Bali,  ale  tak  možná,  že  bychom  mohli
zachraňovat dizertifikovaně.
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
S panem ředitelem Hovorkou jsem se ráno zdravila, ale teď ho v lavicích nevidím, nikde, tak to
jenom zkusím. Asi už nevydržel. Byl tady, stoprocentně, já jsem se s ním zdravila, když jsem
vcházela do sálu. No, tak to budeme muset nechat na panu náměstkovi Hladíkovi, který už mně
tady avizoval, že odpověď zná.

Mgr. Petr Hladík, 1. náměstek primátorky:
Je to poslední ročník, který jde na ty želvičky, na „Kura-Kura“, protože od příštího ročníku jsme
se, na základě shody ve vedení města i  na základě podnětu od Odboru životního prostředí,
změnili ten systém, a obecně to pude na zvířata, která jsou, jak Vy jste to pojmenoval, ohroženi
klimatickou  krizí.  Budou  prostě  vybírané  konkrétní  druhy  zvířat,  které  jsou  ohrožené  na
konkrétních místech, to znamená, nebude to už na konkrétní, jeden projekt v konkrétní lokalitě,
ale každý rok bude se vybírat ve spolupráci s týmy v zahraničí konkrétní zvíře a konkrétní projekt.

Ing. Ivan Fencl, Ph.D.:
Tak já velice vítám toto rozhodnutí a budeme ho i nadále samozřejmě podporovat. A ta zpráva 
o tom, že to je poslední ročník, tak ta nás velice uklidnila.

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z8-33/20211109-75-37160.html


Ing. arch. Iva Kremitovská:
Já bych jenom se zeptala pana náměstka Hladíka, protože říkal, že to je poslední ročník, my tady
máme napsáno v  té  důvodové  zprávě,  že  byli  zvoleni  noví  členové  orgánů,  řídících  orgánů
nadace, takže ta nadace ví, do čeho, jedním z těchto členů je také pan Martin Hovorka, ví, do
čeho se bude v příštích letech investovat?

Mgr. Petr Hladík, 1. náměstek primátorky:
No, já taky nevím všechno, ale já poprosím pana vedoucího Vaněčka.
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Jako je přiznání, že? Tak, pan vedoucí.

Ing. Martin Vaněček, vedoucí Odboru životního prostředí MMB:
Jestli ještě můžu doplnit ten dotaz předcházející, tak samozřejmě zoologická zahrada i v těchto
dnech má celou řadu jiných záchranných programů než zrovna „Kura-Kura“, ať už to jsou jeřábi
mandžuský, tak sysli, tak sýčkové v České republice, takže, myslím si, že ta, to rozložení těch
záchranných  systémů  je  už  dneska  nastaven.  V  letošním  roce  zoologická  zahrada  založila
veřejnou sbírku, kdy v rámci vstupného můžou návštěvníci se rozhodnout při platbě vstupenky,
jestli za 147, nebo za 150 Kč, kdy ty 3 Kč jdou právě na tyto záchranné projekty. A takhle to bude
už v příštím roce celoročně, letos to začlo na jaře, takže zoologická zahrada bude rozhodovat 
o těch následujících projektech. Co se týče „Kura-Kura“, tak ten projekt tam nějakým způsobem
pokračuje. Podle mých informací se bude stěhovat na jinou lokalitu z té dané, stávající lokality,
poněvadž na současném místě už není udržitelný z hlediska výstavby, která tam je. Takže v
tomto  projektu,  podle  mě,  podle  mých informací,  je  zapojena i  Unie  českých a slovenských
zoologických zahrad, takže ten projekt pokračuje. Otázka financování, zdali zoologická zahrada
na tom bude dál participovat, nebo ne, je na budoucím řediteli.

Ing. Ivan Fencl, Ph.D.:
Tak,  děkuju  za  odpověď panu vedoucímu.  Tak  jsme  vlastně  zjistili,  že  brněnská  zoologická
zahrada podporovala, v zásadě, neudržitelný projekt, takže to vysvětlení, nebo ta informace je
velice zajímavá. 

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Nějaké další dotazy? Zahajuji hlasování:

Hlasování č. 76: 48 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

- poskytnutí peněžního daru nadaci Yayasan Kura Kura Nusa Penida se sídlem Jl. Raya
Sukawati No. 294, Gianyar, Bali, Indonesia, ve výši 263.479 Kč, a to na projekt "Kura-
Kura - želvy v ohrožení",

- darovací smlouvu na poskytnutí peněžního daru, která tvoří přílohu č. 54a tohoto zápisu,

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.

- rozpočtové  opatření  dle  tabulky,  která  tvoří  přílohu  č.  54b  tohoto  zápisu,  z  důvodu
poskytnutí peněžního daru.

65. Žádost Opatství Staré Brno Řádu sv.  Augustina o vydání všech předmětů nalezených  
v rámci exhumace čestného hrobu na Ústředním hřbitově města Brna – darovací smlouva

Rozprava

Ing. Ivan Fencl, Ph.D.:
Nám se  tento  návrat,  nebo  tento  požadavek  nelíbí,  tak  by  mě  zajímalo,  kolik  vlastně  bylo
vynaloženo  na  tento  projekt  ze  strany  města?  Předpokládáme,  že  v  případě  vydání  těchto
záležitostí, nebo těchto artefaktů město potom bude přispívat na jejich renovaci. Já si myslím, že
Brno samo má důstojné prostory pro to, aby případné záležitosti spojené s tímto nálezem mohly
být vystaveny a předvedeny veřejnosti. Čili my bychom byli rádi, kdyby se tento záměr neschválil.

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z8-33/20211109-76-37528.html


JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Jen co předám slovo panu, nebo než co předám slovo panu Hladíkovi, tak můj osobní postoj,
který už jsem vyjadřovala i v předchozích dnech. Byť formálně, právně, vlastníkem těchto věcí je
město Brno, za mě zcela jasně, morálně, tím vlastníkem město Brno není.

Mgr. Petr Hladík, 1. náměstek primátorky:
Já  jenom  odpovím  na  tu  otázku.  Městu  Brno  neplatilo  tu  exhumaci,  jako  takovou,  to  bylo
nákladem augustiniánského řádu. Město Brno pouze, podle zákona o pohřebnictví, 3. 3. v radě
souhlasilo  
s  provedením  té  dané  exhumace,  to  znamená,  náklady  jsme  nevynaložili.  A  tady  se  plně
ztotožňuji  
s názorem paní primátorky, byť, podle zákona o pohřebnictví, jest tento majetek majetkem města
Brna, tak si myslím, že morální právo, pokud jej chtějí využít, a jsme takto domluveni, co pude
zachránit, se zachrání, co nepude zachránit, opět bude zpátky uloženo do země, kam to patří,
tak jest, podle mého názoru, majetkem augustiniánského opatství.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Nějaké další dotazy? Není tomu tak. Zahajuju hlasování:

Hlasování č. 77: 41 - 0 - 4 

Schválené usnesení:
ZMB bere na vědomí
žádost Opatství Staré Brno Řádu sv. Augustina o vydání všech předmětů nalezených v rámci
exhumace čestného hrobu  J.  G.  Mendela,  hrob č.  81 ve skupině  hrobů  č.  2,  na Ústředním
hřbitově města Brna.

ZMB schvaluje
darovací smlouvu mezi statutárním městem Brnem a Opatstvím Staré Brno Řádu sv. Augustina
se sídlem Mendlovo náměstí 157/1, 603 00 Brno, IČO: 00569089, na poskytnutí věcného daru -
předmětů nalezených v rámci exhumace čestného hrobu J. G. Mendela, hrob č. 81 ve skupině
hrobů č. 2, na Ústředním hřbitově města Brna, která tvoří přílohu č. 55 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.

ZMB pověřuje
vedoucího Odboru životního prostředí MMB podpisem darovací smlouvy na poskytnutí věcného
daru - předmětů nalezených v rámci exhumace čestného hrobu J. G. Mendela, hrob č. 81 ve
skupině hrobů č. 2, na Ústředním hřbitově města Brna.

66. Záměr finanční podpory projektů žadatelů v programu 162 52 Národní sportovní agentury

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 78: 47 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB bere na vědomí
předběžný  seznam  žadatelů  o  dotaci  z  dotačního  programu  č.  162  52  REGIONÁLNÍ
SPORTOVNÍ  INFRASTRUKTURA  2020–2024,  vyhlášeného  Národní  sportovní  agenturou  s
předpokládanou výší spolufinancování z rozpočtu města Brna dle tabulky „Seznam žadatelů o
spolufinancování investičních dotací z rozpočtu města Brna a Národní sportovní agentury“.

ZMB schvaluje
záměr poskytnout individuální investiční dotace z rozpočtu města Brna na rok 2022 v souhrnné
výši 26 450 000 Kč určené k financování projektů realizovaných na území města Brna, a to do
výše max. 25% jejich celkových nákladů za podmínky, že budou finančně podpořeny v rámci
dotačního  programu  č.  162  52  REGIONÁLNÍ  SPORTOVNÍ  INFRASTRUKTURA  2020–2024,
vyhlášeného Národní  sportovní  agenturou,  dle  tabulky  „Seznam žadatelů  o  spolufinancování
investičních dotací z rozpočtu města Brna a Národní sportovní agentury“, která tvoří přílohu č. 56
tohoto zápisu.

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z8-33/20211109-78-37725.html
https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z8-33/20211109-77-37695.html


Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.

67. Žádosti  o  souhlas  se  změnou  projektu/činnosti  a  dodatky  ke  smlouvám o  poskytnutí
dotací v oblasti kultury

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 79: 46 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB souhlasí
se změnami projektů/činností,  na které byla poskytnuta dotace z rozpočtu statutárního města
Brna dle Tabulky č. 1 – Žádosti o souhlas se změnou projektu/činnosti v oblasti kultury v roce
2021, která tvoří přílohu č. 57a tohoto zápisu.
ZMB schvaluje
změny projektů/činností  dle  Tabulky č.  2 –  Žádosti  o  souhlas se změnou projektu/činnosti  s
prodloužením do roku 2022,  která  tvoří  přílohu č.  57b tohoto zápisu,  a  uzavření  dodatků ke
smlouvám se subjekty v této tabulce uvedenými, které tvoří přílohu č. 57c tohoto zápisu.
Ověřené přílohy jsou uloženy na Organizačním odboru MMB.

 
68. Dodatek č. 2 ke Smlouvě o společné realizaci projektu „Velké dějiny města Brna“

Rozprava

Ing. arch. Iva Kremitovská:
Já bych Vás ráda poprosila,  abyste  mně,  trošičku jenom, přiblížili,  kdo ten projekt  realizuje?
Protože tady jsem se dočetla,  že statutární  město Brno se zavázalo,  že na tento projekt  dá
15.000.000,  do  konce  roku  2020 bylo  čerpáno  pouze  6.959.000,  takže  necelých  7.000.000,
projekt se prodlužuje o další 3 roky, aby tedy nějakým způsobem se ty peníze, těch 15.000.000,
vyčerpalo. Ale mě tadyvté důvodové zprávě zarazila jedna věta, proto se ptám, kdo zkoumá a
kdo dělá tadyty paměti? Protože tady je napsáno, že nemohly být dokončeny některé klíčové
odborné výzkumy, protože všechny instituce byly veřejnosti dlouhodobě uzavřeny. To zkoumá
veřejnost? Nebo ten materiál připravuje veřejnost?

PhDr. Libor Blažek, vedoucí Archivu města Brna MMB:
No,  veřejnost  to nedělá,  samozřejmě,  ten projekt.  Ten projekt  po odborné stránce garantuje
Masarykova  univerzita.  Možná,  že  Vás  teda  zmátlo,  že  tam  je  uvedeno,  že  instituce  byly
uzavřeny veřejnosti.  To je míněno tak, že samozřejmě i badatelům jaksi,  z oblasti  odborných
historiků, jo? Takže samozřejmě projekt se připravuje ve spolupráci s Masarykovou univerzitou,
jako odborným garantem.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Můžu jenom dodat, že je to jeden ze skutečně unikátních projektů, a mezi, nejen odborníky, ale 
i  takovou  tou  laickou,  lehce  odbornou  veřejností  je  ten  projekt  vnímám velmi,  velmi,  velmi
pozitivně. A byla by škoda, kdyby se v něm nepokračovalo, z mého pohledu, protože skutečně,
až my tady nebudeme, tak po nás se budou moci další generace skutečně o historii Brna dočíst
poměrně hodně. 
 
Ing. arch. Iva Kremitovská:
Já samozřejmě tento projekt také vítám, jsem nesmírně ráda, že budeme znát konečně dějiny.
Nicméně mě tam zarazila ta věta, proto se na to Vás ptám, protože doba covidová, kdy bylo  
de facto všecko uzavřeno, tak si myslím, že tomu bádání byla velice příznivá, protože veřejnost
nevyrušovala a podobně. A v těch archivech zřejmě ti lidé mohli bádat bez problémů, aniž by se
nakazili. Ale to je jenom takový dodatek. Nepotřebuji na něj odpověď.
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Tak evidentně nemohli, když ty archivy byly zavřené, a ty knihovny, a nebyl do nich přístup. Což,
tak jsem to pochopila, to vysvětlení z úst pana PhDr. Blažka. A přijde mně naprosto logické.
Nicméně jsem ráda, že se shodujeme v tom, že ten projekt je přínosný. Nevidím žádné další

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z8-33/20211109-79-37754.html


přihlášené, panu doktorovi velmi děkuji. A zahajuji hlasování:
Hlasování č. 80: 47 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
Dodatek č. 2 ke Smlouvě o společné realizaci projektu "Velké dějiny města Brna", uzavíraný mezi
statutárním městem Brnem a Masarykovou univerzitou, se sídlem Žerotínovo náměstí 617/9, 602
00 Brno, IČO 00216224, který tvoří přílohu č. 58 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka – vyhlásila přestávku v jednání do 11:00 hod.

Pokračování po přestávce

JUDr.  Markéta  Vaňková,  primátorka  –  přistoupila  k  projednávání  bodů  dle  schváleného
programu.

70. Veletrhy  Brno,  a.s.  -  náhrada  újmy  vzniklé  v  důsledku  plnění  Koncernového pokynu  
č. 02/2019, Smlouva o náhradě újmy ¨

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 81: 31 - 0 - 4 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
Smlouvu o náhradě újmy mezi statutárním městem Brnem a členem Koncernu SMB, společností
Veletrhy Brno, a.s., IČO: 255 82 518, se sídlem Výstaviště 405/1, Pisárky, 603 00 Brno, která
tvoří přílohu č. 59 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.

71. Český Domov Media House s.r.o. (dříve Strategic Consulting s.r.o.) – mimosoudní dohoda
o narovnání

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 82: 29 - 0 - 8 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
dohodu o narovnání se společností  Český Domov Media House s.r.o.,  IČO: 257 92 920, se
sídlem Pod altánem 99/103, Strašnice, 100 00 Praha 10, spočívající v zaplacení částky 110.000,-
Kč ze strany společnosti Český Domov Media House s.r.o., statutárnímu městu Brnu, kdy tato
částka bude placena na jistinu vymáhaného nároku, se zánikem příslušenství nároku ze strany
statutárního města Brna v celé výši, zánikem protinávrhu Český Domov Media House s.r.o., ve
výši  394.730,-  Kč,  bez  vzájemné  náhrady  nákladů  soudního  řízení  a  s  úplným narovnáním
vzájemných práv a povinností,  a se schválením soudního smíru v rámci  vedeného soudního
řízení, která tvoří přílohu č. 60 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.
 

72. Žádost o prominutí části nájemného – Chlumco s.r.o.

Rozprava

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Tak, tady jenom podotýkám, že jsou tady varianty. Rada města Brna nepřijala usnesení, takže
Vám nemůžu sdělit výsledek, respektive ten jsem Vám právě sdělila, ale spočívá v tom, že se
rada nepřiklonila k žádné z těch variant. Takže uvidíme případně, co vyplyne z diskuse, kterou
tímto otevírám.

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z8-33/20211109-82-40576.html
https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z8-33/20211109-81-40543.html
https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z8-33/20211109-80-37964.html


JUDr. Robert Kerndl, náměstek primátorky:
Já bych, paní primátorko, dal návrh hlasovat ve variantě A, to znamená schválit prominutí části
nájemného.

Ing. Ivan Fencl, Ph.D.:
Já si myslím, že tento bod je tady vlastně stejně zbytečně jako ty body, které se týkají  těch
participativních rozpočtu. Tady jde o to, že ta částka na ten, za ten pronájem, která by se měla
prominout, je necelých 35.000, z toho 20.000 de facto tam má limit pan ředitel Glaser, že může
prominout  sám.  Tak  já  nevím,  jestli  on  nemůže  prominout  těch  20.000,  a  těch  14.000,
samozřejmě z důvodu nějakých podnikatelských rizik,  nemůže ten pronajímatel  odepsat? Čili
vidím to tady jako zcela zbytečný bod.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Nějaké další příspěvky do diskuse? Nejsou, to znamená, zahájím hlasování podle návrhu pana
náměstka Kerndla o variantě A. Zahajuji hlasování:

Hlasování č. 83: 27 - 0 - 10 

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Usnesení  nebylo  přijato.  Nyní  tedy  budeme  hlasovat  o  variantě  B  –  neschvaluje.  Zahajuji
hlasování:

Hlasování č. 84: 6 - 0 - 9 

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Usnesení taktéž nebylo přijato. 

73. Finanční prostředky Fondu kofinancování projektů – listopad 2021 – rozpočtová opatření

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 85: 38 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

- rozpočtové opatření I dle tabulky, která tvoří přílohu č. 61a tohoto zápisu, za účelem
zapojení Fondu kofinancování projektů,

- rozpočtové opatření II dle tabulky, která tvoří přílohu č. 61b tohoto zápisu, za účelem
finanční  spoluúčasti  městské  části  Brno-sever  na  realizaci  projektu  Dychtivá  očka  -
budova Vranovská 17 při ZŠ a MŠ Brno, Merhautova 37 a spoluúčasti městské části
Brno-Žebětín na realizaci projektu Rekonstrukce požární zbrojnice Brno-Žebětín.

74. Projekty  financované  z  Fondu  kofinancování  projektů  –  listopad  2021  –  rozpočtové
opatření

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 86: 39 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

- zvýšení celkových nákladů projektu ORG 5482 „Rekonstrukce požární zbrojnice Brno-
Žebětín“ z 32 713 tis. Kč na 33 923 tis. Kč (kapitálové výdaje)

- úpravu celkových nákladů projektu ORG 5467 „MŠ Veslařská – přírodní zahrada“ z 684

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z8-33/20211109-86-40819.html
https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z8-33/20211109-85-40791.html
https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z8-33/20211109-84-40758.html
https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z8-33/20211109-83-40719.html


tis. Kč (běžné výdaje) na 684 tis. Kč (z toho kapitálové výdaje 71 tis. Kč a běžné výdaje
613 tis. Kč)

- rozpočtové  opatření  dle  tabulky,  která  tvoří  přílohu  č.  62  tohoto  zápisu,  za  účelem
realizace projektu ORG 5467 financovaného z Fondu kofinancování projektů.

75. Projekt  „Realizace  protipovodňových  opatření  města  Brna  –  etapa  XXXI  –  projektová
dokumentace“ – posouzení projektu, rozpočtové opatření

Rozprava

Ing. Ivan Fencl, Ph.D.:
Paní primátorko, my tadystěmi projekty kolem povodní a tím opatřením proti nim máme celkem
problém. Protože nejsem si jistý, jestli skutečně byl zpracován povodňový model od, dejme tomu,
přehradní nádrže až po ty Nové Mlýny, což je potřeba řešit s povodím, a vlastně, dalo by se říct, 
v rámci Jihomoravského kraje, nebo toho vymezeného území toho daného povodí. A současně
tady je problém s tím, že ta hladina stoleté vody je zhruba 1,30 m nad tou úrovní, třeba kde má
být nové nádraží, takže je otázka, jestli skutečně všechny ty projekty jsou namístě, jestli skutečně
ty ceny, jak za ty projekty, tak potom za tu realizaci, i když to bude hrazeno částečně, nebo z
větší části z nějakých dotací prostě ministerstev České republiky, jestli je to opravdu zapotřebí?
Protože, například v Chicagu, kde obraceli tok řeky, kdysi splašky lili do jezera, ze kterého potom
čerpali vodu, tak to, ten tok řeky obrátili, ale vyžadovalo to, aby území města se zvedlo řádově
právě  
o ten 1,10 m, 1,30, a oni to zrealizovali. Takže jestli není, nebylo by levnější prostě toto celé
území zvednout? Současně taková podobná situace nastala před mnoha staletími v Praze, 8, 9
let zpátky, kdy ty gotické sklepy, které jsou teď navštěvovány, na Starém Městě a tam, tak ty
samozřejmě svého času nebyly žádnými sklepy, ale byly to objekty, které byly na úrovni tehdejší
úrovně prostě toho území, no a časem došlo k tomu, že se prostě ty ulice a chodníky prostě
zvedly na stávající,  postupně, na stávající  úroveň. Čili  já  si nejsem jistý, jestli  skutečně tady
všechny ty projekty, který tady teď řešíme, jestli jsou úplně na místě a jestli není možné najít
nějaké rozumnější řešení, které by bylo levnější a, možná, i účinnější. Protože jsme se bavili o
nějakých rozlivných plochách, ale to jsme se bavili  tady kousek, na území Brna, potom něco,
možná, je u Židlochovic, ale je potřeba to skutečně pojmout zcela komplexně. A proto klíčový
dotaz  vlastně  je,  jestli  je  skutečně  ten  povodňový  model  zpracován  až  po  ty  Novomlýnské
nádrže, popřípadě ještě dále? Abychom viděli, jaké jsou případné rezervy. Protože voda žádné
hranice okresu, krajů, nebo něco podobného, nebo měst neuznává, a je to proto potřeba řešit
skutečně komplexně.

Mgr. Petr Hladík, 1. náměstek primátorky:
Já, když to tak dneska tady poslouchám, tak kdyby kolegové z SPD byli ve vedení města, tak té
agendy  bysme  měli  výrazně  méně.  Nicméně  teďka  trochu  vážně  k  tomu  dotazu.  Já  jsem
historicky taky přemýšlel vo tom, že by se Svratka dala splavnit a že bysme mohli jezdit třeba vod
přehrady po Modřice a vystupovat s mezizastávkami u Ronda a u hlavního nádraží. Pak mně to
přišlo ne úplně levný, tak jsme se vrátili zpátky, k přírodě blízkým, protipovodňovým opatřením. A
teď úplně vážně. Třetina území města Brna je rozlivovým územím, tak jak jej stanovuje plán pro
zvládání  povodňových  rizik.  Nedá  se  tam  nic  povolovat,  stavět,  potažmo  velmi  těžce  i
rekonstruovat. A je to prostě záležitost, která brzdí výrazným způsobem rozvoj města Brna. To je
ad 1). Ad 2), dneska obyvatelé města Brna, především té centrální části, nemají přístup k řece a
ty  2  řeky,  které  dneska  máme,  tak  skýtají  obrovské  možnosti,  z  pohledu  rekreace  a
volnočasového využití okolí těchto řek.  A právě tyto projekty kloubí, řekněme, obojí, to znamená,
jak protipovodňovou ochranu a vyjmutí  těch rozsáhlých území ze záplavového území,  tak tu
funkci  rekreační  a  adaptační.   Povodňový  model  zpracovaný  je,  jsou  zpracované  plány  pro
zvládání povodňových rizik. Teď bude se vydávat nový plán pro zvládání povodňových rizik, což
vydává  Ministerstvo  životního  prostředí,  
k 1. lednu 22, zároveň město Brno, spolu s Povodím Moravy, vysoutěžilo firmu, která zpracuje,
řekněme, dynamický povodňový model, to znamená, budeme moci modulovat cokoliv, co v tom
území se nově postaví,  nebo jenom části  některých zařízení, tak, jakým způsobem a o kolik
zvedne hladinu,  na jaké části  území města Brna.  A to prosím nejenom na Svratce,  ale i  na
Svitavě, protože ty 2 projekty, které tady máme, 2 rozsáhlá území, tak jsou spojitá území. To
znamená,  nestačí  pouze  ochrana  z  území  Svratky,  ale  je  tam  potřeba  i  Svitava,  protože
samozřejmě, při hypotetické situaci, že prší pouze v povodí Svratky a neprší v povodí Svitavy,



tak matematicky  bude docházet  k  otočení  na toku řeky Svitavy,  zpětnému vzdutí,  a  tudíž  k
záplavě území kolem Svitavy právě vodou z řeky Svratky. Takže ano, je to potřeba.

Ing. Ivan Fencl, Ph.D.:
Děkuji za velmi rozsáhlou odpověď panu náměstkovi Hladíkovi. Neslyšel jsem teda tu odpověď 
na mou otázku, zda je zpracován komplexní povodňový model, od přehrady až k Novomlýnským
nádržím, jenom jsem slyšel o tom, že povodňový model nějaký je a že vznikne nějaký dynamický
model, který to bude řešit na území města Brna. Takže mě zajímá skutečně celá ta oblast. Je
samozřejmé, a to je úplně bez debaty, že tady je důležité, aby ty povodňové modely, nebo ty
povodňová řešení zahrnovala obě dvě řeky. To jako je absolutně jasné, to je bez debaty, tady
není co řešit. Je škoda, že skutečně Brno nemá žádnou, jako bych řekl, dominantu v některé z
těch řek.  Samozřejmě,  nejsou to řeky typu,  například Vltava,  nebo jiných významných řek v
jiných velkých městech, takže tadyta rekreační, ten nějaký rekreační prvek asi bude vždy u nich
chybět.  Ale  ty  města  některá,  jiná,  která  zase  ty  řeky  třeba  úplně  nemají,  nebo  jsou  přímo
průmyslové, právě třeba jako v Hamburku, tak mají spoustu, nebo mají jezera, která nějakým
způsobem vytvářejí  ten rekreační prostor.  Takže Brno by asi,  možná, mělo se zabývat touto
myšlenkou,  i  když  chápu,  že  tady  těch ploch,  pro  toto,  příliš  není.  Ale  ten prostor  se našel
například v New Yorku, v Central Parku, teď nově vzniká centrum v Taškentu, moderní, kde je
samozřejmě také dominantou jezero,  a večer potom vhodné nasvětlení.  Takže je potřeba se
dívat a hledat nějaká řešení, která spíše můžou sloužit té funkci rekreační. Naše řeky asi to příliš
nebudou, i když musím říct, že oblast kolem Riviéry je, jako si myslím, velmi dobře pojatá. Ještě
jsem chtěl něco dodat, ale zrovna teď mi ten bod, ještě jeden, vypadl, takže už k tomu asi se
nevyjádřím. Nicméně budu rád,  když dostanu odpověď na ten komplexní  model celého toho
území, části jižní Moravy.
 
Mgr. Petr Hladík, 1. náměstek primátorky:
V rámci plánu pro zvládání povodňových rizik jsou veškerá rozlivná území všech toků na území
České republiky, takže tam se to dá dohledat, jak ve stávajícím plánu pro zvládání povodňových
rizik, tak v novém plánu pro zvládání povodňových rizik. Právě to byla transformace evropské
legislativy, která zavedla tenhleten jednotný systém. Takže to existuje, odpovědnost za to má, jak
už jsem zmínil,  Ministerstvo životního prostředí,  které,  ve spolupráci  s jednotlivými  povodími,
povodím 3 řek na našem území, tak zpracovává tyto plány a rozlivné území.

Ing. Ivan Fencl, Ph.D.:
Tak já bych chtěl ještě reagovat na jednu věc. Pan náměstek Hladík říkal, že by zástupci SPD 
v radě případně měli mnohem jednodušší agendu, no tak, já myslím, že bychom to řešili, tento
bod, samozřejmě také, ale možná jinak. A jedna z těch možností se právě nabízí, to navýšení
stávajícího území v přilehlých oblastech. A samozřejmě, asi bychom už dávno zadali, ne až teď,
zadali ten dynamický model, o kterém hovořil pan náměstek Hladík, a ten by skutečně zahrnoval
celou tu oblast, která je relevantní. Čili i samozřejmě daleko za hranice města Brna.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Nějaké další dotazy? Nejsou, můžeme přistoupit k hlasování. Zahajuju hlasování:

Hlasování č. 87: 42 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

- posouzení projektu „Realizace protipovodňových opatření města Brna – etapa XXXI –
projektová dokumentace“, které tvoří přílohu č. 63a tohoto zápisu,

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.

- zařazení projektu ORG 5495 „Realizace protipovodňových opatření města Brna – etapa
XXXI – projektová dokumentace“ s celkovými náklady ve výši 79 637 tis. Kč a dobou
realizace 2021-2025 do rozpočtu kapitálových výdajů města Brna,

- rozpočtové  opatření  dle  tabulky  za  účelem realizace  projektu  ORG 5495  „Realizace
protipovodňových opatření města Brna – etapa XXXI – projektová dokumentace“, která
tvoří přílohu č. 63b tohoto zápisu.

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z8-33/20211109-87-41551.html


JUDr. Robert Kerndl, náměstek primátorky:
Já bych rád, v souladu s jednacím řádem, dal návrh na znovuzařazení bodu 72).
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
72), to bylo to, ten materiál  Žádost o prominutí části nájemného - Chlumco s.r.o., kde jsme
nepřijali usnesení. Takže návrh na znovuzařazení tohoto bodu. Zahajuji hlasování:

Hlasování č. 88: 30 - 3 - 4 

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Usnesení  bylo  schváleno,  návrh byl  schválen.  To  znamená,  jsme znovu  v  bodě 72)  a  dám
hlasovat o variantě A.

72. Žádost o prominutí části nájemného - Chlumco s.r.o.

K  opětovnému  hlasování  o  návrhu  usnesení  k  bodu  72),  ve  variantě  A,  bylo  přistoupeno  
bez rozpravy:

Hlasování č. 89: 29 - 0 - 6 

Schválené usnesení:
ZMB bere na vědomí
žádost společnosti Chlumco s.r.o. IČO 29294118, se sídlem Sukova 553/2, Brno-město, 602 00
Brno o prominutí nájemného, týkající se prostor a movitých věcí pronajatých na základě Smlouvy
o nájmu prostor sloužících k podnikání ze dne 3. 6. 2019 uzavřené jménem statutárního města
Brna  s  Národním divadlem Brno,  příspěvkovou  organizací  IČO:  00094820,  se  sídlem Brno,
Dvořákova 11, okres Brno-město, PSČ 65770.

ZMB schvaluje
prominutí části nájemného ve výši 35 854,80 Kč společnosti Chlumco s.r.o. IČO 29294118, se
sídlem Sukova 553/2, Brno-město, 602 00 Brno na základě Smlouvy o nájmu prostor sloužících k
podnikání ze dne 3. 6. 2019 uzavřené jménem statutárního města Brna s Národním divadlem
Brno, příspěvkovou organizací IČO: 00094820 se sídlem Brno, Dvořákova 11, okres Brno-město,
PSČ 65770.

76. Projekt  „Nový  domov“  –  smlouva  o  poskytnutí  návratné  finanční  výpomoci;  zástavní
smlouva; rozpočtové opatření

Rozprava

Ing. arch. Iva Kremitovská:
Já bych Vás poprosila, abyste mně ujasnili  několik faktů. Takže, my už jsme 2.000.000 dali  
na  nákup  nemovitosti,  navyšujeme  o  10.439.000,  s  tím,  že  zřejmě  tedy,  předpokládám,  že
nemovitost už je koupená, a my budeme mít, abych to citovala přesně, protože ten právní pojem
mi určitě vysvětlíte, že budeme mít, a teď to nemůžu najít, právo první instance k zástavnímu
právu? Nebo něco takového to tam je, v té zástavní smlouvě? Omlouvám se, já jsem mezitím
přelistovala někam jinam. Tak, že budeme mít zástavní právo v prvním pořadí. To znamená, že
tam budou moci být zapsány jinačí, nebo jak si mám vysvětlit to první pořadí? To je jedna věc.
Druhá  věc  je,  že  v  tom splátkovém kalendáři  je  pouze  ta  částka,  těch  10.439.000,  takže  
ty 2.000.000 budou splaceny dřív, podle toho původního splátkového kalendáře? Takže to jsou 
3  dotazy.  Jestli  je  nemovitost,  je  koupená,  jestli  budeme  zapsáni  jenom my,  vždycky,  jako
zástavci, a kdy se budou splácet ty první 2.000.000?

Ing. Ivan Hloušek, vedoucí Odboru implementace evropských fondů MMB:
Nemovitost je zapsaná v katastru na spolek, to jsme ověřovali. Co se týká toho zástavního práva,
je to tak, že pokud by došlo k nějakému, nepředvídatelným událostem a my to zástavní právo
museli použít, tak budeme první pořadí, tak jak, to znamená, my, jako město Brno, bude prvně
zhojeno, jestli to říkám dobře, právnicky? A ta třetí otázka, co se týká splátkové kalendáře. V této
smlouvě o návratné finanční výpomoci je splátkový kalendář nastaven na tu částku 10.000.000 
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a nějaké té, 439.000, teďka. Teď před sebou nevidím. A co se týká těch 2.000.000 schválených
na květnovém zastupitelstvu, tak to je řešeno jinou smlouvou s jiným splátkovým kalendářem.
Nebo respektive samostatnou smlouvou s jiným splátkovým kalendářem.

Ing. Ivan Fencl, Ph.D.:
My, jako v principu, jsme vůbec proti, my nechcem jít do detailů, nám se ten projekt, jako takový,
tak jako tak nelíbil. A navíc, je tedy základní problém, že se bavíme o žadateli, který je mimo
město Brno a realizuje svůj projekt mimo území města Brna. Čili to je samozřejmě něco, co, s
čím nemůžeme souhlasit. Tady, ještě k té diskusi ohledně toho, zda město Brno bude první v
pořadí, tak si nejsem jistý, jestli potom se to ještě neřeší nějakým poměrem. Takže nevím, jestli
skutečně, i při těch částkách, kde ten spolek vezme peníze na to splácení. Protože, jestli jsem
dobře viděl, tak by snad celá ta částka, pokud to teda nebylo v jiném, podobném bodě, protože
nevím, proč to, tadytoto řeší ve 2 bodech, ale dobře, že to, že tam je nějaká cílová, cílové období,
snad podzim roku 23. Takže, to je dost – za a) podivné, a za druhé, ty lokace. Takže my s tímto
projektem  
a s jeho podpořením nesouhlasíme.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Tak, já nevím, jestli pan Hloušek nějak zareaguje? Výborně.

Ing. Ivan Hloušek, vedoucí Odboru implementace evropských fondů MMB:
Jenom zkusím se vyjádřit k té částce. Je to částka, která je krytá dotací, proto je ta splátka, tak je
tak rychlá  a  vlastně  navázána na vypořádání  toho  projektu  a  proplacení  z  dotace,  která  se
vyplácí zpětně. To znamená, pokud spolek Tady to mám rád tu dotaci obdrží, tak ji potom použije

na splátku městu Brnu.

Ing. Ivan Fencl, Ph.D.:
Slyšel jsem dobře, že pokud spolek tu dotaci obdrží? Pokud?

Ing. Ivan Hloušek, vedoucí Odboru implementace evropských fondů MMB:
V materiálu, jedna z příloh, Rozhodnutí o poskytnutí dotace, to znamená, ten spolek tu dotaci
formálně i obdržel, je na to uzavřen právní akt – poskytnutí dotace. Ale ještě ji fakticky, ty finanční
prostředky, neobdržel, protože prvně ty výdaje musí prokázat, a potom je proces administrace
těch  žádostí  o  platbu.  A  pak  teprv  obdrží  finanční  prostředky.  Je  to  ex-post  financování,  to
znamená, prvně se ty prostředky musí vydat, a potom je převedena příjemci dotace, ta vlastní
dotace.  
A na tudle dotaci je vlastně ta návratná finanční výpomoc, kterou obsahuje tenhle materiál.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Nějaké další dotazy? Není tomu tak, tak můžeme přistoupit k hlasování. Zahajuju hlasování:

Hlasování č. 90: 33 - 4 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB bere na vědomí

- žádost spolku Tady to mám rád, z.s., se sídlem Mokrá 313, 664 04 Mokrá-Horákov, IČO:
27032582, ze dne 20. 9. 2021 o poskytnutí návratné finanční výpomoci v souvislosti s
realizací projektu "Nový domov",

- návrh zástavní smlouvy uzavírané mezi statutárním městem Brnem a spolkem Tady to
mám rád, z.s., se sídlem Mokrá 313, 664 04 Mokrá-Horákov, IČO: 27032582.

ZMB schvaluje
- poskytnutí návratné finanční výpomoci ve výši 10 439 tis.  Kč z rozpočtu města Brna

spolku Tady to mám rád,  z.s.,  IČO 27032582, se sídlem Mokrá 313, 664 04 Mokrá-
Horákov, za účelem předfinancování II. a III. etapy projektu "Nový domov" s termínem
vyúčtování 30. 11. 2023,
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- smlouvu o poskytnutí  návratné finanční výpomoci mezi statutárním městem Brnem a
spolkem Tady to  mám rád,  z.s.,  se sídlem Mokrá 313,  664 04 Mokrá-Horákov,  IČO
27032582, která tvoří přílohu č. 64a tohoto zápisu,

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.

- zvýšení celkových nákladů projektu ORG 5490 „Nový domov“ z 2 000 tis. Kč na 12 439
tis. Kč (kapitálové výdaje),

- rozpočtové  opatření  dle  tabulky,  která  tvoří  přílohu  č.  64b  tohoto  zápisu,  za  účelem
realizace projektu ORG 5490 "Nový domov".

ZMB pověřuje
Ing. Ivana Hlouška, vedoucího Odboru implementace evropských fondů Magistrátu města Brna,
podpisem příslušné smlouvy o poskytnutí návratné finanční výpomoci.

77. Projekt „Aktualizace Akčního plánu pro udržitelnou energii a klima města Brna“ – smlouva
o poskytnutí dotace

Rozprava

Ing. Ivan Fencl, Ph.D.:
Já jsem se teda chtěl zeptat na jednu věc. My tady, v rámci tohoto programu, potom, jako město,
bojujeme proti CO2, a teda asi proti té klimatické změně, tak já jsem se chtěl zeptat. Tadyten
akční plán, a možná se pletu, možná že byl jenom aktualizovaný před 2 lety, teď nevím přesně,
už navazoval na předchozí akce, předchozího vedení města, tak o kolik procent se podařilo, v
rámci tohoto, těch aktivit města Brna, snížit hladinu CO2 a jaká je aktuální hladina CO2 na území
města Brna, kolik tun vypouštěných exhalací, které obsahují CO2, se podařilo za ty poslední 2
roky,  
v rámci naplňování závěrů tohoto projektu, dosáhnout?

Mgr. Petr Hladík, 1. náměstek primátorky:
My samozřejmě tuto záležitost monitorujeme, pouze v těch prvních 2 osách, ta třetí teprve bude
přicházet. Já bych navrhoval, že bych Vám dal písemnou odpověď, protože to samozřejmě není
úplně jednoduchá záležitost.

Ing. Ivan Fencl Ph.D.:
Ano, dobře. Děkuju za tento návrh, budu se těšit na písemnou odpověď.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Žádné další dotazy nejsou, zahajuji hlasování:

Hlasování č. 91: 38 - 0 - 4 

Schválené usnesení:
ZMB bere na vědomí
rozhodnutí  č.  1200700002  o  poskytnutí  finančních  prostředků  ze  Státního  fondu  životního
prostředí  ČR v rámci  Národního programu Životní  prostředí  na projekt  "Aktualizace Akčního
plánu pro udržitelnou energii a klima města Brna".

ZMB souhlasí
s podmínkami rozhodnutí č. 1200700002 o poskytnutí finančních prostředků ze Státního fondu
životního prostředí  ČR v rámci  Národního programu Životní  prostředí  na projekt  "Aktualizace
Akčního  plánu  pro  udržitelnou  energii  a  klima  města  Brna",  které  jsou  nedílnou  součástí
rozhodnutí o poskytnutí finančních prostředků.

ZMB schvaluje
smlouvu  č.  1200700002  o  poskytnutí  podpory  ze  Státního  fondu  životního  prostředí  České
republiky na projekt "Aktualizace Akčního plánu pro udržitelnou energii a klima města Brna" mezi
statutárním městem Brnem a Státním fondem životního prostředí České republiky,  se sídlem
Kaplanova 1931/1, 148 00 Praha 11, IČO 00020729, která tvoří přílohu č. 65 tohoto zápisu.
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Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.

ZMB pověřuje
na základě čl. 3.2.3 Metodiky implementace projektů (spolu)financovatelných z evropských fondů
a  národních  programů  Radu  města  Brna  schvalováním  dodatků  smlouvy,  které  budou  v
budoucnu vydávány ke smlouvě č. 1200700002 o poskytnutí podpory ze Státního fondu životního
prostředí České republiky na projekt "Aktualizace Akčního plánu pro udržitelnou energii a klima
města Brna“.

***
ZMB ukládá Radě města Brna předložit Zastupitelstvu města Brna závěrečné vyúčtování projektu
 T: po ukončení projektu
***
úkol č.: [Z8/33/77]
zodpovídá: RMB     [29]  
termín: [po ukončení projektu]   

78. Projekt  „Realizace  protipovodňových  opatření  města  Brna  –  etapa  XXX  –  projektová
dokumentace“ – změna parametrů posouzení projektu

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 92: 41 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

- změnu parametrů posouzení projektu „Realizace protipovodňových opatření města Brna
– etapa XXX – projektová dokumentace“, která tvoří přílohu č. 66 tohoto zápisu,

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.

- zvýšení  celkových nákladů projektu  ORG 5418 „Realizace protipovodňových opatření
města Brna – etapa XXX – projektová dokumentace“ z 13 300 tis. Kč na 38 882 tis. Kč
(kapitálové výdaje) a prodloužení doby realizace do roku 2024.

 
79. Návrh prodeje bytových domů Ibsenova 9, 10, 11, Brno včetně pozemků 

Rozprava

Ing. Karin Karasová:
K předkládanému materiálu máme 3 zásadní připomínky. První je ta, že zákon o obcích jasně
mluví o tom, že obec může prodávat svůj majetek jenom za cenu místě, čase obvyklé. Tady
máme návrh na 30.000 Kč/m2 a já jenom připomínám, že nám nebyl dán k dispozici znalecký
posudek, nebyl nám zaslán. Vím, že tady asi i k dispozici bude, k nahlédnutí, ale rádi bychom se
na něj podívali podrobně. Jsme přesvědčeni o tom, že 30.000 Kč/m2, v centru Brna, není cena
adekvátní.  Ceny se pohybujou, v novostavbách, od 100 po 125.000 Kč. Proto bychom se rádi
podívali na to, jak k této sumě pan znalec přišel. A město v současné době staví byty zhruba za
50, nebo 60.000/m², bez pozemku, a tady budeme prodávat za 30.000 Kč/m2? Druhá připomínka
je ta,  že tady zase budeme dělat  výjimku z pravidla,  kdy se,  vždycky v minulosti,  prodávaly
bytové domy, kde návratnost byla vyšší jak 15 let. U tohoto bytového domu, byť městská část
navýšila cenu investice, je stále 10 let. Tak se ptám, proč k tomuto kroku přistupujeme? Třetí věc
je ta, že téměř jednohlasně zde byla schválena jakási Strategie bydlení města Brna, kde jsme se
zavázali, že počet obecních bytů neklesne pod 15 % všech bytů. V současné době jsme už dost 
pod 15 %. Město nestaví, ale nadále prodává. Z tohoto důvodu bych byla za to, aby se tento
materiál stáhl a znovu projednal v orgánech a znovu jste přehodnotili, zda opět snížíme počet
obecních bytů.
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David Aleš:
Já se pokusím zareagovat. 

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Pardon, technická. Paní starostka Karasová.

Ing. Karin Karasová:
Jsem dala návrh na stažení, poprosím.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Jo, pardon. Takže bez diskuse, návrh na stažení, hlasujeme. Zahajuju hlasování:

Hlasování č. 93: 11 - 2 - 21 

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Návrh nebyl přijat. Pokračujeme v diskusi.

David Aleš:
Já, i tak, jak se očekává, na to musím zareagovat. Jednak, tato privatizace se táhne už 5 let,  
od roku 2016, a už mělo být, za předchozího vedení, všechno vyřešeno a hotovo. Těm lidem to
bylo slíbeno a já si  myslím, že sliby se mají plnit.  Taky bych jí  rád připomněl, paní kolegyni
Karasové,  že  toto  jsme  měli,  když  jsme  ještě  byli  na  jedné  kandidátce,  v  našem volebním
programu, že to lidem umožníme, na Lesné. A teďka k těm cenám. Předpokládám, že to bylo
zpracováno na  základě  znaleckého posudku,  a  za podobné částky,  podlahové,  za m2,  jsme
prodávali i jiné domy, v minulých 3 letech, pokud si dobře vzpomínám. Takže to není tak, že by 
v tomto případě něco mělo být uděláno jinak než v minulosti. A pokud paní kolegyně naráží na to,
že byly aktualizována výše nákladů, které je nutné do toho domu vložit, tak ano, oni se zdražily
veškeré vstupy a rekonstrukce toho domu, kde jsou okna v původním stavu, kde jsou řetejčko 
v původním stavu, špatný výtah a tak dále a tak dále, tak prostě všechno se zdražuje. V tuto
chvíli, v těch 3 vchodech, kde je téměř 70 bytů, je kromě 2 rodin, všichni o to mají zájem. Myslím
si,  že  by  bylo  od  nás  velmi  férové,  kdybysme to  těm lidem umožnili,  a  musím říct,  že  tím
pomůžete  
i  městské části, která před sebou valí, hrne nějaký relikt minulosti, kdy nám chybí v bytovém
fondu třeba 1,5-2.000.000.000, a raději to využijeme na rekonstrukci dalších bytových jader v
domech, které máme ve správě a kde jsou nájemníci, kteří chtějí bydlet v obecním. 

Ing. Karin Karasová:
Pro mě trošku nekomfortní, že se tady, v rámci opozice, dohadujeme, nicméně určitě odpovím 
i svému kolegovi. A vlastně je to vzkaz i pro Vás, že my jsme nikdy nesouhlasili s prodejem
bytových domů, jako takových, ale jenom bytových domů, kde se nevyplatí oprava, a stanovila se
tam, stanovil se tam počet roků, 15 let. U tohoto bytového domu se to nedodržuje. Druhá část mé
odpovědi  je,  panu  Alešovi,  ano,  navyšuje  se  cena  oprav,  ale  taky  cena  bytu  stoupá,  určitě
neklesá, nebo nezůstává na stejné úrovni. A zatřetí chci říct, já vím, že to prohlasujete v rámci
koalice, ale nicméně chci upozornit, že je to precedens a otevíráte Pandořinu skříňku. Protože
nedovedu si představit, jak teď odmítnete další nájemníky obecních bytových domů, kteří budou
chtít privatizovat a který budou mít stejné vstupy, jak má bytový dům Ibsenova. Zda jim budete
mít sílu říci, tak oni ještě mohli, ale Vy už ne. Čili je to na Vás.

David Aleš:
Tak, já se to snažím nebrat osobně a myslím si, že to s paní kolegyní nemáme osobně, že prostě
máme na věc každý jiný názor, nicméně bych zareagoval. Co se týká toho, jak se postavíme 
k dalším, i  jiným žadatelům, tak zde říkám, těmto lidem jsme to už usnesením v roce 2016,
neříkám, slíbili, ale už jsme hlasovali o tom, že jim to umožníme. To není o tom, jak se teďka
postavíme  
k nové žádosti, která byla podaná letos, loni, nebo v příštím roce. To je první věc. A druhá věc,
pokud navrhujete, abysme si dům nechali a opravili, tak fajn, v tom případě já budu možná trošku
drzý, ale pak nedávejme na domy na Rybníčku a dejme městské části Brno-sever, ne půjčku, ale
dotaci. Protože mi to trošku připomíná, jak z Postřižin – Pane správče, musíte se více snažit! Ale
ty peníze si sežeňte, kde chcete. Já fakt nemůžu za to, že tady se v letech 90 a 2000 dělaly jiné
věci a neopravoval se bytový fond na severu. Sedl jsem si na židli a snažím pracovat na tom,
abysme to opravili. Ale ty prachy bohužel netisknu.
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Bc. Jiří Kment:
Já jsem tady už několikrát slyšel, že těm obyvatelům jsme privatizaci slíbili, takže bysme to měli
dodržet. Ale pravda je taková, že z těch, kterým jsme to slíbili, už v tom domě jich moc nezůstalo.
Jsou tam prostě, nechci říct, spekulanti, ale prostě někdo, kdo si ty byty vyměnil a teď prostě to
chce zprivatizovat. Takže těm jsme to neslibovali, ti se tam dostali až později. Každopádně, kolik
jich je, není to v materiálu uvedeno, kolik je tam těch původních, kterým se to slíbilo, a kolik je
tam těch nových. Pamatuju si, že jsme podobný prodej už tady taky schvalovali. Myslím, nakonec
prošel,  tam  byly  asi,  jestli  polovina,  nebo  víc  jak  polovina  už  těch,  kteří  se  tam  jakoby
přestěhovali později. No, a co se týká té ceny, to opravdu považuju za špatný vtip. Návratnost
rekonstrukce  
10 let a zbavovat se takového rozsáhlého domu, no, opravdu pro toto hlasovat nebudeme.

David Aleš:
Tak já odpovím panu kolegu Kmentovi. Samozřejmě, že v tom domě už nejsou všichni ti, kteří
privatizovat nechtěli. Protože při vědomí toho, že už se našlo 70 %, tak si v mezidobí ty byty
vyměnili, protože chtějí bydlet v obecním. A teď v tom domě bydlí všichni ti,  kteří privatizovat
chtějí. Tak to dává smysl.

Ing. Karin Karasová:
K poslednímu vystoupím. Jenom chci upozornit opravdu na tu cenu. A jenom pro dokreslení. My
budeme prodávat byt 2+1, 50 m², včetně pozemku, za 1.500.000. Ať mi někdo ukáže, v rámci
Brna,  celého  Brna,  okrajových  částí,  kde  se  prodává  2+1  za  1.500.000?  Za  tuto  cenu  se
neprodávají byty už ani 50 km od Brna. Celková částka je 124.000.000. To znamená, že my
připravujeme město Brno řádově o desítky, ne-li o stovku milionů korun. Jenom si to, prosím,
uvědomte.

Bc. Jiří Kment:
Chtěl  bych se k tomuhle připojit.  Protože já si  opravdu myslím, že v dnešní době nemůžem
prodat za takhle nízkou cenu. Protože, i když se podíváte na běžné komerční ceny bytů, které
jsou  
k rekonstrukci, v naprosto stejném stavu jako ty, které teďka prodáváme, tak ta cena je násobně
vyšší. Tohle opravdu nelze podpořit.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Já bych k tomu asi jenom uvedla, že ty byty, které jsou na běžném trhu, tak nejsou zatíženy
nájemními smlouvami na dobu neurčitou, což se, pravděpodobně, v té ceně odráží. 

Richard Mrázek:
No, to by ale potom nesměli tam být ti, kteří chtějí všichni privatizovat. To znamená, ty de facto
žádnými  nájemními  smlouvami  ten  objekt  nezatěžují.  Já  se  chci  zeptat  na  jednu  věc.  Jak
můžeme hlasovat o materiálu, který není kompletní? Proč v tom materiálu nemáme znalecký
posudek?

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Znalecký posudek je k nahlédnutí, což jsem na začátku četla. Vy jste materiály dostali, v souladu 
s jednacím řádem, 6 dnů předem. Pokud jste měli za to, že by bylo potřeba něco doplnit, byl
nejmenší problém se o to přihlásit. A je to standardní postup, že některé z podkladů, které jsou
přílohami materiálů,  tak jsou pouze k nahlédnutí.  Takže tu možnost  máme, samozřejmě, jak
říkám, četla jsem to už ráno při zahájení zastupitelstva, že znalecký posudek je k nahlédnutí.
Takže  jste  měli  minimálně  čas,  v  rámci  přestávky,  pokud  byste  skutečně  měli  zájem se  se
zněním znaleckého posudku seznámit. A navíc, jak říkám, mohli jste o to požádat kdykoliv v té
6denní lhůtě, když jste věděli, že Vám v tom materiálu něco chybí. 

Bc. Tomáš Koláčný, náměstek primátorky:
Já prosím o pětiminutovou přestávku na poradu našeho klubu.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Dobře. Vyhlašuji pětiminutovou přestávku.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Tak,  dovolím  si  připomenout,  že  záměr  prodeje  těchto  nemovitostí  za  stanovenou  částku  
dle znaleckého posudku jsme schválili na zastupitelstvu 8. 12. 2020, Jenom Vám chci říct, že  



na tom zastupitelstvu byl přítomen znalec, který byl připraven odpovídat Vám na Vaše dotazy,
které  jste  v  té  době  neměli.  Samozřejmě  je  naprosto  legitimní,  že  tuto  debatu  vedete  teď,
bohužel,  vzhledem k tomu,  že předtím vedena nebyla,  tak  dnes tady  znalec přítomný není.
Vzhledem  
k tomu, že máme za to, že by dotazy, které směřují  na cenu a oprávněnost  ceny,  měl hájit
znalec, nikoli politici, rozhodli jsme se, že navrhneme stáhnout tento bod, budeme samozřejmě o
tom hlasovat. Pokud bude bod stažen, tak bude zařazen na jednání prosincového zastupitelstva.
Bude tady přítomen znalec, který stanovil  cenu dle znaleckého posudku, a budete moci klást
dotazy přímo jemu. Ještě než dám hlasovat, byť už jsem naznačila ten postup, tak se hlásí pan 
zastupitel Aleš.

David Aleš:
Já  děkuji,  paní  primátorko,  že  můžu  k  tomu  promluvit.  Já  poprosím,  kolegové  a  kolegyně,
uvědomme si, že ti lidé už mají vyjednaný úvěr a že nás o to žádají a že, zvlášť v dnešní době,
zaznělo to tady, o pár bodů zpět, jak stoupají úrokové sazby, tak ti lidé o tu nabídku přijdou.  
A myslím si, že za měsíc se tady nic nezmění. Radou tento materiál prošel jednomyslně, 9 z 11,
teda  9  z  9  přítomných.  Tak  teď  opravdu  nechápu,  proč  do  toho  taháme,  že  sem budeme
přizvávat znalce, když, a teď nic ve zlém, já si myslím, že paní kolegyně Karasová ten názor
nezmění. Má ho prostě nějaký, já ho respektuji, a bude ho mít takový i nadále. Protože prostě
takto k tomu přistupují. Takže se za měsíc nic nezmění.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Ty důvody jsem vysvětlila. My jsme na radě neměli potřebu informovat se znalce, nebo probírat 
s ním dopodrobna ten způsob, jaký zvolil, když došel ke svému znaleckému závěru. Evidentně
tady na to dotazy jsou. Znovu jenom opakuji. Je škoda, že jsme tyto dotazy, nebo že z Vašich řad
tyto dotazy na cenu nezazněly v tom prosinci, kdy jsme hlasovali o schválení té ceny, respektive
záměru prodeje za tu cenu, nicméně stalo se tak.  Takže, znovu opakuji  pro,  jako odpověď  
pro pana zastupitele Aleše, vzhledem k tomu, že tady padají dotazy z řad opozice na cenu, tak
považujeme za vhodné, aby tyto dotazy zodpovídal znalec, který tady, z důvodů, které jsem již
zmínila, bohužel dnes není.

Bc. Jiří Kment:
Já bych chtěl požádat, jestli bych ten znalecký posudek, nebo jestli by ho všichni mohli dostat,  
v rámci toho materiálu, nějak dřív, abysme si to stihli prostudovat. 

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Myslím si, že určitě ano. Tak, nyní tedy návrh na stažení bodu z programu. Zahajuji hlasování: 

Hlasování č. 94: 33 - 1 - 3 

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Usnesení bylo schváleno. Návrh byl přijat. Bod je stažen z projednání dnešního programu.

80. Prodej pozemku p. č. 1666/13, k. ú. Starý Lískovec 

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka – navrhla společné hlasování o bodech 80) – 88) týkajících
se návrhů na prodej pozemků, vyjma bodu 85), který byl stažen.

Bc.  Jiří  Kment  –  z  důvodu  podané  petice  k  navrhovanému  prodeji  požádal  o  samostatné
hlasování o bodu 84).

Ing. Karin Karasová – požádala o samostatné hlasování o bodu 80).
David Aleš – požádal o samostatné hlasování o každém bodu.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka – vyhověla žádosti Davida Aleše a přistoupila k postupnému
projednávání bodů dle schváleného programu zasedání.

K hlasování o přijetí usnesení k bodu 80) bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 95: 37 - 0 - 3 

Schválené usnesení:

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z8-33/20211109-95-43875.html
https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z8-33/20211109-94-43814.html


ZMB schvaluje
prodej pozemku p. č. 1666/13 – zastavěná plocha a nádvoří o výměře 18 m² k. ú. Starý Lískovec
XXX. XXXXXX XXXXXXXXXX za dohodnutou kupní cenu ve výši Kč 47 000 Kč a za podmínek
kupní smlouvy, jež tvoří přílohu č. 67 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.

81. Prodej pozemku p. č. 198, k. ú. Maloměřice

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 96: 36 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
prodej pozemku p. č. 198 – zastavěná plocha a nádvoří o výměře 125 m² k. ú. Maloměřice XXX.
XXXXXX XXXXXXXXX za dohodnutou kupní cenu ve výši 289 500 Kč a za podmínek uvedených
v kupní smlouvě, která tvoří přílohu č. 68 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.

 
82. Prodej pozemku p. č. 108/18, k. ú. Ivanovice. Zřízení služebnosti inženýrské sítě 

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 97: 40 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

- prodej pozemku p. č. 108/18 – zahrada o výměře 36 m² manželům XXX. XXXXXXXX
XXXXXXXXX a XXX. XXXXXXX XXXXXXXXX za dohodnutou kupní cenu ve výši 83 720
Kč,

- zřízení  služebnosti  inženýrské  sítě  ve  prospěch  společnosti  Brněnské  vodárny  a
kanalizace, a.s. se sídlem Pisárecká 555/1a, Pisárky, 603 00 Brno, IČO: 46347275 a
statutárního města Brna,  a  to  na dobu neurčitou a  bezúplatně,  k  tíži  pozemku p.  č.
108/18 k. ú. Ivanovice, spočívající v povinnosti povinných respektovat ochranné pásmo
splaškové kanalizační stoky DN 300, umožnit vstup a vjezd na pozemek p. č. 108/18 k.
ú. Ivanovice,

to vše za podmínek kupní smlouvy a smlouvy o zřízení služebnosti,  která tvoří  přílohu č. 69
tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.

83. Prodej pozemku p. č. 849/2, k. ú. Ivanovice 

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 98: 41 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
prodej pozemku p. č. 849/2 – zahrada o výměře 26 m² k. ú. Ivanovice XXX XXXXXXXXXXX za
dohodnutou kupní cenu ve výši 70 828,10 Kč a za podmínek kupní smlouvy, která tvoří přílohu č.
70 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.

84. Prodej části pozemku p. č. 3966/29, k. ú. Řečkovice

Rozprava
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Bc. Jiří Kment:
V tomto bodě jsem si všiml, že tam proběhla i nějaká petice mezi obyvateli přilehlých bytových
domů. Hrozí tam, že zmizí nějaký takový, zelený pás. Takže já budu určitě proti.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Někdo další do diskuse? Není tomu tak. Zahajuji hlasování:

Hlasování č. 99: 37 - 1 - 3 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
prodej části pozemku p. č. 3966/29 – ostatní plocha, která byla oddělena GP č. 3314-210/2021 a
v něm označena jako pozemek p. č. 3966/140 – ostatní plocha o výměře 259 m² k. ú. Řečkovice
společnosti GALANT BRNO, s.r.o. se sídlem Družstevní 2223/21, Řečkovice, 621 00 Brno, IČO
25545931 za dohodnutou kupní cenu ve výši 950 771,30 Kč a za podmínek uvedených v kupní
smlouvě, jež tvoří přílohu č. 71 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.
 
 

86. Prodej části pozemku p. č. 708/25 v k. ú. Nový Lískovec

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 100: 42 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
prodej části pozemku p.č. 708/25 ostatní plocha, ostatní komunikace o výměře 45 m² v k.ú. Nový
Lískovec, oddělené geometrickým plánem č. 1618-194/2021 jako pozemek p.č. 708/44 v k.ú.
Nový Lískovec, XXXX. XXXXXXXX XXXXXXXXX a XXXX XXXXXXXX (každé z nich id. ½) za
dohodnutou kupní cenu ve výši 141.500,- Kč a za podmínek kupní smlouvy které tvoří přílohu č.
72 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.

87. Prodej částí pozemků p. č. 7889/1, p. č. 7878 a p. č. 7877, vše v k. ú. Židenice, společnosti
SAKO Brno, a.s.

Rozprava

Ing. arch. Iva Kremitovská:
Já jsem se chtěla zeptat, zřejmě pana radního Kratochvíla, protože tady je zmiňováno, v tom
pozemku, že, nebo v tom materiálu, že ty pozemky jsou dotčené výstavbou Velkého městského
okruhu potom, jestli  se uvažuje, že toto bude jenom taková nějaká provizorní  záležitost  a to
napojení  potom,  na  tu  městskou  radiálu,  bude  jinačí?  Nebo  jestli  je  to  stejné?  Tam  se,  v
současné době, bavíme asi jenom o přestavbě toho parkoviště pro osobní vozy, ale nevím, jestli
to  má  
i návaznost potom na Velký městský okruh.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Tak nevím, pan radní se sice hlásí, nevím, jestli to spíš není ale otázka na Majetkový odbor? Jo.
Takže poprosím paní vedoucí Baborovskou.

Mgr. Dagmar Baborovská, vedoucí Majetkového odboru MMB:
Já  jenom si  dovolím asi,  v  této  souvislosti,  odkázat  na  vyjádření  OÚPRu,  kteří  tuto  stavbu
popisuje s tím, že jde o přístup zezadu do tohoto areálu, a k tomu omezení VMO by dojít nemělo.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Nějaké další dotazy? Paní zastupitelka Kremitovská.
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Ing. arch. Iva Kremitovská: 
Já se omlouvám, já jsem tedy asi ten materiál špatně pochopila, protože mně to připadne, že
prodáváme ty pozemky, které jsou z čelní části a jsou přes parkoviště pro osobní automobily,  
v současné době?

Mgr. Dagmar Baborovská, vedoucí Majetkového odboru MMB:
Já bych v tomto opravdu odkázala, je to ten geometrický plán, který to tam zaměřuje. On vlastně
vykusuje  kus  toho  pozemku,  jestli  tomu  takle  správně  rozumím,  do  městského  pozemku
nezužuje, to VMO, a nebrání tomu.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Další dotazy? Nejsou. Zahajuji hlasování:

Hlasování č. 101: 38 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
prodej pozemků
 - části p. č. 7877 zahrada o výměře 343 m²
 - části p. č. 7878 ostatní plocha, ostatní komunikace o výměře 64 m²
 - části p. č. 7889/1 zahrada o výměře 1838 m² 
vše v k. ú. Židenice
společnosti SAKO Brno, a.s. (IČO: 607 13 470, sídlo: Jedovnická 4247/2, Židenice, 628 00 Brno)
za dohodnutou kupní cenu odpovídající ceně dle Znaleckého posudku č. 900-07/21 ze dne 15. 8.
2021, která bude navýšena o náklady související s prodejem, 
a za podmínek kupní smlouvy, která tvoří přílohu č. 73 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.

88. Prodej částí pozemků p. č. 8116, 8125, 8126, vše k. ú. Líšeň

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 102: 40 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
prodej 

- části  pozemku p.č.  8116  ostatní  plocha,  zeleň o  výměře 5  m²,  k.ú.  Líšeň,  oddělené
geometrickým plánem č. 4922-6/2020 a v něm nově označené jako pozemek p.č. 8116/2
ostatní plocha, jiná plocha o výměře 5 m², k.ú. Líšeň,

- části  pozemku p.č.  8125  ostatní  plocha,  zeleň o  výměře 6  m²,  k.ú.  Líšeň,  oddělené
geometrickým plánem č. 4922-6/2020 a v něm nově označené jako pozemek p.č. 8125/2
ostatní plocha, jiná plocha o výměře 6 m², k.ú. Líšeň,

- části pozemku p.č. 8126 ostatní plocha, ostatní komunikace o výměře 1 m², k.ú. Líšeň,
oddělené geometrickým plánem č. 4922-6/2020 a v něm nově označené jako pozemek
p.č. 8126/2 ostatní plocha, jiná plocha o výměře 1 m², k.ú. Líšeň,

vlastníkům jednotek bytového domu Bednaříkova 2187/5,628 00 Brno, postaveného na pozemku
p.č. 6112, k.ú. Líšeň, podle podílů na společných částech domu a pozemku dle aktuálních údajů
na LV XXXX pro k.ú. Líšeň, za dohodnutou kupní cenu 41 600,-Kč,
 
zřízení služebnosti 
k tíži pozemku označeného v geometrickém plánu č. 4922-6/2020 jako p.č. 8125/2, k.ú. Líšeň,
spočívající v umístění a vedení vodovodní přípojky inventární číslo M-09796/3 a respektování
jejího ochranného území, v omezení činností v ochranném území, právo vstupu a vjezdu, pro
statutární  město  Brno  a  Brněnské  vodárny  a  kanalizace,  a.s.,  IČO:  46347275,  se  sídlem
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Pisárecká 555/1a, Pisárky, 603 00 Brno
a za podmínek kupní smlouvy a smlouvy o zřízení služebnosti, která tvoří přílohu č. 74 tohoto
zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.

89. Nabytí budovy č. e. 600 stojící na pozemku p. č. 490/3 v k. ú. Kníničky

Rozprava

Ing. arch. Iva Kremitovská:
Já  jsem  se  chtěla  zeptat.  Tady  vlastně,  ta  chatička  stojí  na  městském  pozemku,  který  je
plánovaný pro výstavbu R43, jestli se nepletu? Majetkový odbor říká, že neví, jaké využití, takže
vzhledem  
k tomu, že nevím, kdy se počítá s výstavbou této části dálnice, nebo městského okruhu, tak co
budeme s chatičkou do té doby dělat?

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
K minulosti, když jsme nabývali nějaké takové nemovitosti, tak jsme tam chtěli umisťovat sociálně
slabší občany. Nevím, jestli zrovna tady tento záměr by byl taky. Myslím si, že všem je asi jasné,
že nejde o chatu, jako takovou. Tak, myslím si, že můžeme pokročit dál. Nějaké další dotazy?
Nejsou. Zahajuji hlasování:

Hlasování č. 103: 39 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB bere na vědomí
skutečnost, že:

- XXXX XXXXXXXXXX jakožto  vlastník  budovy č.  e.  600,  rodinná rekreace,  stojící  na
pozemku p.  č.  490/3,  zastavěná plocha a nádvoří,  o výměře 16 m² v  k.  ú.  Kníničky
navrhla statutárnímu městu Brnu odprodej budovy do vlastnictví statutárního města Brna;

- pozemek p. č. 490/3 v k. ú. Kníničky je ve výlučném vlastnictví statutárního města Brna;

- XXXX XXXXXXXXXX souhlasila s kupní cenou dle znaleckého posudku č. 2498/2021
zpracovaného XXX. XXXXXXXXXX XXXXXXXXXXXXX ve výši 176.000,- Kč.

ZMB schvaluje
nabytí budovy č. e. 600, rodinná rekreace, stojící na pozemku p. č. 490/3, zastavěná plocha a
nádvoří, o výměře 16 m² v k. ú. Kníničky z vlastnictví Lady Křivánkové do vlastnictví statutárního
města Brna za dohodnutou kupní cenu ve výši 176.000,- Kč, za podmínek uvedených v kupní
smlouvě, která tvoří přílohu č. 75 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.

 
90. Nabytí pozemku p. č. 2713/14 v k. ú. Žebětín, rozpočtové opatření

Rozprava

Ing. arch. Iva Kremitovská:
Já, když už jsme v tom územním plánu, v důvodové zprávě se popisuje, že ten pozemek, pokud
jej  nabydeme, bude pro výstavbu občanské vybavenosti.  OÚPR poukazuje,  že je to součást
plochy  sportu,  kde  je  zástavba  stavebně omezená,  tak  jestli  máme plán,  co  s  tím nabytým
pozemkem se bude dělat?

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Jistě máme. Kdo nás o něm bude informovat? Pan radní Suchý.

Mgr. Jaroslav Suchý, člen Rady města Brna:
Ano. Tento pozemek se prosím nachází v sousedství fotbalového klubu, se kterým, poté, co
nabudeme tadytyto nemovitosti, tak budeme konzultovat další využití tak, aby to bylo vzájemně
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prospěšné.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Nějaké další dotazy? Nejsou. Zahajuji hlasování:

Hlasování č. 104: 37 - 0 - 4 

Schválené usnesení:
ZMB bere na vědomí
skutečnosti, že:

- společnost Eso Sport Centrum, s.r.o. učinila statutárnímu městu Brnu nabídku prodeje
pozemku p.č. 2713/14 v k.ú. Žebětín za kupní cenu ve výši 13.068.000,- Kč (tj. 1.500,-
Kč/m²),

- pozemek p.č. 2713/14 v k.ú. Žebětín navazuje na stávající sportovní areál v Žebětíně ve
vlastnictví statutárního města Brna (fotbalové hřiště),

- v případě nabytí pozemku p.č. 2713/14 v k.ú. Žebětín do vlastnictví statutárního města
Brna dojde ke scelení  vlastnictví  statutárního města Brna v dané lokalitě  umožňující
rozvoj stávajícího sportovního areálu a občanské vybavenosti.

 ZMB schvaluje
nabytí pozemku:
 p.č. 2713/14 trvalý travní porost, o výměře 8.712 m², v k.ú. Žebětín

z  vlastnictví  společnosti  Eso  Sport  Centrum,  s.r.o.,  se  sídlem Švédské  kříže  788/8,  664  48
Moravany, IČO: 02790963 do vlastnictví statutárního města Brna za dohodnutou kupní cenu ve
výši 13.068.000,- Kč,
 a za podmínek uvedených v kupní smlouvě, která tvoří přílohu č. 76a tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.

ZMB schvaluje
rozpočtové opatření dle tabulky z důvodu zajištění úhrady ceny za výkup pozemku, která tvoří
přílohu č. 76b tohoto zápisu.

 
91. Nabytí pozemků v k. ú. Přízřenice pro stavbu „Brno, Zelná — splašková kanalizace“

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 105: 41 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
nabytí pozemků p. č. 236/1, 236/29, 236/31, 236/32, 236/33, 236/34, 236/35, 236/36, 236/37,
236/38, 236/39, 236/40, 236/44, 236/45, 236/46, 236/47, 236/48, 236/49, 236/50, 236/51, 236/52,
236/56,  236/57  v  k.  ú.  Přízřenice  v  rámci  stavby  "Brno,  Zelná  — splašková  kanalizace"  za
dohodnutou kupní cenu 2.329.600,- Kč vč. DPH od společnosti K – Keramika, spol. s r. o., IČO
26930765, se sídlem Hájecká 1206/1, Černovice, 618 00 Brno za podmínek kupní smlouvy, která
tvoří přílohu č. 77 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.

92. Nabytí pozemků p. č. 1310/2 a 1310/3 v k. ú. Nový Lískovec a rozpočtové opatření

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 106: 42 - 0 - 0 
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Schválené usnesení:
ZMB bere na vědomí
skutečnost, že vlastník pozemků p.č. 1310/2, 1310/3 k.ú. Nový Lískovec, dotčených realizací
strategického projektu „Bytová výstavba Kamenný vrch II“,  souhlasil  s prodejem pozemků do
vlastnictví statutárního města Brna.

ZMB schvaluje
- nabytí pozemků

 p.č. 1310/2 zahrada o výměře 1049 m²
 p.č. 1310/3 zahrada o výměře 52 m²

vše v k.ú. Nový Lískovec, z vlastnictví XXXX XXXXXXX do vlastnictví statutárního města Brna za
kupní cenu 4.734.300,-Kč (4.300,-Kč/m²) a za podmínek kupní smlouvy, která tvoří přílohu č. 78a
tohoto zápisu;
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.

- rozpočtové opatření dle tabulky v souvislosti s navrženým čerpáním prostředků z Fondu
bytové výstavby z důvodu zajištění úhrady kupní ceny, která tvoří přílohu č. 78b tohoto
zápisu.

93. Nabytí pozemků p. č. 1723/69, 1723/80, 3094/7 a 8234/8, vše v k. ú. Bystrc

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 107: 42 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
nabytí pozemků
 p.č. 1723/69 ostatní plocha, jiná plocha o výměře 104 m²,
 p.č. 1723/80 ostatní plocha, jiná plocha o výměře 174 m²,
 p.č. 3094/7 ostatní plocha, ostatní komunikace o výměře 100 m²,
 p.č. 8234/8 ostatní plocha, jiná plocha o výměře 103 m²,
 vše k.ú.  Bystrc ve vlastnictví  XXXXXX XXXXXXX do vlastnictví  statutárního města Brna za
dohodnutou kupní cenu ve výši 641.530 Kč a za podmínek uvedených v kupní smlouvě, která
tvoří přílohu č. 79 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.

94. Nabytí částí pozemku p. č. 768/3 v k. ú. Chrlice

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 108: 40 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
nabytí:

- části pozemku p.č. 768/3 dle geometrického plánu č. 2217-186/2020 označené jako p.č.
768/3, ostatní plocha, ostatní komunikace o výměře 104 m², 

- části pozemku p.č. 768/3 dle geometrického plánu č. 2217-186/2020 nově označené jako
p.č. 768/5, ostatní plocha, zeleň o výměře 20 m²,

 vše v k.ú. Chrlice, ve vlastnictví XXXXXX XXXXXXX do vlastnictví statutárního města Brna za
dohodnutou kupní cenu v úhrnné výši 248.000,- Kč,
 
 poskytnutí:
 náhrady vlastníkovi těchto pozemků za jejich bezesmluvní užívání bez právního důvodu ve výši
stanovené cenovými výměry Ministerstva financí České republiky za období od 13. 06. 2016 do
okamžiku nabytí pozemků do vlastnictví statutárního města Brna a zákonných úroků z prodlení z
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dlužné částky ve výši 15.452,- Kč vzniklé prodlením se zaplacením náhrady za užívání pozemků
za období od 13. 06. 2016 do 09. 02. 2018, a to od 17. 02. 2018 do zaplacení,
 
 za podmínek uvedených v kupní smlouvě s náhradou za užívání pozemku, která tvoří přílohu č.
80 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.

  95. Nabytí části pozemku p. č. 1225 v k. ú. Soběšice 

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 109: 41 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB bere na vědomí
skutečnost, že:

- spoluvlastníci  pozemku p.  č.  1225,  orná půda,  o  výměře 2.195 m²  v  k.  ú.  Soběšice
navrhli statutárnímu městu Brnu odprodej části pozemku o výměře 111 m² do vlastnictví
statutárního města Brna;

- spoluvlastníci pozemku p. č. 1225 v k. ú. Soběšice souhlasili s prodejem části pozemku o
výměře 111 m² do vlastnictví statutárního města Brna za kupní cenu ve výši 88.800,- Kč
(tj. 800 Kč/m²).

ZMB schvaluje
nabytí části pozemku p. č. 1225, orná půda, o výměře 111 m², v k. ú. Soběšice, která je oddělena
geometrickým plánem č. 1977-192/2021 ze dne 9. 9. 2021 a nově označena jako pozemek p. č.
1225/2  o  výměře  111  m²  v  k.  ú.  Soběšice  z  podílového  spoluvlastnictví  XXXXXXXXXXX
XXXXXXX a XXXXXXX XXXXXXXX do vlastnictví statutárního města Brna za dohodnutou kupní
cenu ve výši 88.800,- Kč (tj. 800 Kč/m²) za podmínek uvedených v kupní smlouvě., která tvoří
přílohu č. 81 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.

  96. Zrušení části usnesení Z8/27.  zasedání Zastupitelstva města Brna konaného dne 25. 5.
2021, bod č. 82 a rozpočtové opatření

Rozprava

Ing. Ivan Fencl Ph.D.:
Já jsem se chtěl zeptat. To se týká toho projektu GO UP na Vinohradech? Pokud ano, jestli k
tomu nějak, v průběhu, je možné podat nějakou informaci z hlediska průběhu toho postupujícího
jednání v této věci?

Mgr. Petr Hladík, 1. náměstek primátorky: 
Ano,  týká  se  to  tohoto  projektu.  Je  to  usnesení  formální,  které  v  kontextu,  usnesením
zastupitelstva, potažmo rady městské části Vinohrady, je učiniti musíme, nicméně, je zpracován
nový  znalecký  posudek.  Zrovna teď  jsme se  o  něm, s  panem radním Čumou,  hovořili.  Ten
znalecký posudek byl zpracován na základě, asi výběru z pěti znalců, které navrhl Majetkový
odbor.  
A  předpokládám,  že  v  brzké  době  Rada  města  Brna  bude  řešit  tento  odkup,  a  zároveň
diskutujeme o využití tohoto pozemku. Tady nastíním, že tady existuje poměrně zajímavý záměr
v oblasti sportu, s hasiči, který bysme do této lokality mohli umístit.

Ing. Karin Karasová: 
Já se omlouvám, já jsem se hlásila k jinému bodu. Omlouvám se.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Nějaké další dotazy? Zahajuji hlasování:

Hlasování č. 110: 36 - 0 - 7 
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Schválené usnesení:
ZMB bere na vědomí
skutečnost,  že  městská  část  Brno-Vinohrady  nesouhlasí  s  odkupem  stavebně  technické
dokumentace k projektu sportovně rekreačního areálu GO UP Brno východ a rovněž nesouhlasí
s poskytnutím bezúročné zápůjčky ve výši 6.626.200,- Kč z rozpočtu města Brna.

ZMB ruší
část usnesení Z8/27. zasedání Zastupitelstva města Brna konaného dne 25. 5. 2021, bod č. 82,
které zní:
Zastupitelstvo města Brna schvaluje b) poskytnutí bezúročné zápůjčky ve výši 6.626.200,- Kč z
rozpočtu města Brna městské části Brno-Vinohrady za účelem úhrady náhrady za zpracovanou
stavebně technickou dokumentaci k projektu sportovně rekreačního areálu GO UP Brno, a to za
stanovených podmínek zápůjčky, které tvoří přílohu č. 61b tohoto zápisu.

ZMB schvaluje
rozpočtové opatření dle tabulky z důvodu neposkytnutí zápůjčky, které tvoří přílohu č. 82 tohoto
zápisu.

97. Bezúplatné nabytí pozemku pod komunikacemi p. č. 2600/35 v k. ú. Slatina z vlastnictví  
ČR-ÚZSVM

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka – navrhla společné hlasování o bodech 97) – 103) týkajících
se bezúplatných nabytí pozemků z vlastnictví ČR-ÚZSVM.

K hlasování o návrzích usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 111: 43 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
bezúplatné nabytí pozemku
p.č. 2600/35 ostatní plocha, ostatní komunikace, o výměře 144 m², k.ú. Slatina
z vlastnictví České republiky – Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových do vlastnictví
statutárního  města  Brna,  za  podmínek  uvedených  ve  smlouvě  o  bezúplatném  převodu
vlastnického práva k nemovité věci, která tvoří přílohu č. 83 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.

98. Bezúplatné  nabytí  pozemku  pod  komunikacemi  p.  č.  1299/2  v  k.  ú.  Královo  Pole  z
vlastnictví ČR-ÚZSVM

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
bezúplatné nabytí pozemku
p.č. 1299/2 ostatní plocha, ostatní komunikace, o výměře 90 m², k.ú. Královo Pole
z vlastnictví České republiky – Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových do vlastnictví
statutárního  města  Brna,  za  podmínek  uvedených  ve  smlouvě  o  bezúplatném  převodu
vlastnického práva k nemovité věci, která tvoří přílohu č. 84 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.
 

99. Bezúplatné nabytí pozemků v k. ú. Bohunice z vlastnictví ČR-ÚZSVM na základě smluv  
s omezujícími podmínkami

Schválené usnesení:
ZMB bere na vědomí
1. skutečnosti, že:

- ze  strany  Úřadu  pro  zastupování  státu  ve  věcech  majetkových  (ÚZSVM)  byly
statutárnímu městu Brnu doručeny návrhy smluv o bezúplatném převodu vlastnického
práva k nemovitým věcem s omezujícími podmínkami,

- omezující  a  sankční  podmínky  v  návrzích  smluv  spočívají  mj.  v  tom,  že  převáděný
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majetek je nutné užívat ve veřejném zájmu a nelze jej využívat ke komerčním nebo jiným
výdělečným účelům a nelze jej pronajímat ani přenechat do pachtu po dobu 10 let od
právních  účinků  vkladu  vlastnického  práva  do  katastru  nemovitostí  (KN)  pod  sankcí
smluvní pokuty ve výši 10% ceny, kterou měl převáděný majetek ke dni právních účinků
zápisu vlastnického práva do KN dle tehdy platného cenového předpisu a dále v závazku
města Brna nepřevést, a to ani zčásti, jinak nezcizit či nezatížit převáděný majetek, po
dobu 10 let od právních účinků vkladu vlastnického práva do KN pod sankcí smluvní
pokuty ve výši ceny tohoto převáděného majetku obvyklé v daném místě a čase v době
porušení závazku, nejméně však ve výši ceny zjištěné dle cenového předpisu platného
ke dni nabytí převáděného majetku (s výjimkou smluvního zatížení převáděného majetku
věcným  břemenem  v  nezbytném  rozsahu  pro  účely  zřízení,  provozu  a  údržby  sítě
technického vybavení a veřejně prospěšné stavby, popř. k zajištění nezbytného přístupu
vlastníka k jeho stavbě)

- statutární město Brno bude v případě uzavření uvedených smluv zavázáno vždy do 31.
1.  následujícího  roku  předat  ÚZSVM písemnou  zprávu  o  pozemcích  ohledně  plnění
podmínek o zachování a rozvoji aktivit, které jsou ve veřejném zájmu apod. se sankcí
2.000,- Kč za porušení uvedeného závazku,

- na  převáděném  majetku  se  nachází  veřejná  zeleň,  veřejně  přístupná  účelová
komunikace, která z části slouží k bezplatnému parkování, místní komunikace III. třídy a
dvě pochozí plochy,

  
 2. neměnný postoj ÚZSVM, který trvá na uvedení omezujících a sankčních ustanovení do těchto
návrhů smluv
  
ZMB schvaluje
bezúplatné nabytí  pozemků
 p.č. 2137/1 ostatní plocha, zeleň, o výměře 2902 m², v k.ú. Bohunice
 p.č. 2137/3 ostatní plocha, ostatní komunikace, o výměře 348 m², v k.ú. Bohunice
 p.č. 2137/4 ostatní plocha, ostatní komunikace, o výměře 168 m², v k.ú. Bohunice
 p.č. 2137/5 ostatní plocha, zeleň, o výměře 711 m², v k.ú. Bohunice
 p.č. 2137/6 ostatní plocha, zeleň, o výměře 188 m², v k.ú. Bohunice
  
z vlastnictví České republiky – Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových do vlastnictví
statutárního  města  Brna,  za  podmínek  uvedených  ve  smlouvách  o  bezúplatném  převodu
vlastnického práva  k  nemovitým věcem s  omezujícími  podmínkami,  které  tvoří  přílohu  č.  85
tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.
 

100. Bezúplatné  nabytí  spoluvlastnických  podílů  id.  ⅓  na  pozemcích  v  k.  ú.  Řečkovice  
z vlastnictví ČR-ÚZSVM na základě smlouvy s omezujícími podmínkami

Schválené usnesení:
ZMB bere na vědomí
1. skutečnosti, že:

- ze strany Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových (ÚZSVM) byl statutárnímu
městu  Brnu  doručen  návrh  smlouvy  o  bezúplatném  převodu  vlastnického  práva  k
nemovitým věcem s omezujícími podmínkami,

- omezující  a  sankční  podmínky  v  návrhu smlouvy spočívají  mj.  v  tom,  že převáděný
majetek je nutné užívat ve veřejném zájmu a nelze jej využívat ke komerčním nebo jiným
výdělečným účelům a nelze jej pronajímat ani přenechat do pachtu po dobu 10 let od
právních  účinků  vkladu  vlastnického  práva  do  katastru  nemovitostí  (KN)  pod  sankcí
smluvní pokuty ve výši 10% ceny, kterou měl převáděný majetek ke dni právních účinků
zápisu vlastnického práva do KN dle tehdy platného cenového předpisu a dále v závazku
města Brna nepřevést, a to ani zčásti, jinak nezcizit či nezatížit převáděný majetek, po
dobu 10 let od právních účinků vkladu vlastnického práva do KN pod sankcí smluvní
pokuty ve výši ceny tohoto převáděného majetku obvyklé v daném místě a čase v době
porušení závazku, nejméně však ve výši ceny zjištěné dle cenového předpisu platného
ke dni nabytí převáděného majetku (s výjimkou smluvního zatížení převáděného majetku



věcným  břemenem  v  nezbytném  rozsahu  pro  účely  zřízení,  provozu  a  údržby  sítě
technického vybavení a veřejně prospěšné stavby, popř. k zajištění nezbytného přístupu
vlastníka k jeho stavbě)

- statutární město Brno bude v případě uzavření uvedené smlouvy zavázáno vždy do 31.
1.  následujícího  roku  předat  ÚZSVM písemnou  zprávu  o  pozemcích  ohledně  plnění
podmínek o zachování a rozvoji aktivit, které jsou ve veřejném zájmu apod. se sankcí
2.000,- Kč za porušení uvedeného závazku,

- na převáděném majetku se nachází veřejná zeleň.

 2. neměnný postoj ÚZSVM, který trvá na uvedení omezujících a sankčních ustanovení do tohoto
návrhu smlouvy,
  
ZMB schvaluje
bezúplatné nabytí spoluvlastnických podílů id. 1/3 na pozemcích
 p.č. 3612/182 ostatní plocha, ostatní komunikace, o výměře 396 m², v k.ú. Řečkovice
 p.č. 3612/223 ostatní plocha, jiná plocha, o výměře 152 m², v k.ú. Řečkovice
 p.č. 3612/289 ostatní plocha, jiná plocha, o výměře 12 m², v k.ú. Řečkovice
 p.č. 3612/293 ostatní plocha, zeleň, o výměře 3 m², v k.ú. Řečkovice
 p.č. 3612/320 ostatní plocha, jiná plocha, o výměře 60 m², v k.ú. Řečkovice
 p.č. 3612/323 ostatní plocha, zeleň, o výměře 265 m², v k.ú. Řečkovice
 p.č. 4189/3 ostatní plocha, zeleň, o výměře 4 m², v k.ú. Řečkovice
  
z vlastnictví České republiky – Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových do vlastnictví
statutárního  města  Brna,  za  podmínek  uvedených  ve  smlouvě  o  bezúplatném  převodu
vlastnického práva k nemovitým věcem s omezujícími podmínkami.,  která tvoří  přílohu č.  86
tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.

 
101. Bezúplatné nabytí spoluvlastnických podílů id. ½ na pozemcích v k. ú. Komín z vlastnictví

ČR-ÚZSVM na základě smlouvy s omezujícími podmínkami

Schválené usnesení:
ZMB bere na vědomí
1. skutečnosti, že:

- ze  strany  Úřadu  pro  zastupování  státu  ve  věcech  majetkových  (ÚZSVM)  byly
statutárnímu městu Brnu doručeny návrh smlouvy o bezúplatném převodu vlastnického
práva k nemovitým věcem s omezujícími podmínkami,

- omezující  a  sankční  podmínky  v  návrhu smlouvy spočívají  mj.  v  tom,  že převáděný
majetek je nutné užívat ve veřejném zájmu a nelze jej využívat ke komerčním nebo jiným
výdělečným účelům a nelze jej pronajímat ani přenechat do pachtu po dobu 10 let od
právních  účinků  vkladu  vlastnického  práva  do  katastru  nemovitostí  (KN)  pod  sankcí
smluvní pokuty ve výši 10% ceny, kterou měl převáděný majetek ke dni právních účinků
zápisu vlastnického práva do KN dle tehdy platného cenového předpisu a dále v závazku
města Brna nepřevést, a to ani zčásti, jinak nezcizit či nezatížit převáděný majetek, po
dobu 10 let od právních účinků vkladu vlastnického práva do KN pod sankcí smluvní
pokuty ve výši ceny tohoto převáděného majetku obvyklé v daném místě a čase v době
porušení závazku, nejméně však ve výši ceny zjištěné dle cenového předpisu platného
ke dni nabytí převáděného majetku (s výjimkou smluvního zatížení převáděného majetku
věcným  břemenem  v  nezbytném  rozsahu  pro  účely  zřízení,  provozu  a  údržby  sítě
technického vybavení a veřejně prospěšné stavby, popř. k zajištění nezbytného přístupu
vlastníka k jeho stavbě)

- statutární město Brno bude v případě uzavření uvedené smlouvy zavázáno vždy do 31.
1.  následujícího  roku  předat  ÚZSVM písemnou  zprávu  o  pozemcích  ohledně  plnění
podmínek o zachování a rozvoji aktivit, které jsou ve veřejném zájmu apod. se sankcí
2.000,- Kč za porušení uvedeného závazku,



- na převáděném majetku se nachází veřejná zeleň a tramvajová dráha a nástupiště,

  
 2. neměnný postoj ÚZSVM, který trvá na uvedení omezujících a sankčních ustanovení do tohoto
návrhu smlouvy,
  
ZMB schvaluje
bezúplatné nabytí
spoluvlastnických podílů id. ½ na pozemcích
 p.č. 1534/30 ostatní plocha, ostatní komunikace, o výměře 37 m², v k.ú. Komín
 p.č. 1534/31 ostatní plocha, ostatní komunikace, o výměře 31 m², v k.ú. Komín
 p.č. 1535/87 ostatní plocha, jiná plocha, o výměře 82 m², v k.ú. Komín
  
z vlastnictví České republiky – Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových do vlastnictví
statutárního města Brna,
za podmínek uvedených ve smlouvě o bezúplatném převodu vlastnického práva k nemovitým
věcem s omezujícími podmínkami, které tvoří přílohu č. 87 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.

102. Bezúplatné nabytí spoluvlastnického podílu id. ¼ pozemku p. č. 1191/32 v k. ú. Trnitá  
z vlastnictví ČR-ÚZSVM

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
bezúplatné nabytí
spoluvlastnického podílu id. ¼ na pozemku
 p.č. 1191/32 ostatní plocha, ostatní komunikace, o výměře 7 m², k.ú. Trnitá
z vlastnictví České republiky – Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových do vlastnictví
statutárního  města  Brna,  za  podmínek  uvedených  ve  smlouvě  o  bezúplatném  převodu
vlastnického práva k nemovité věci., která tvoří přílohu č. 88 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.
 

103. Bezúplatný  převod  pozemků  p.  č.  442/3  a  513/3  v  k.  ú.  Nový  Lískovec  z  vlastnictví
statutárního města Brna do vlastnictví ČR-Státní pozemkový úřad

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
bezúplatný převod pozemků
p.č.  442/3 -  zahrada o výměře 417 m² a p.č.  513/3 -  zahrada o výměře 96 m² v k.ú.  Nový
Lískovec do vlastnictví  ČR -  Státní  pozemkový úřad za podmínek uvedených ve smlouvě o
bezúplatném převodu pozemků, která tvoří přílohu č. 89 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.

104. Nabídka předkupního práva ke stavbě bez č. p./č.  e.,  způsob využití  garáž,  postavené  
na pozemku p. č. 3857/25 v k. ú. Královo Pole

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka – navrhla společně hlasovat o bodech 104) – 110) týkajících
se nabídek předkupních práv ke stavbám.

Ing. Karin Karasová – požádala o samostatné hlasování o bodu 108).

JUDr.  Markéta  Vaňková,  primátorka  –  přistoupila  tedy  ke  společnému hlasování  o  bodech  
104) – 107).

K hlasování o návrzích usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 112: 43 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB bere na vědomí

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z8-33/20211109-112-44732.html


nabídku XXX. XXXXX XXXXXXXXX, doručenou dne 8.9.2021, na využití předkupního práva dle
§ 3056 zákona č. 89/2012 Sb., občanský zákoník, v platném znění, ke stavbě bez č.p./  č.e.,
způsob využití garáž, postavené na pozemku ve vlastnictví statutárního města Brna p.č. 3857/25,
zastavěná plocha a nádvoří o výměře 18 m² v k.ú. Královo Pole, za kupní cenu ve výši 398.400,-
Kč,  a za podmínek doložené kupní  smlouvy uzavřené s koupěchtivým spolu se smlouvou o
advokátní úschově peněz a svěřenství listin.

ZMB nesouhlasí
s  využitím  předkupního  práva  statutárního  města  Brna  dle  §  3056  zákona  č.  89/2012  Sb.,
občanský zákoník, v platném znění, ke stavbě bez č.p./ č.e., způsob využití garáž, postavené na
pozemku ve vlastnictví  statutárního města Brna p.č.  3857/25,  zastavěná plocha a nádvoří  o
výměře 18 m² v k.ú. Královo Pole, dle nabídky ze dne 8.9.2021.
 

105. Nabídka předkupního práva ke stavbě bez č. p./č.  e.,  způsob využití  garáž,  postavené  
na pozemku p. č. 401/29 v k. ú. Královo Pole

Schválené usnesení:
ZMB bere na vědomí
nabídku XXX. XXXXX XXXXX, doručenou dne 15.9.2021, na využití předkupního práva dle §
3056 zákona č. 89/2012 Sb., občanský zákoník, v platném znění, ke stavbě bez č.p./č.e., způsob
využití  garáž,  postavené  na  pozemku  ve  vlastnictví  statutárního  města  Brna  p.č.  401/29,
zastavěná plocha a nádvoří o výměře 19 m² v k.ú. Královo Pole, za kupní cenu ve výši 200.000,-
Kč, a za podmínek doložené kupní smlouvy uzavřené s koupěchtivým.

ZMB nesouhlasí
s  využitím  předkupního  práva  statutárního  města  Brna  dle  §  3056  zákona  č.  89/2012  Sb.,
občanský zákoník, v platném znění, ke stavbě bez č.p./č.e., způsob využití garáž, postavené na
pozemku  ve  vlastnictví  statutárního  města  Brna  p.č.  401/29,  zastavěná  plocha  a  nádvoří  o
výměře 19 m² v k.ú. Královo Pole, za kupní cenu 200.000,- Kč, dle nabídky ze dne 15.9.2021.
 

106. Nabídka předkupního práva ke stavbě č. p. 2236, způsob využití jiná stavba, postavené 
na pozemku p. č. 875 v k. ú. Řečkovice

Schválené usnesení:
ZMB bere na vědomí
nabídku XXXXXXX XXXXXX, doručenou dne 7.9.2021, na využití předkupního práva dle zákona
č. 89/2012 Sb., občanský zákoník, v platném znění, ke stavbě č.p. 2236, způsob využití  jiná
stavba (užívána jako sklad), postavené na pozemku ve vlastnictví statutárního města Brna p.č.
875,  zastavěná plocha a nádvoří  o  výměře 37 m²  v  k.ú.  Řečkovice,  za kupní  cenu ve  výši
540.000,- Kč, a za podmínek doložené kupní smlouvy.

ZMB nesouhlasí
s  využitím  předkupního  práva  statutárního  města  Brna  dle  §  3056  zákona  č.  89/2012  Sb.,
občanský zákoník, v platném znění, ke stavbě č.p. 2236, způsob využití jiná stavba, postavené
na pozemku ve  vlastnictví  statutárního  města  Brna  p.č.  875,  zastavěná plocha  a  nádvoří  o
výměře 37 m² v k.ú. Řečkovice, dle nabídky ze dne 7.9.2021.

 
107. Nabídka předkupního práva ke stavbě č. p. 578,  postavené na pozemku p. č. 837 a ke

stavbě č.  p.  581,  postavené na pozemku p.  č.  836,  obě užívané jako objekty určené k
bydlení,  vše  
v k. ú. Štýřice 

Schválené usnesení:
ZMB bere na vědomí
- nabídku XXX. XXXXXX XXXXXXX na využití předkupního práva dle § 3056 zákona č. 89/2012
Sb., občanský zákoník (dále jen "NOZ"), v platném znění, doručenou dne 9.9.2021, ke stavbám
užívaným jako objekty pro bydlení, postaveným na pozemku ve vlastnictví statutárního města
Brna a specifikovaných takto:
 
 stavba č.p. 578, postavená na pozemku p.č. 837, zastavěná plocha a nádvoří o výměře



 49 m²
 stavba č.p. 581, postavená na pozemku p.č. 836, zastavěná plocha a nádvoří o výměře
 133 m²
 
 vše v k.ú. Štýřice, za kupní cenu za obě stavby v celkové výši 8.000.000,- Kč, a za podmínek
doložené kupní smlouvy uzavřené s koupěchtivým.
  
  -  skutečnost,  že XXX. XXXXX XXXXXX ve stejný den, kdy učinil  statutárnímu městu Brnu
nabídku předkupního práva, tj. dne 9.9.2021, podal příslušnému katastrálnímu úřadu návrh na
vklad vlastnického práva k předmětné stavbě ve prospěch koupěchtivého, tj. Bytového družstva
VERTICAL, družstva, IČO: 02133113, se sídlem Staňkova 324/29, Ponava, 602 00 Brno, čímž
došlo k porušení předkupního práva dle ustan. § 3056 odst. 1 NOZ v platném znění a tímto svým
jednáním  tak  prodávající  společně  s  koupěchtivým  znemožnili  předkupníkovi  uplatnit  své
zákonné právo na využití předkupního práva, které mu přísluší v souladu s ust. § 2147 – 2148
NOZ. Zápis vlastnického práva v katastru nemovitostí  byl  na listu vlastnictví č. XXX pro k.ú.
Štýřice, obec Brno, proveden dne 7.10.2021, s právními účinky zápisu k okamžiku 9.9.2021. 
  
 -  zákonnou  možnost  řešení  uvedeného  porušení  předkupního  práva,  a  to  formou  zaslání
písemné výzvy Bytovému družstvu VERTICAL,  družstvu,  za účelem dobrovolného převedení
věci do vlastnictví statutárního města Brna ve smyslu § 2144 NOZ za příslušnou úplatu, tj. za
kupní cenu ve výši 8.000.000,- Kč, tzn. za stejných podmínek, za kterých předmětnou nemovitou
věc nabylo družstvo protiprávně do vlastnictví.

ZMB nesouhlasí
- s využitím nabídky předkupního práva statutárního města Brna a rovněž tak s uplatněním práva
statutárního města Brna z titulu porušení předkupního práva dle § 3056 zákona č. 89/2012 Sb.,
občanský  zákoník,  v  platném znění,  ke  stavbě  č.p.  578,  způsob  využití  objekt  pro  bydlení,
postavené na pozemku ve  vlastnictví  statutárního  města  Brna  p.č.  837,  zastavěná plocha  a
nádvoří o výměře 49 m² a ke stavbě č.p. 581, způsob využití objekt pro bydlení, postavené na
pozemku ve vlastnictví statutárního města Brna p.č. 836, zastavěná plocha a nádvoří o výměře
133 m², vše v k.ú. Štýřice, dle nabídky ze dne 9.9.2021.

108. Nabídka předkupního práva ke stavbě bez č. p./č.  e.,  způsob využití  garáž,  postavené  
na pozemku p. č. 1837/23 v k. ú. Štýřice

Rozprava

Ing. Karin Karasová:
Já bych se chtěla jenom zeptat. Protože všechny dotčené orgány doporučují koupit ta garáže  
a také vlastně je to územní rezerva v novém územním plánu, je to rezerva pro komunikaci, tak se
chci zeptat, zda nám to nebude vadit, do budoucna, že to nekoupíme?

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
My jsme tu debatu vedli, mám za to, nevím to stoprocentně, ale mám za to, že ten důvod, proč
jsme nakonec se rozhodli, jako rada, nevyužít, nebo nesouhlasit s využitím předkupního práva,
byl ten, že ten záměr, který je tam plánován, je v poměrně jako, daleké budoucnosti. Takže nám
to nepřišlo, v tuto chvíli, efektivní, nabídku předkupního práva využít. A Filip Chvátal mě ještě asi
doplní, podrobněji.
 
RNDr. Filip Chvátal, Ph.D., člen Rady města Brna:
Todle je určitě ještě potom, pokud mě chce doplnit paní vedoucí Baborovská, ale v zásadě to
území bude celé na přestavbu, a i tadytahleta část se vlastně sceluje. A ty budovy, které tam
jsou, by šly k zemi a byl by tam nový záměr. To znamená, ta Brněnská třída je samozřejmě v
tímto  
v kontextu a my budeme s těmi majiteli jednat. V rámci nového územního plánu už ty jednání
probíhaly.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Dneska jsou asi nějaké erupce na slunci. Pan náměstek Hladík. 

Mgr. Petr Hladík, 1. náměstek primátorky: 



Byť to není u Brněnské třídy, tak ale to území je taky na přestavbu. Do budoucna. A protože je to
zadlouho, tak jsme si přesně tak řekli, že to zatím vykupovat nebudeme. Uvidíme, jak se tam to
území bude formovat. Vono je dost složité, na tom Červeném kopci, tady vod toho spodu, tak
jsme si na radě říkali, že to zatím nevyužijeme. 

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Tak. Ještě nějaké dotazy, které by nám do toho vnesly více jasno?

Ing. Ivan Fencl Ph.D.: 
Tak já mám jenom dotaz, jestli si myslíte, že to bude, jako v budoucnu, levnější? Takže potom,
pokud ano, tak samozřejmě je to naprosto v pořádku.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorkkoa: 
Považuju to za,  jak se tomu říká,  takové té otázce,  na kterou jako se neočekává odpověď?
Řečnická. Považuji to za řečnickou otázku. Paní zastupitelka Kremitovská.
 
Ing. arch. Iva Kremitovská: 
Já jsem se možná trošku ztratila. Mně to tak připadlo, že se uvažuje s tím, že se to v budoucnu
zbourá, takže to nemá cenu vykupovat?

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Ne. Ten důvod, o kterém jsem hovořila já a pan náměstek Hladík, je ten, že do budoucna v té
lokalitě plánujeme samozřejmě nějaký rozvoj, který nebude korespondovat v tomu, aby tam stála
tato garáž. Ale vzhledem k tomu, že ten rozvoj této lokality je v tak daleké budoucnosti, tak nám, 
v tuto chvíli, nepřijde ekonomické vynakládat peníze na koupi této garáže. Nějaké další dotazy?
Pokud nejsou, tak můžeme přistoupit k hlasování. Zahajuju hlasování:

Hlasování č. 113: 34 - 0 - 7 

Schválené usnesení:
ZMB bere na vědomí
-  nabídku  manželů  XXXXXX  a  XXXXXXXX  XXXXXXXXXXXXXXX  (dále  jen  „manželé
XXXXXXXXXXXXX“),  zastoupenými  XXX.  XXXXXX  XXXXXXXXX,  advokátem  v  plné  moci,
doručenou dne 24.8.2021,  na využití  předkupního práva dle  § 3056 zákona č.  89/2012 Sb.,
občanský zákoník, v platném znění, ke stavbě ve společném jmění manželů bez č.p./č.e., způsob
využití  garáž,  postavené  na  pozemku  ve  vlastnictví  statutárního  města  Brna  p.č.  1837/23,
zastavěná plocha a nádvoří o výměře 18 m², k.ú. Štýřice, za kupní cenu ve výši 420.000,- Kč, a
za podmínek doložené kupní smlouvy.

ZMB nesouhlasí
-  s využitím předkupního práva statutárního města Brna dle § 3056 zákona č.  89/2012 Sb.,
občanský zákoník, v platném znění, ke stavbě bez č.p./č.e., způsob využití garáž, postavené na
pozemku ve vlastnictví  statutárního města Brna p.č.  1837/23,  zastavěná plocha a nádvoří  o
výměře 18 m², k.ú. Štýřice, dle nabídky ze dne 24.8.2021.

 
109. Nabídka  předkupního  práva  ke  stavbě  č.  e.  422,  způsob  využití  rodinná  rekreace,

postavené na pozemku p. č. 1532 v k. ú. Jundrov

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka – navrhla společně hlasovat o bodech 109) a 110) týkajících
se předkupního práva ke stavbě a k pozemku.

K hlasování o návrzích usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 114: 43 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB bere na vědomí
-  nabídku  XXXXXX  XXXXXXX,  zastoupeného  na  základě  udělené  plné  moci  XXX.  XXXX
XXXXXX, notářkou, doručenou dne 26.8.2021, na využití předkupního práva dle § 3056 zákona
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č. 89/2012 Sb., občanský zákoník, v platném znění, ke stavbě č.e. 422, způsob využití rodinná
rekreace, postavené na pozemku ve vlastnictví statutárního města Brna p.č. 1532, zastavěná
plocha a nádvoří o výměře 74 m² v k.ú. Jundrov, za kupní cenu ve výši 3.500.000,- Kč, a za
podmínek doložené kupní smlouvy uzavřené s koupěchtivým.

ZMB nesouhlasí
-  s využitím předkupního práva statutárního města Brna dle § 3056 zákona č.  89/2012 Sb.,
občanský zákoník, v platném znění, ke stavbě č.e. 422, způsob využití rod. rekreace, postavené
na pozemku ve vlastnictví statutárního města Brna, p.č. 1532, zastavěná plocha a nádvoří o
výměře 74 m², k.ú. Jundrov, dle nabídky z 26.8.2021.

110. Předkupní právo dle § 101 stavebního zákona k pozemku p. č. 3676 v k. ú. Černá Pole
K tomuto bodu obdrželi členové Zastupitelstva města Brna doplněk.

Schválené usnesení:
ZMB nesouhlasí
s využitím předkupního práva statutárního města Brna dle § 101 zákona č. 183/2006 Sb., o
územním  plánování  a  stavebním  řádu  (stavební  zákon),  ve  znění  pozdějších  předpisů,  k
pozemku p. č. 3676 v k. ú. Černá Pole, který je dotčen veřejně prospěšnou stavbou VPS6/06-I/1
„stavba komunikačního napojení Nové scény Městského divadla“.

111. Řešení  porušené  nabídky  předkupního  práva  ke  stavbě  pro  technické  vybavení  
bez  č.  p./č.  e.,  postavené  na  části  pozemku  p.  č.  79/15  v  k.  ú.  Lesná  společně  
s výzvou k převedení stavby za příslušnou úplatu do vlastnictví SMB

Rozprava

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Tady máme navrženy varianty, A je souhlasná, B je nesouhlasná. Rada města Brna projednala
tento materiál v pondělí, na mimořádné radě, a usnesení bylo pro variantu A, pouze ale 6 hlasy.
Ale vzhledem k tomu,  že to tedy bylo usnesení rady,  tak budu navrhovat variantu  A.  A teď
otevírám diskusi.

Bc. Jiří Kment:
No, já bych se chtěl zeptat, z čeho ten domek je postavený? Jestli se to ví? Protože tady vlastně
se bavíme o tom, že buď to koupíme, a zbouráme to, nebo zkusíme toho majitele toho domku,
prostě  mu říct,  aby to  zboural  sám.  Takže,  je otázka,  kolik  by to stálo,  protože tadyty starý
domky, nebo tadyty staré, takové montované stavby byly většinou z azbestových desek. Takže z
tohoto důvodu se ptám.

Mgr. Petr Hladík, 1. náměstek primátorky:
Já se do toho vrhnu, do té odpovědi, spíš jenom z toho důvodu, že tu lokalitu znám. A protože
tam připravujeme výstavbu parkoviště pod poliklinikou. Je to likusák, který byl postavený jako
zařízení  staveniště,  kdy  se  stavěla  spodní  část  Lesné.  To  znamená,  si  to  umíte  představit,
žádnou hodnotu to nemá. Ale já tady budu hlasovat pro variantu A z jednoho důvodu. Byť musím
tady veřejně říct  i  kritiku toho,  že jsem nesouhlasil,  opakovaně, s tím, že se prodlužovala ta
nájemní smlouva. Ten dům už tam dávno neměl stát, z mého pohledu. Ale když si pročtete tu
smlouvu,  a když se podíváte,  do kterých rukou a kam to  jde,  tak já  se obávám, že si  tady
můžeme vytvořit,  při  variantě  B,  prostě problém na mnoho let,  do budoucna, a zdá se mně
rozumnější, i za tu cenu, to vykoupit. A radši tam posunout to parkování, které nás tam teda trápí,
na té Lesné, i v kontextu té polikliniky. To znamená, byť vím, že ta situace není jednoduchá, a i
já,  sám,  jsem v  tomto  rozpolcen,  protože  se  mně to  nechce  nabývat.  Z  pohledu,  řekněme,
morálních, je to, je to špatně, ale z pohledu vyššího principu, tak si myslím, že to je lepší.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Nějaké další dotazy? Nejsou. Takže, jak jsem avizovala, budu nechávat hlas. Aha, pan náměstek
Kerndl.

JUDr. Robert Kerndl, náměstek primátorky:
Já bych dal možná ještě ke zvážení, jestli  nevstoupit  do jednání s prodávajícím a pokusit se
domluvit,  například  alternativu,  buďto  lepší  ceny,  anebo  darování  zdarma?  Jenom,  je  to  ke
zvážení. 



Jestli se můžu zeptat paní JUDr. Doležalové, jak jsme tam v rámci lhůt?

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Poprosím paní  doktorku,  jenom obávám se,  že  jsme  se  dívali,  že  už  je  tam zapsaný nový
vlastník.

JUDr. Hana Doležalová, vedoucí Právního oddělení Organizačního odboru MMB:
Přesně tak. Dobrý den. Je tam zapsán nový vlastník. To znamená, my stejně budeme jednat  
o tom, že ten původní porušil to předkupní právo. Takže tam žádná 3měsíční lhůta nám stejně, 
v tuhletu chvíli, nehrozí.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Děkuji za doplnění informací. Takže, byť by tato cesta byla samozřejmě asi nejvhodnější, tak
nebude  možná.  Nějaké  další  podněty,  dotazy?  Pokud  nejsou,  tak  hlasujeme  o  variantě  A.
Zahajuji hlasování:

Hlasování č. 115: 33 - 0 - 4 

Schválené usnesení:
ZMB bere na vědomí
-  nabídku  XXX.  XXXXXX  XXXXXXX,  doručenou  dne  20.8.2021,  na  využití  zákonného
předkupního práva dle § 3056 zákona č. 89/2012 Sb., občanský zákoník (dále jen „NOZ“),  v
platném znění, ke stavbě bez č.p./č.e., způsob využití stavba technického vybavení, postavené
na části pozemku ve vlastnictví statutárního města Brna p.č. 79/15, zastavěná plocha a nádvoří o
výměře 956 m² (z toho zastavěná plocha pozemku stavbou činí 352 m²), k.ú. Lesná, za kupní
cenu ve výši 115.000,- Kč, a za podmínek doložené kupní smlouvy uzavřené s koupěchtivým.
  
 -  skutečnost,  že XXX.  XXXX XXXXXX již  dne 19.8.2021,  tzn.  ještě  před  podáním nabídky
předkupního práva, protiprávně převedl vlastnictví k předmětné stavbě na koupěchtivého, tj. na
společnost Floda Invest Company s.r.o., IČO: 06733247, se sídlem Rybná 716/24, 110 00 Praha
1, která tak nabyla vlastnictví k předmětné stavbě na základě porušení předkupního práva dle
ustan. § 3056 odst. 1 NOZ v platném znění a tímto svým jednáním tak znemožnili předkupníkovi
uplatnit své zákonné právo na využití předkupního práva, které mu přísluší v souladu s ust. §
2147  –  2148  NOZ.  Právní  účinky  přechodu  vlastnického  práva  byly  zapsány  v  katastru
nemovitostí na listu vlastnictví č. XXXXX ke dni 19.8.2021.
  
  -  zákonnou  možnost  řešení  uvedeného  porušení  předkupního  práva,  a  to  formou  zaslání
písemné výzvy společnosti Floda Invest Company s.r.o., za účelem dobrovolného převedení věci
do vlastnictví statutárního města Brna ve smyslu § 2144 NOZ za příslušnou úplatu, tj. za kupní
cenu ve výši 115.000,- Kč, tzn. za stejných podmínek, za kterých předmětnou nemovitou věc
nabyla společnost protiprávně do vlastnictví.
  
 - skutečnost, že předmětná stavba je stavbou dočasnou, jejíž doba trvání  byla prodloužena
rozhodnutím příslušného stavebního úřadu do 31.12.2021.

ZMB souhlasí
- s využitím nabídky předkupního práva spolu s uplatněním práva z porušeného předkupního
práva z úrovně statutárního města Brna dle § 3056 zákona č. 89/2012 Sb., občanský zákoník, v
platném znění, ke stavbě bez č.p./č.e., způsob využití stavba technického vybavení, postavené
na části pozemku ve vlastnictví statutárního města Brna p.č. 79/12, zastavěná plocha a nádvoří o
výměře 956 m² (z toho zastavěná plocha pozemku stavbou činí 352 m²), k.ú. Lesná, za kupní
cenu 115.000,- Kč, v souladu se zákonem, a to zasláním výzvy k převedení věci za úplatu vůči
společnosti Floda Invest Company s.r.o, IČO: 06733247, se sídlem Rybná 716/24, 110 00 Praha
1, a to za stejných podmínek kupní smlouvy, kterou jakožto koupěchtivý uzavřela dne 19.8.2021
a na základě které nabyla vlastnictví k předmětné stavbě.

ZMB schvaluje
-  úplatné  nabytí  stavby  bez  č.p./č.e.,  způsob  využití  stavba  pro  technickou  vybavenost,
postavené  na  části  pozemku  p.č.  79/15  v  k.ú.  Lesná  z  vlastnictví  společnosti  Floda  Invest
Company  s.r.o,  IČO:  06733247,  se  sídlem  Rybná  716/24,  110  00  Praha  1  do  vlastnictví
statutárního města Brna za kupní cenu ve výši 115.000,- Kč a za podmínek kupní smlouvy, která
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tvoří přílohu č. 90a tohoto zápisu.
  
 - výzvu společnosti Floda Invest Company s.r.o, IČO: 06733247, se sídlem Rybná 716/24, 110
00 Praha 1 k  převedení  věci  ve smyslu  ust.  § 2144 odst.  1 zák.  č.  89/2012 Sb.,  občanský
zákoník, v platném znění, která tvoří přílohu č. 90b tohoto zápisu.
Ověřené přílohy jsou uloženy na Organizačním odboru MMB.

ZMB pověřuje
vedoucí MO MMB
 - podpisem výzvy k převedení věci
 - podpisem kupní smlouvy.
  

112. Uznání  vlastnického  práva  k  části  pozemku  p.  č.  327/1  v  k.  ú.  Kníničky  a  uzavření
souhlasného prohlášení

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 116: 30 - 0 - 6 

Schválené usnesení:
ZMB souhlasí
s uznáním vlastnického práva XXXXX XXXXXXXX a XXXXXX XXXXXXXXX k části pozemku
p.č.  327/1 o výměře 30 m² v k.ú. Kníničky,  a to na základě vydržení vlastnického práva dle
příslušných ustanovení občanského zákoníku v platném znění. 

ZMB schvaluje
souhlasné prohlášení dle ust.  § 66 odst.  1 písm. a) vyhl.  Českého úřadu zeměměřičského a
katastrálního  č.  357/2013  Sb.  o  katastru  nemovitostí  (katastrální  vyhláška)  mezi  statutárním
městem  Brnem  a  XXXXXX  XXXXXXXXX  a  XXXXXXX  XXXXXXXXXX,  týkající  se  uznání
vlastnického práva vzniklého řádným vydržením ve prospěch XXXXX XXXXXXXX a XXXXXX
XXXXXXXXX dle ust.  § 134 zákona č. 40/1964 Sb., občanský zákoník, ve znění platném do
31.12.2013, a ust. § 1089 a násl. zákona č. 89/2012 Sb., občanský zákoník, v platném znění, k
části pozemku p.č. 327/1 v k.ú. Kníničky, oddělené geometrickým plánem č. 1480-261/2021 jako
pozemek p.č. 327/13 o výměře 30 m² v k.ú. Kníničky, a za podmínek uvedených v souhlasném
prohlášení, které tvoří přílohu č. 91 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.

113. Směna pozemku p. č. 38, jehož součástí je bytový dům Mlýnská 337/26, v k. ú. Trnitá  
za pozemky p. č. 6726/3, p. č. 7010/2, p. č. 7014/1, vše v k. ú. Bystrc, zřízení služebnosti

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 117: 30 - 0 - 10 

Schválené usnesení:
ZMB bere na vědomí
žádost městské části Brno-střed o příjem ve výši 30 % z kupní ceny pozemku p. č. 38, zastavěná
plocha a nádvoří, o výměře 413 m², jehož součástí je stavba - budova Mlýnská č. or. 26, č. p.
337, způsob využití  bytový dům, v k. ú. Trnitá,  z důvodu vynaložených nákladů spojených s
rekonstrukcí náhradních bytů, vyklizením a stěhováním nájemníků domu Mlýnská 337/26.

ZMB schvaluje
- směnu pozemku p. č. 38, zastavěná plocha a nádvoří,  o výměře 413 m², jehož součástí je
stavba -  budova Mlýnská č.  or.  26,  č.  p.  337,  způsob využití  bytový dům, v  k.  ú.  Trnitá  ve
vlastnictví statutárního města Brna
 za
 pozemky:
 - p. č. 6726/3, ostatní plocha, ostatní komunikace, o výměře 85 m²
 - p. č. 7010/2, ostatní plocha, ostatní komunikace, o výměře 39 m²
 - p. č. 7014/1, ostatní plocha, jiná plocha, o výměře 22 m²
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 vše  v  k.  ú.  Bystrc  ve  vlastnictví  Rezidence  PONÁVKA s.r.o.,  IČO:  059  99  022,  se  sídlem
Košinova 785/24, Královo Pole, 612 00 Brno s doplatkem ve prospěch statutárního města Brna
ve výši 20.782.000 Kč
 
 - budoucí zřízení služebnosti stezky jako veřejného statku na pozemcích p. č. 40/1, p. č. 27/1, p.
č. 27/2, p. č. 27/3, p. č. 27/4, p. č. 27/5, p. č. 27/6, p. č. 27/7, p. č. 27/8, p. č. 27/9, p. č. 27/10, p.
č. 27/11, vše v k. ú. Trnitá v rozsahu dle přílohy č. 1 směnné smlouvy a smlouvy o budoucí
smlouvě o zřízení služebnosti veřejného statku, jejímž obsahem je umožnění přístupu veřejnosti,
realizace ploch zeleně, stezky pro pěší a cyklostezky, ve prospěch statutárního města Brna jako
oprávněného ze služebnosti
 
 vše  za  podmínek  směnné  smlouvy  a  smlouvy  o  budoucí  smlouvě  o  zřízení  služebnosti
veřejného statku, která tvoří přílohu č. 92 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.

ZMB schvaluje
městské části Brno-střed příjem ve výši 30 % z kupní ceny pozemku p. č. 38, zastavěná plocha a
nádvoří, o výměře 413 m², jehož součástí je stavba - budova Mlýnská č. or. 26, č. p. 337, způsob
využití bytový dům, v k. ú. Trnitá, dle článku 76 bod 12 obecně závazné vyhlášky statutárního
města Brna č. 20/2001, kterou se vydává Statut města Brna, v platném znění, a to z důvodu
vynaložených  nákladů  spojených  s  rekonstrukcí  náhradních  bytů,  vyklizením  a  stěhováním
nájemníků domu Mlýnská 337/26.

114. Směna části pozemku p. č. 81/4 v k. ú. Štýřice

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 118: 41 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
směnu  části  pozemku  p.č.  81/4  ostatní  plocha  jiná  plocha  o  výměře  16  m²  v  k.ú.  Štýřice,
oddělenou geometrickým plánem č.  1764-246/2021 a tímto geometrickým plánem označenou
jako pozemek p.č. 81/13 ostatní plocha zeleň o výměře 16 m² ve vlastnictví statutárního města
Brna
za část pozemku p.č. 80/18 ostatní plocha ostatní komunikace o výměře 42 m² v k.ú. Štýřice
oddělenou geometrickým plánem č.  1764-246/2021 a tímto geometrickým plánem označenou
jako pozemek p.č. 80/40 ostatní plocha ostatní komunikace o výměře 42 m² ve vlastnictví XXXXX
XXXXXXXXX
s  doplatkem ze  strany  statutárního  města  Brna  ve  výši  85.003  Kč  a  za  podmínek  směnné
smlouvy a smlouvy o zřízení služebnosti, která tvoří přílohu č. 93 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.
 

115. Svěření majetku města městské části Brno-Tuřany, pozemku p. č. 1466/38 v k. ú. Brněnské
Ivanovice

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 119: 35 - 0 - 6 

Schválené usnesení:
ZMB neschvaluje
městské části Brno-Tuřany svěření pozemku:
  - p.č. 1466/38 orná půda o výměře 1 821 m²
 v k.ú. Brněnské Ivanovice
 dle příslušných článků obecně závazné vyhlášky statutárního města Brna č.20/2001, kterou se
vydává Statut města Brna, v platném znění, do kategorie: část III. – ostatní nemovitý majetek,
uvedený jako doplněk č. 167 přílohy č. 4.
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116. Majetkoprávní vypořádání pozemků – směnná smlouva v k. ú. Řečkovice

K hlasování o návrzích usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 120: 38 - 0 - 2 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
směnu:
 - části pozemku p.č. 3708/16 o celkové výměře 282 m² dle geometrického plánu č. 3255-8/2021
nově  označené  jako  pozemek  p.č.  3708/18  ostatní  plocha,  zeleň,  o  výměře  16  m²  v  k.ú.
Řečkovice ve vlastnictví statutárního města Brna, a to se všemi jeho součástmi a příslušenstvím,
 - za pozemky p.č. 4219/3 ostatní plocha, ostatní komunikace o výměře 10 m² a p.č. 4219/4
ostatní plocha, ostatní komunikace o výměře 6 m², oba v k.ú. Řečkovice ve společném jmění
manželů XXXXXX a XXXXX XXXXXXXXXX, a to se všemi jejich součástmi a příslušenstvím,
 bez doplatku a za podmínek uvedených ve směnné smlouvě, která tvoří přílohu č. 94 tohoto
zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.

117. Prominutí  části  nájemného  pro  část  roku  2020  a  2021  za  užívání  částí  pozemků  
p. č. 1938/299, p. č. 1938/301 a p. č. 1938/302, vše v k. ú. Bystrc

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 121: 29 - 0 - 10 

Schválené usnesení:
ZMB bere na vědomí
-  skutečnost,  že  statutární  město Brno,  jako pronajímatel  a  společnost  PONREPO s.r.o.,  se
sídlem Za kostelem 1208/3, Slatina, 627 00 Brno, IČO: 652 78 011 (dále jen „PONREPO“), jako
nájemce, uzavřeli dne 3.7.2020 nájemní smlouvu č. 6320032508 o pronájmu částí pozemků p.č.
1938/299, p.č. 1938/301 a p.č. 1938/302, vše v k.ú. Bystrc o celkové výměře 320 m² , za účelem
užití předmětu nájmu k provozování restaurace s venkovní zahrádkou za celkové roční nájemné
ve výši 51.200,- Kč s tím, že splatnost nájemného byla sjednána jedenkrát ročně vždy do 30.6.
příslušného kalendářního roku na účet pronajímatele. Nájemní smlouva byla uzavřena na dobu
určitou v trvání pěti let s možností prodloužení.
  
 - skutečnost, že nájemce nájemné za poměrnou část roku 2020, jakož i nájemné navýšené o
inflaci 3,2 % za rok 2021, řádně zaplatil.
  
 - žádost společnosti PONREPO ze dne 11.1.2021, doplněnou dne 9.9.2021 a žádost společnosti
ze dne 9.7.2021 o prominutí části nájemného, a to:
  
 - za období od 14.10.2020 do 2.12.2020 ve výši 7.110,- Kč
 - za období od 18.12.2020 do 31.12.2020 ve výši 1.991,- Kč,
 - za období od 1.1.2021 do 30.05.2021 v celkové výši 21.714,- Kč,
  
 tj. v celkové výši 30.815,- Kč.
  
 - skutečnost, že důvodem této žádosti jsou pro PONREPO negativní ekonomické dopady týkající
se celého sektoru v oblasti stravovacích a hotelových služeb spojené s epidemií COVID-19 a s
tím  souvisejícím  vydaným  nařízením  vlády  ČR,  na  základě  kterého  musela  společnost
PONREPO v průběhu měsíců, počínaje říjnem 2020 prakticky až do května 2021, uzavřít svoji
provozovnu  Restaurace  „U  Tety“,  která  je  postavena  na  částech  pronajatých  uvedených
pozemků a tyto pozemky tak nemohla objektivně užívat ke svému podnikání a dostala se za
uvedené období do značné ekonomické ztráty. Společnost krátce před vypuknutím pandemie
investovala nemalou částku peněz na rekonstrukci interiéru i  exteriéru budovy a kompenzace
formou částečného snížení nájmu by společnosti velmi pomohla. Výše částky na prominutí části
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nájemného  je  vypočtena  adekvátně  za  období  uvedených  měsíců,  po  které  byla  uzavřena
provozovna společnosti PONREPO.
  
 -  že společnost  PONREPO mj.  uhradila krátce před uzavřením provozovny dne 06.03.2020
částku  ve  výši  153.600,-  Kč  a  dne  13.10.2020  částku  ve  výši  24.408,-  Kč  za  vyúčtované
bezdůvodné obohacení za bezesmluvní  užívání  předmětných pozemků, a to za období 3 let
zpětně, tj. od 10.01.2017 do 10.01.2020.
  
ZMB souhlasí
s prominutím části nájemného
 - za období od 14.10.2020 do 2.12.2020 ve výši 7.110,- Kč,
 - za období od 18.12.2020 do 31.12.2020 ve výši 1.991,- Kč,
 - za období od 1.1.2021 do 30.05.2021 v celkové výši 21.714,- Kč,
 
 tj.  v celkové výši  30.815,-  Kč společnosti  PONREPO s.r.o.,  se sídlem Za kostelem 1208/3,
Slatina, 627 00 Brno, IČO: 652 78 011, dle nájemní smlouvy č. 6320032508 ze dne 3.7.2020, a
za podmínek uvedených v dohodě o prominutí části nájemného, která tvoří přílohu č. 95 tohoto
zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.

ZMB pověřuje
vedoucí Majetkového odboru MMB podpisem této dohody o prominutí části nájemného.
 

120. Poskytnutí  neinvestičního  příspěvku  Muzeu  města  Brna,  příspěvkové  organizaci,  na
vykrytí očekávané ztráty hospodaření roku 2021 – rozpočtové opatření

Rozprava

Mgr. Jitka Ivičičová:
Já se moc omlouvám, k bodu 117) jsem se hlásila, nestihla jsem hlasovat. Ale asi to nemá žádný
vliv na výsledek, takže nebudu zpochybňovat již hlasování.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Dobře, děkuji. Jestli je to vše tedy? Tak, ještě znovu, jestli někdo k bodu 120)? Nehlásí se nikdo.
Zahajuji hlasování:

Hlasování č. 122: 39 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

- poskytnutí neinvestičního příspěvku Muzea města Brna, příspěvkové organizaci,
na rok 2021 ve výši  4 000 tis.  Kč,  na vykrytí  očekávané ztráty  hospodaření
organizace roku 2021;

- rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 96 tohoto zápisu.

121. Nabytí pozemku p. č. 970/1 v k. ú. Dolní Loučky, obec Dolní Loučky, rozpočtové opatření

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 123: 39 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 97a tohoto zápisu z důvodu uhrazení ceny
za nabytí nemovité věci – pozemku p. č. 970/1, o výměře 241.829 m², k. ú. Dolní Loučky, obec
Dolní Loučky.
  
ZMB schvaluje
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nabytí pozemku p. č. 970/1, lesní pozemek, o výměře 241.829 m², k. ú. Dolní Loučky, obec Dolní
Loučky do vlastnictví statutárního města Brna za dohodnutou kupní cenu ve výši 6.750.000 ,- Kč
dle smlouvy o koupi nemovité věci, která je přílohou č. 97b tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.

122. Záměr poskytnutí individuální neinvestiční dotace na uspořádání zimního Olympijského
festivalu ve městě Brně v roce 2022

Rozprava

Mgr. René Novotný:
Já,  jelikož  tento  materiál,  z  časových  důvodů  údajně,  což  jsem si  vyčetl  z  materiálu,  nebyl
předložen v komisi,  tak se chci zeptat, pro mě je to celkem dost důležitý materiál, s nemalou
částkou, proč k tomu tak došlo? To je první dotaz. A pak budu mít ještě další dotazy.

Mgr. Jaroslav Suchý, člen Rady města Brna: 
Pardon, děkuji. Tomu prvnímu dotazu jsem nerozuměl. Můžeš ještě jednou, prosím Tě?

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Vydržte, já Vám musím dát slovo, nebo Vám nebudeme rozumět vůbec. A zkuste to trošku víc
nahlas, vono, přes tu roušku, fakt je špatně slyšet.

Mgr. René Novotný:
Takže. Proč nebyl tento materiál z časových důvodů, to já se jen ptám na ty časové důvody, proč
nebyl předložen do komise? Protože si troufám říct, že pro mě je teda tento materiál, celkem je
dost významného charakteru, a s nemalou částkou. Tak se ptám.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Děkuji. Teď už jsme rozuměli výborně. Pan radní Suchý.

Mgr. Jaroslav Suchý, člen Rady města Brna:
On v  době konání  sportovní  komise  ještě  nebyl  připraven  v  takovém detailu,  aby  mohl  být
předložen. Do komise samozřejmě poputuje při nejbližší možné příležitosti. Byl to velmi surový
materiál, který nesnesl projednání v komisi. V té době.
 
Mgr. René Novotný:
Takže já si teď dovolím následné dotazy. Ten první dotaz je, protože schvalujeme navrhovanou
částku a z dopisu pana Mgr. Graclíka, kdy olympijský výbor žádal o 11.000.000, tak se chci
zeptat, proč tato částka nebyla akceptována?

Mgr. Jaroslav Suchý, člen Rady města Brna:
Výsledná částka je dohodou s olympijským výborem. Je to tak, že město Brno dává maximálně
10.000.000 Kč, kraj dává maximálně 10.000.000 Kč a Nová Zbrojovka poskytuje zdarma nájem,
to je úspora 6.000.000 Kč, a poskytuje zdarma energie, to je úspora 2.000.000 Kč. Tedy je to
vzájemná dohoda mezi městem, krajem a olympijským výborem.

Mgr. René Novotný:
Takže další dotaz je, z materiálu se dočítám, že se jedná o nějaké speciální kluziště. Co je tím
myšleno, speciální kluziště?

Mgr. Jaroslav Suchý, člen Rady města Brna:
Jde o kluziště, které je obvykle namražováno u Jošta, a městská část Brno-střed nám je laskavě
zapůjčí tadynatuto akci.

Mgr. René Novotný:
Takže se nejedná o speciálně, je to normální kluziště. A teď mám ještě dotaz k těm částkám. 
Brno-střed,  je  tady  psáno,  že  statutární  město  uhradí  částku  cca  2.000.000  na  montáž,
demontáž, tak se chci zeptat ohledně této částky, jesi je to nějak už s někým vykomunikováno? A
taktéž mě zajímá další, následná částka, 2.000.000 Kč na nákup nové rolby. Co se tím myslí? O
jakou rolbu, ať mně, jestli je možno tady dát k tomu nějaké bližší informace?

Mgr. Jaroslav Suchý, člen Rady města Brna:



Ano. Je to vzájemná dohoda mezi městem a městskou částí Brno-střed. My jsme na letošním
Olympijském  festivalu  ušetřili  4.500.000  Kč.  S  městskou  částí  Brno-střed  jsme  se  dohodli  
na zápůjčce a na tom,  že nakoupíme nové,  dřevěné podloží  tadypodto kluziště,  které  už je
dneska  dožité,  a  že  koupíme  v  příštím  roce  novou  rolbu,  tadynatodleto  kluziště.  Taková  je
dohoda.

Mgr. René Novotný:
Ještě jsem se ptal na tu montáž, demontáž, provoz kluziště.

Mgr. Jaroslav Suchý, člen Rady města Brna:
Pardon. Tam je částka přibližná a bude to předmětem soutěže.

Mgr. René Novotný:
No, já už to radši ukončím, protože si myslím že opravdu tadytento materiál je potřeba dostat  
do komise, aby se projednal. Takže, možná, příště bych požádal, byť chápu, že je z hlediska
časového asi nesmírně náročný, tak možná asi poprosím, jestli by to příště se dalo takto nějak
zkusit předložit tak, aby potom nemusela být tahleta přestřelka.

Ing. arch. Iva Kremitovská:
Já  jsem se  původně nechtěla  ptát  vůbec,  ale  pan Suchý mně vnesl  tady  nejistotu  do  toho
materiálu, že tomu nerozumím. Takže z těch 10.000.000, 10.000.000 půjde na festival, anebo
4.000.000 půjdou na městskou část Brno-střed? To je první dotaz. A druhý dotaz, když budeme
kupovat nové, dřevěné podloží, tak co s ním potom uděláme? To budeme věnovat městské části,
nebo co?

Mgr. Jaroslav Suchý, člen Rady města Brna:
Je  to  10.000.000+4.500.000,  to  znamená,  ty  4.500.000  jsou  zvlášť.  Ano,  dřevěné  podloží
uhradíme městské části Brno-střed.

Mgr. Petr Hladík, 1. náměstek primátorky:
Brno-střed je druhá, moje druhá nejoblíbenější městská část, hnedka po severu. Takže, my jsme
si  s  něma domluvili,  že  nám půjčí  to  kluziště,  co  bývalo  u  Jošta,  to  bude vod  prosince  na
Zbrojovce. Zaplatíme jim to dřevo, co už měli shnilý, a to si samozřejmě použijou i na příští roky.
A eště tam mají starou rolbičku, tak eště využijeme tu starou, ale na tu další sezónu, 23, už bude
nová rolbička, taková menší, aby se kolem těch nožiček toho Jošta lépe votočila. Takže na to je
ty,  na  to  jsou  
ty 4.500.000. A jsem rád, že jsem, aspoň některé z Vás, rozesmál.

Ing. arch. Iva Kremitovská:
Já bych byla hrozně ráda, kdybych se doslechla, příští zastupitelstvo, že městská část Brno-
Líšeň je třetí nejoblíbenější městskou částí pana náměstka Hladíka a že nám třeba taky nějakou
rolbičku příště koupí.

Mgr. René Novotný:
Tak když už se tady rozdávají rolbičky, tak já bych ještě poprosil jednu do Židenic. Prosím.

Ing. Ivan Fencl Ph.D.: 
Já  ještě  bych  Vás,  vážení  kolegové,  informoval  o  průběhu  diskuse  na  jihomoravském
zastupitelstvu,  v  tomto  bodě.  Tam se  taky  jednalo,  řádově  o těch  10.000.000,  nebo  možná
10.500.000. Tam šlo o to, že jihomoravští Piráti zpochybnili místo konání té olympiády vlastně 
a že Čína je pro ně nepřijatelná. Takže tam došlo ke koaliční rozepři. A z hlediska klubu SPD tam
šlo o to, že ani nám tak nevadila, až tak, ta Čína, jako spíš to, že se zřejmě jedná o dalším
utužení v režimu COVID a vlastně že těch 10.000.000 se vyhodí, bez toho, aby vo tom se mohla
ta akce vůbec uskutečnit. Takže hejtman mě ujistil, že maximálně ty náklady z kraje, na tuto akci,
půjdou ve výši 500.000 Kč, půl milionu. Pokud tedy by se tato akce konat nemohla, tak bych se
rád zeptal, jak, v jakém, „brzdné mechanizmy“ má v této věci rada připravené, kdyby skutečně ta
akce nemohla, v tom rozsahu toho záměru, se uskutečnit?

Bc. Tomáš Koláčný, náměstek primátorky:
Já jenom zareaguju na to, že tu byli zmíněni Piráti v Zastupitelstvu Jihomoravského kraje. My
jsme tu lidskoprávní  otázku tématu olympiády pořádané v Číně také intenzivně diskutovali  a
nejsme asi  tak moc vyhranění jako naši  kolegové na kraji.  Domníváme se,  že ta akce,  jako



taková, je veřejností velmi kladně přijímána, ale zároveň, jelikož vnímáme tu lidskoprávní otázku
jako  velmi  zásadní,  tak  jsem prosadil,  aby  Odbor  sportu,  jako  součást  této  akce,  uspořádal
konferenci  
na téma sport a lidská práva tak, aby se ve veřejné diskusi jaksi toto téma, které, podle mě, je
zásadní, objevilo a diskutovalo.

Mgr. Jaroslav Suchý, člen Rady města Brna:
Já jenom ještě, s dovolením, k těm brzdným mechanizmům. My je poprvé budeme diskutovat
zítra a budou součástí dotační smlouvy, která samozřejmě bude předložena Zastupitelstvu města
Brna. A ještě prosím k panu Novotnému. Rendo, já jsem to vůbec nebral jako přestřelku, ale
jako, prostě vzájemné informace.

Mgr. René Novotný:
Já jenom, možná poslední. Z doslechu se mně doneslo, že Brno by mělo mít určitou exkluzivitu,
tak jenom, jestli je to pravda? Protože si troufám říct, že tadyvté reakci, co jsem slyšel ještě další,
některé připomínky, tak si troufám říct, že pokud tomu tak opravdu je, tak by si mělo Brno tuto
exkluzivitu zachovat a zkusit, v rámci kraje, vyjednat tak, aby opravdu to takto bylo splněno.

Mgr. Jaroslav Suchý, člen Rady města Brna:
Ano, potvrzuji, že Brno má v tomto případě exkluzivitu, žádný jiný Olympijský festival v České
republice v tomto, v příštím roce nebude. A ty brzdy, já to beru tak, že to, co tady zmínil pan
Fencl, tak jsou pouze brzdné mechanizmy. Že pracujeme s tím, že to proběhne za těch 10+10.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Nejsou žádné další dotazy, zahajuju hlasování:

Hlasování č. 124: 36 - 0 - 3 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
záměr poskytnutí individuální neinvestiční dotace společnosti Olympic Festival s.r.o., se sídlem
Benešovská 1925/6,  101 00 Praha 10,  IČO: 06323375 na uspořádání zimního Olympijského
festivalu 2022 u příležitosti konání zimních olympijských her v Pekingu v roce 2022 v maximální
výši 10 000 000 Kč z rozpočtu města Brna pro rok 2022 s místem konání „Areál Nová Zbrojovka“
v Brně, navýšení rozpočtu běžných výdajů Odboru sportu Magistrátu města Brna na rok 2022 o
10 000 000 Kč.

123.
Poskytnutí  individuální  neinvestiční  dotace  Cyrilometodějskému  gymnáziu  a  střední
odborné škole pedagogické Brno - rozpočtové opatření

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 125: 36 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

1) poskytnutí  individuální  neinvestiční  dotace  Cyrilometodějskému  gymnáziu  a  střední
odborné  škole  pedagogické  Brno,  Lerchova  343/63,  602 00  Brno,  IČO:  64329984 v
celkové výši 150. 000,- Kč z rozpočtu města Brna,

2) rozpočtové  opatření  dle  tabulky,  která  tvoří  přílohu  č.  98a  tohoto  zápisu,  z  důvodu
poskytnutí dotace Cyrilometodějskému gymnáziu a střední odborné škole pedagogické
Brno,

3) uzavření  veřejnoprávní  smlouvy o poskytnutí  výše uvedené dotace z rozpočtu města
Brna, která tvoří přílohu č. 98b tohoto zápisu.

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.
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124. Poskytnutí  účelového  neinvestičního  příspěvku  Muzeu  města  Brna,  příspěvkové
organizaci,  na  rozšíření  pracovního  úvazku  projektového  manažera  v  roce  2021  –
rozpočtové opatření – potvrzení či revokace usnesení Z8/32. zasedání ZMB, bod č. 49

Rozprava

Mgr. Jiří Mihola, Ph.D.:
Já děkuji, předně, za zařazení tohoto bodu. Chtěl bych u něj nahlásit svoji podujatost a tu spojuji
s krátkým vyjádřením, protože vlastně se k tomu bodu vracíme. Zabýval jsem se velmi poctivě 
a důkladně, s právníky, tou otázkou střetu zájmů a podujatosti, nebo nutnosti podujatosti a došel
jsem k závěru, že opravdu se stala chyba, nebo udělal jsem chybu. Mea culpa tedy říkám, určitě
ne záměrně, omlouvám se za to, že tím nyní tady zdržuji. Pevně věřím, že jinak ten bod byl zcela
bezproblémový,  pokud  si  dobře  pamatuju,  co  se  týká  jeho  přijetí,  stejně  jako  nikdo
nezpochybňoval mé odborné kompetence. A já, osobně, jsem vždycky usiloval, aby věci nešly
nějak do ztracena, nebo nad nimi nevisely otazníky. Ta práce je důležitá, odpovědná a člověk
musí mít čistou hlavu a chtěl bych, aby věci byly v pořádku. Tímto bych Vás chtěl poprosit o
podporu.

Mgr. Jaroslav Suchý, člen Rady města Brna:
Navrhuji hlasovat o variantě A. 

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Nějaké  další  návrhy,  respektive  dotazy?  Pokud  nejsou,  tak  na  základě  návrhu  pana  
radního Suchého zahajuji hlasování o variantě A:

Hlasování č. 126: 33 - 0 - 1 

Schválené usnesení:
ZMB trvá na usnesení přijatém na Z8/32. zasedání Zastupitelstva města Brna, konaném dne 12.
10. 2021, bod č. 49, které zní:  

„ZMB schvaluje
a) poskytnutí  účelového  neinvestičního  příspěvku  Muzeu  města  Brna,  příspěvkové

organizaci,  ve  výši  159  tis.  Kč  na  rozšíření  původního  0,25  úvazku  na  1,0  úvazek
projektového manažera v projektu „Centrum dialogu – záchrana a rehabilitace Arnoldovy
vily“, s termínem vyúčtování do 15. 01. 2022;

b) rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 39 tohoto zápisu.“

3. Dotazy, připomínky a podněty členů Zastupitelstva města Brna
(dle ust. § 82, písm. b, zák. č. 128/2000 Sb., o obcích, v platném znění)

Mgr. Jiří Mihola, Ph.D.:
Já jsem chtěl jenom ještě poděkovat tedy, za přijetí toho bodu. Ještě jednou děkuji. Vážím si toho
a budu se snažit co nejlépe pracovat, pro Brno. Děkuji.

Informativní zprávy:
 Informativní zpráva o vyřízení dotazů, připomínek a podnětů občanů ze zasedání Zastupitelstva

města Brna č. Z8/32 konaného dne 12. 10. 2021
 Informativní zpráva – Podání adresovaná Zastupitelstvu města Brna 
 Informativní zpráva o plnění úkolů zadaných Zastupitelstvem města Brna
 Informativní zpráva – Přehled zahraničních pracovních cest za červenec–září 2021
 Informativní zpráva – Interní postupy Zprostředkujícího subjektu ITI
 Informativní zpráva – Stav pořizovaných územně plánovacích dokumentací a územně plánovacích

podkladů - říjen 2021

JUDr.  Markéta  Vaňková,  primátorka,  ukončila  zasedání  Zastupitelstva  města  Brna  
(ve 12:55 hod.). 

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z8-33/20211109-126-46322.html


JUDr. Markéta Vaňková v. r. Mgr. Petr Hladík v. r. 

primátorka 1. náměstek primátorky

Ověřovatelé

Ing. David Grund v. r.

JUDr. Jana Přikrylová v. r.

Vít Prýgl v. r. 

V Brně dne 19. listopadu 2021

Zápis zpracovala Jana Sovová, Organizační odbor MMB

Usnesení zapsala Klára Drápalová, Organizační odbor MMB
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